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Zintegrowany Informator Pacjenta prawdę ci powie, czyli...

Ile kosztuje nasze leczenie? Jak bardzo wykorzystujemy składki zdrowotne odciągane co miesiąc z naszych pensji? Ile państwo 
dopłaca do recept refundowanych i ile kosztuje „darmowa” wizyta u lekarza rodzinnego, u alergologa czy dentysty? Sprawdź swój 
ZIP, bo to nie jest trudne, a odkryjesz co robiłeś u lekarza. Czytaj str. 3

Referendum w gm inie Turek nieważne

Czy tylko „generał 
mróz” jest zwycięzcą?
Nie udało się referendum w gminie Turek. Do urn w minioną niedzielę, 26 
stycznia, poszło 1736 osób, czyli nieco ponad 25 procent uprawnionych do 
głosowania. -Ale nie zmarnujemy tego potencjału, który udało nam się zgro
madzić podczas akcji informacyjnej przed referendum -  zapewnia Michał Ko- 
cik, rzecznik inicjatywy referendalnej w gminie Turek. -(...) trzy czwarte miesz
kańców gminy Turek, nie idąc do urn, powiedziała „tak" dla działań tej rady 
-  uważa Edward Kończak, przewodniczący Rady Gminy Turek C z y ta j s tr. 5

Michał Kocik i Andrzej Wojktowiak w niedzielny wieczór w ocze
kiwaniu na wyniki....

Turek.net.pl
NIEZALEŻNE ŹRÓDŁO INFORMACJI OD* 1998

>  ODWIEDŹ NAS

IjL-feLS._____

n Ttaw tZM
IHfOKHACYM*

W ie L .K O P O L .S K  A

B9
TELEWIZJA INFORMACYJNA
W i e L K O P O L . S K A

f f l

T E L E W IZ JA
IN F O R M A C Y JN A

W i e L K O P O L S K A
tvwielkopolska.pl

P O lY C Z K I NIEBANKOWE
7 3 2  7 6  7 6  7 6

DAIGLOB FINANCE
SPŁAĆ INNE 
DROŻSZE POŻYCZKI
EMERYCI I RENCIŚCI 
BEZ OGRANICZENIA WIEKU

&  Daiglob Ftnance - meb«- x  DO 2000 ZŁ!!! 
<- C  Ai www.daiglob.pl =

l i l S f i i S . iLuoj Ijfffi GaERfł -'U ;i

I
 A ro g a n c ja  w ła d y s ła w o w s k ie i w ładzy , czyli...

Prawie jak przetargi?

Jak sprzedano działki w Międzylesiu w gminie W ładysławów? - dopytują mieszkańcy i radni. Ale urząd na razie 
milczy C z y ta j s t r .  2 3

Ceny śmieci zabetonowane do 2017 roku
Czy śmieci w Turku mogą być tańsze? M ożliwe że tak, ale nie przekonamy się o tym przez najbliższe trzy i pół 
roku -  uważa Marcin Derucki C z y ta j  s t r .  7

XVI R a n k in g  S zkół P o n a d a im n a z ia ln y c h

Miejsce powiatu na oświatowej 
mapie kraju i województw a
Dziennik Rzeczpospolita i miesięcznik Perspektywy po raz XVI ogłosiły swój ranking szkół ponadgimnazjalnych. 
Liceum Ogólnokształcące w Turku w swojej kategorii szkół uplasowało się na 321 lokacie, co w porównaniu z ro
kiem poprzednim oznacza awans o 83 pozycje. W poszczególnych klasyfikacjach swoje „pięć minut" mają również 
dwie pozostałe turkowskie szkoły średnie, tzn. turkowskie ZST i ZSR w Kaczkach Średnich C z y ta j s tr . 4  i  5

Jak pewien malanowianin chciał
dorobić i wpadł C z y ta j s t r .  2

Chwila i z samochodu została blacha
C z y ta j s t r .  2

Miedzy wierszami Komunikatu Ryszarda Bartosika

O  n a d w r a ż l i w o ś c i  -  d r a m a t  

w  c z t e r e c h  a k t a c h  z  e o i l o n i
Po przeczytaniu 
komunikatu 
Ryszarda Bartosika, 
w którym 
informuje, że 
sąd skazał 
Władysława 
Karskiego, 
czytelnik musi aż 
krzyknąć: „Ale 
o co w tym 
wszystkim 
chodzi!?”

Czytaj str. 6

http://www.daiglob.pl
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2,5 miliona złotych w programach komputerowych, czyli...

160 podrobionych interfejsów sprzedał mieszkaniec Malanowa, który prowadził legalny 
interes samochodowy, a na boku handlował pirackim oprogramowaniem. Transakcji dobijał 
głównie za pośrednictwem portali aukcyjnych. Starty, jakie poniósł producent oryginalnych 
urządzeń, policjanci oszacowali na przeszło 2,5 miliona złotych! 25-letniemu mężczyźnie 
grozi teraz kara 2 lat więzienia.

Obecnie nie ma stacji kontroli 
pojazdów, które nie korzystały
by z komputerów. Każda, nawet 
drobna usterka, najpierw wyłapy
wana jest elektronicznie. Na tym 
oparł swój pomysł na biznes 25- 
letni mężczyzna. Wraz z ojcem 
prowadził on rodzinny zakład 
mechaniczny. Tam zapewne ko
rzystał właśnie z interfejsów czyli 
podłączeń jednostki sterującej 
samochodu z komputerem oraz 
oprogramowania. Swoim kolej
nym źródłem dochodów uczy

nił więc proceder kopiowania 
i sprzedawania dalej pirackich 
programów do diagnostyki. 
Wpadł kiedy chciał dobić targu z 
samochodziarzem ze Stęszewa.

W czwartek, 16 stycznia oko
ło godziny 15.00 policjanci z 
Komendy Wojewódzkiej Policji 
w Poznaniu wraz z turkowskimi 
funkcjonariuszami skontrolowali 
siedzibę przedsiębiorstwa w Ma
lanowie. Przeszukali pomiesz
czenia służbowe i znaleźli to 
czego szukali: cztery interfejsy

do diagnostyki samochodowej 
z podrobionym oprogramowa
niem oraz sprzęt służący do jego 
kopiowania. Już wcześniej podej
rzewali w jaki sposób odbywał się 
piracki proceder -  25-letni mala- 
nowianin sprowadzał urządzenia 
z zagranicy, a oprogramowanie 
kopiował z internetu. Sprzedawał 
głównie na portalach aukcyjnych. 
Zabezpieczone przez policję 
urządzenia obejrzał pracownik 
firmy zajmującej się ochroną 
praw autorskich i znaków towa

Wedlug zabezpieczonej dokumentacji księgowej malanowianin 
sprzedał 160 takich pirackich interfejsów wraz z oprogramowaniem. 
W jego firmie policjanci zabezpieczyli cztery urządzenia.

rowych, przeszkolony w zakre
sie rozpoznawania oryginalnych 
produktów. Po ich obejrzeniu 
stwierdził jednoznacznie -  nie 
były oryginalne.

Były to jednak tylko cztery 
interfejsy, skąd więc mowa o 
2,5 miliona strat? W pomiesz
czeniach służbowych funkcjo
nariusze znaleźli dokumentację

księgową, a w niej informacje o 
sprzedaży przeszło 160 „piratów”. 
25-letniego właściciela firmy, 
po wykonaniu policyjnych czyn
ności, wypuszczono do domu. 
Czeka go teraz sprawa sądowa, 
odpowie za sprzedaż produktów 
zawierających nielegalne opro
gramowanie, za co grozi kara do 
2 lat więzienia. boxa

Pomóżmy innym, sami też możemy potrzebować pomocy Do tych nagłych samozapłonów 
aut doszło w ubiegłą środę, 22 stycz
nia, jeden przy ul. Wyszyńskiego w 
Turku, drugi w Nowym Świecie. 
Mechanicy wykluczają jednak, by 
powodem zwarcia instalacji elek
trycznej mógł być silny mróz. Jak 
mówią turkowscy strażacy, podob
ne przypadki równie często zdarza
ją się w innych porach roku.

W obu przypadkach nie udało 
się uratować samochodów. Choć 
potencjalnie większą szansę na to 
mogła mieć turkowianka, która w 
minioną środę, 22 stycznia jechała 
fordem galaxy ulicą Wyszyńskie
go. Nagle, tuż obok kościoła pw. 
Św. Barbary, spod maski samo
chodu zaczęło się dymić. Kobie
ta zdążyła się zatrzymać i wraz z 
pasażerami uciekli ze środka po
jazdu. Próbowali gasić samochód 
podręczną gaśnicą. Mijały ich inne 
pojazdy, była wszak dopiero go
dzina 18.00, a ulica ruchliwa. Na 
pomoc jednak przybiegło tylko 
dwóch ludzi. Chwilę później auto 
jednak płonęło już całkowicie. I 
choć z ogniem dość szybko upo
rało się 7 strażaków turkowskiej 
PSP, to nie udało się uratować już

samochodu. Spłonął doszczętnie. 
Jak mówią ratownicy, jedyną szan
są byłaby szybka pomoc świadków 
zdarzenia.

Tego samego dnia, około godz. 
22.00, bardzo podobne wydarzenia 
przeżył kierowca hondy acord jadą
cy przez Nowy Świat, gm. Tulisz
ków. Tam pierwsi na miejscu po
jawili się druhowie tuliszkowskiej 
OSP, później w gaszeniu pomogli 
im zawodowcy.

Prawdopodobną przyczyną obu 
zapaleń było zwarcie instalacji elek
trycznej w komorze silnika.

-Co jest ważne, żeby zminimalizo
wać możliwość wystąpienia takich 
zdarzeń? Przeglądy techniczne z 
prawdziwego zdarzenia. Poza tym, 
należy reagować na każde podejrza
ne odgłosy, nieprawidłowe działanie 
silnika czy instalacji elektrycznej sa
mochodu. Warto też pamiętać, żeby 
nie zamykać podczas jazdy central
nego zamka. W momencie zwarcia 
instalacji elektrycznej nie będziemy 
mogli wyjść z palącego się auta 
-  podpowiada Robert Bącała, rzecz
nik komendanta powiatowego PSP 
w Turku.

boxa,ika
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POLICJA
Policja
Pomiędzy 14 a 16 stycznia na 

ul. Piłsudskiego nieznany spraw
ca dostał się przez wybitą szybę w 
oknie balkonowym do niezamiesz- 
kanego jeszcze domu i wyniósł 
stamtąd wiertarkę wartą 600 zł.

W poniedziałek, 2 0  stycz
nia około godz. 1 4 .0 0  turkow
scy policjanci zatrzymali 27-let- 
niego turkowianina, który nie tak 
dawno włamał się do pomiesz
czeń biurowych pływalni i ukradł 
stamtąd kasetkę z pieniędzmi.

Rejon
W czwartek, 16 stycznia o

godz. 1 6 .1 0  w Przykonie na 
ul. Słonecznej policjanci zatrzy
mali do kontroli rowerzystę. 55- 
letni mieszkaniec Rzechty jechał 
jednośladem mimo orzeczonego 
przez sąd zakazu obowiązujące
go do października 2014 roku.

W piątek, 17 stycznia o 
godz. 9 .2 0  w Tuliszkowie, na 
ul. Zdrojowej funkcjonariusze 
zatrzymali do kontroli drogowej 
kierowcę audi A4. Okazało się, że 
tuliszkowianin mieszkający na tej 
samej ulicy miał w wydychanym 
powietrzu 0,8 promila alkoholu.

Także w  piątek, 17 stycznia o 
godz. 13 .05  w Długiej Wsi, gm. 
Dobra skontrolowano inne audi A4. 
Jego kierowca, 37-letni mieszkaniec 
Gęsin miał 1,2 promila alkoholu.

We wtorek, 21  stycznia o 
godz. 1 5 .4 0  przez Tuliszków 
oplem astra jechał kolejny pija
ny kierowca. Badanie 32-latka z 
Ogorzelczyna pokazało prawie 
promil alkoholu.

Policjanci zbierają pijących z ulic...

-Mieszkańcy są czujni, na szczęście nie ma wśród nich znieczulicy -  chwali Piotr Ką- 
ciak, rzecznik komendanta policji w Turku. Bo to właśnie dzięki telefonom zaniepokojonych 
mieszkańców, w minionym tygodniu funkcjonariuszom udało się „zgarnąć” z ulicy kilku 
nietrzeźwych. Zdaniem rzecznika, gdyby zostali na dworze, mogli nie dotrwać do rana.

I w końcu, po prawie wiosen
nym grudniu, zawitała do nas 
zima. Prawdziwa, z mrozem i jego 
urokami. Niestety wydaje się, że 
nie wszyscy to zauważyli. Oka
zuje się, że są tacy, którzy nadal 
„uprawiają picie pod chmurką”. W 
miniony poniedziałek, o mężczyź
nie siedzącym na poboczu jezdni 
w Żdżarach, gm. Kawęczyn, po
informował policję jeden z miesz
kańców. Była godzina 21, wokół

ciemno i ślisko. W każdej chwili 
mógł go potrącić przejeżdżający 
samochód. Kiedy funkcjonariu
sze przywieźli delikwenta do ko
mendy i zbadali alkomatem, miał 
1,69 m g/dm :1 czyli grubo ponad 
3 promila alkoholu. Dwa dni póź
niej, siedem minut przed północą, 
patrolujący ulice Turku munduro
wi zauważyli mężczyznę leżącego 
na chodniku przy ul. Browarnej. 1 
kolejny dzień, kolejny „odważny”

ułożył się przy klatce bloku przy 
Spółdzielców. O północy miesz
kaniec Chlebowa miał w sobie 2,7 
promila alkoholu. Zawieziono go 
do konińskiej izby wytrzeźwień. 
Im trzem właściwie uratowano ży
cie. -Na szczęście ludzie są czujni 
i informują nas o takich przypad
kach. Apelujemy o zgłoszenia, by 
w porę pomóc takim osobom. Le
żąc na mrozie nie doczekają rana 
-  mówi rzecznik. boxa
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Ile kosztuje nasze leczenie? Jak bardzo wykorzystujemy składki zdrowotne odciągane co miesiąc z naszych pensji? Ile państwo dopłaca do recept 
refundowanych i ile kosztuje „darmowa” wizyta u lekarza rodzinnego, u alergologa czy dentysty? Te wszystkie informacje znajdują się w Zintegrowanym 
Informatorze Pacjenta, do którego dostęp ma każdy należący do Narodowego Funduszu Zdrowia. A że przez pół roku jego działania wiele osób dowiedziało 
się o „doliczonych” zabiegach, którym nigdy się nie poddawali i wizytach w gabinetach, w których nigdy nie byli, zachęcamy do pobrania numeru ZIP i 
sprawdzenia swojej historii wizyt w placówkach służby zdrowia.
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Ambulatoryjne ryczałt, kapitacja rojor;

Ambulaloryjne ryczałt.kapitacja uokaz

Aby zostać użytkownikiem systemu ZIP wystarczy udać się do siedziby NFZ-u w Koninie. Tam w kilka 
minut każdy otrzyma login i hasło do indywidualnego konta.

Z d o b yc ie  ZIP-u nie boli
ZIP to Zintegrowany Informa

tor Pacjenta, ogólnopolski serwis 
udostępniany przez NFZ. Działa 
od 1 lipca 2013 roku. Można tam 
sprawdzić historię swoich chorób, 
przepisywane leki, które z nich są 
refundowane, czy też jakie są ko
lejki do specjalistów albo czy dłu
go będziemy czekać na skierowa
nie do sanatorium. Żeby się tam 
dostać potrzebny jest login i hasło 
do systemu. I tu wiele osób mówi 
STOR Niestety przyzwyczajeni do 
nadmiernej biurokracji rezygnuje
my już w przedbiegach. Komu by 
się chciało wypełniać strony do
kumentów, pisać wnioski i stać w 
kolejkach. Błąd. -Procedura trwa 
dwie minuty -  zapewnia Genowefa 
Grzesiak, kierownik delegatury 
Wielkopolskiego Oddziału Woje
wódzkiego NFZ w Koninie.

I faktycznie, chcąc poznać w 
praktyce działanie systemu spraw
dziliśmy to na własnej skórze. Nie 
da się zrobić wszystkiego przez in
ternet -  to jedyny problem, trzeba 
pofatygować się do siedziby Naro
dowego Funduszu Zdrowia przy 
ul. Szpitalnej w Koninie. Kolejek 
brak. W pokoju siedzą dwie pa
nie, które błyskawicznie, zaraz po 
podaniu dowodu osobistego, bez 
zbędnych pytań, drukują indywi
dualny login i hasło. I to wszystko. 
Można spokojnie wrócić do domu 
i odpalić komputer. No może nie 
tak od razu, bo dane dostępne są 
po 24 godzinach.

B ędziem y tam , 
gd zie  nas c h c q  

A może nie trzeba wcale stawiać 
się w Koninie... NFZ chcąc dotrzeć 
do większej liczby pacjentów wy
jeżdża w teren. Wtedy w udostęp
nionym w urzędzie, starostwie czy 
szpitalu pokoju pracownik Fundu
szu podłącza komputer i już. W 
ciągu minionego pół roku byli już 
w Turku kilka razy, odwiedzili Ma
lanów, gdzie wyjątkowo dużo osób 
zgłosiło się po ZIP, Przykonę, Tu
liszków, Dobrę. -Jesteśmy gotowi 
jechać do każdej instytucji czy urzę
du, gdzie tylko nas chcą. Wystarczy 
telefon do delegatury i umawiamy 
się na konkretną datę -  przyznaje 
Genowefa Grzesiak.

Samo zalogowanie się do syste
mu nie nastręcza większych prob
lemów. Wystarczy wejść na stronę 
internetową www.zip.nfz.gov.pl, 
podać login składający się z kilku 
cyfr i jednorazowe hasło, które od 
razu trzeba zmienić na własne.

Leczenie  szpitalne liczym y  
w  ty s ią c ac h  zło tych  

W ten sposób otwiera się 
przed nami całe morze informacji 
-  wizyty w poradniach specjali

stycznych, u rodzinnych lekarzy, 
pobyty w szpitalach -  a także ich 
ceny. I tu pierwsze zaskoczenie 
-  na przykład trzydniowy pobyt 
na oddziale szpitalnym (z powo
du wysypki) wraz z zabiegami i 
konsultacjami lekarskimi „kosz
tował” autorkę tego tekstu ponad 
2 tysiące złotych, czas na oddziale 
ginekologicznym i porodówce -  3 
tys. zł. Za wizytę u dermatologa 
„zapłaciłam” 79,29 zł, konsultację 
stomatologiczną 51,92, przy czym

„za badanie lekarskie stomato
logiczne z instruktażem higieny 
jamy ustnej raz w okresie 12 mie
sięcy z wprowadzeniem zapisów 
w dokumentacji (obejmuje in
struktaż w zakresie higieny jamy 
ustnej)” -  12,98 zł, za „usunięcie 
zęba wielokorzeniowego” -  35,40 
zł i „znieczulenie miejscowe po
wierzchniowe jako samodzielne 
znieczulenie” -  3,54 zł.

Sprawdzić można także ubez
pieczone dzieci. Będąc w NFZ-ie

rodzic musi tylko mieć przy sobie 
ich PESEL I tak na przykład moja 
pociecha za „poradę lekarską, 
konsultację, asystę i audiometrię” 
u laryngologa w przychodni zapła
ciła 68,67 zł, taką samą kwotę „wy
łożyliśmy” za okulistę -  to koszt 
„obszernego badania oka, wzier
nikowania oka i tonometrii”.

Co chyba oczywiste, w ZIP 
przechowywane są tylko informa
cje dotyczące usług medycznych 
refundowanych przez NFZ.

Wizyty u lekarza  
m ag iczn ie  się m nożą?

Większość osób, które do tej 
pory pobrały dostęp do Zintegro
wanego Informatora Pacjenta, robi 
to z ciekawości. Okazuje się bo
wiem, że w wielu przypadkach w 
historii choroby pojawiały się nie
prawdziwe informacje. A przecież 
płacimy za usługi medyczne, choć 
nie bezpośrednio jak w przypadku 
wizyt prywatnych. System ZIP po
zwala „wychwycić” czy placówki 
medyczne nie wpisały zabiegów, 
które w rzeczywistości nie miały 
miejsca. Zgłosić to można od razu 
przez internet -  przy każdym za
biegu czy wizycie lekarskiej jest 
ikonka „zgłoś nieprawidłowość”.

Pierwsze „błędy” pojawiły się 
już kilka tygodni po rozpoczęciu 
działania ZIP, czyli na początku 
lipca ubiegłego roku. Na Warmii 
i Mazurach znaleźli się pacjenci, 
którzy twierdzili, że zapisane na ich 
konto leczenie nie zostało im nigdy 
wykonane. Między innymi kobie
ta, która nie była w ciąży, ale NFZ 
zapłacił za poród, zgłoszony przez 
placówkę medyczną i jej lekarza.

Są też niezgodności z naszego 
podwórka. Mieszkanka powiatu 
konińskiego, która nie tak dawno 
odwiedziła neurologa, z ZIP-u do
wiedziała się, że była u niego trzy 
razy. -Zgłoszone nadużycia kiero
wane są do Poznania i tam rusza
ją dalsze procedury. Jeśli popełni je 
lekarz otrzymuje on wezwanie do 
wyjaśniania, kontrolowana jest do
kumentacja lekarska. Konsekwen
cje mogą być dotkliwe -  wyjaśnia 
kierownik konińskiej delegatury 
NFZ. System jest więc bardzo 
przydatny, bo pomaga demasko
wać oszustwa, poza tym, jak przy
znaje Genowefa Grzesiak, jest wy
jątkowo czytelny i przystępny dla 
pacjentów, łatwo się w nim poru
szać i pomaga uniknąć na przykład 
kolejek do lekarzy specjalistów.

Jak twierdził w lipcu 2013 roku 
minister zdrowia, uruchomienie 
ZIP to kolejny etap, zaraz po wpro
wadzeniu systemu eWUŚ (elek
tronicznej weryfikacji uprawnień 
świadczeniobiorców), informaty
zacji służby zdrowia. Ma on uła
twić pacjentowi poruszanie się w 
zawiłym systemie służby zdrowia. 
Skoro więc dają nam możliwości, 
korzystajmy z nich.

Wszystkie niezbędne informa
cje na temat systemu można zna
leźć na stronie internetowej Naro
dowego Funduszu Zdrowia, tam 
też w zakładce „ZIP -  aktualności” 
jest lista miejscowości, które w 
najbliższym czasie odwiedzą pra
cownicy Funduszu, by rozdawać 
ZIP w terenie. boxa

Spotkanie z komentatorem sportowym

We wtorek, 4 lutego gościem tuliszkowskiego 
MGOK-u będzie komentator TVP, Jacek Kurowski. 
Fani piłki nożnej i sportu będą mogli posłuchać 
jego opowieść o pracy w telewizji i prowadzeniu 
studia w czasie meczów piłkarskich. Spotkanie 
jest częścią atrakcji przygotowanych na tegorocz
nej ferie zimowe.

Komentator sportowy Jacek Kurowski ukończył studia 
dziennikarskie na Uniwersytecie Warszawskim. Zanim tra
fił do telewizji, pracował w... pubie. W 1997 roku zgłosił się 
do tworzącej zespół redakcyjny Naszej Telewizji, później 
pracował w Radiu Plus, TV 4 i Polsacie Sport. W 2003 roku 
trafił do Telewizji Polskiej. Znany jest z prowadzenia studia 
w czasie meczów piłki nożnej, to ta dyscyplina jest jego ko
nikiem. Podczas Zimowych Igrzysk Olimpijskich w Turynie 
oraz Igrzysk Olimpijskich w Pekinie był gospodarzem stu
dia olimpijskiego.

Teraz spotka się z mieszkańcami Tuliszkowa, największe 
zainteresowanie wzbudzi zapewne wśród młodzieży szkol
nej zainteresowanej sportem i piłką nożna.

Zapraszamy na spotkanie do MGOK-u w Tuliszkowie we 
wtorek, 4 lutego o godz. 11.00. boxa

http://www.zip.nfz.gov.pl
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XVI Ranking Szkół Ponadgimnazjalnych

Dziennik Rzeczpospolita i miesięcznik Perspektywy po raz XVI ogłosiły swój ranking szkół ponadgimnazjalnych. W szesnastoletniej historii 
tego przedsięwzięcia w obecnej formie zaprezentowane zostało ono dopiero po raz czwarty. I tak, Liceum Ogólnokształcące w Turku w swojej 
kategorii szkół uplasowało się na 321 lokacie, co w porównaniu z rokiem poprzednim oznacza awans o 83 pozycje. W poszczególnych klasy
fikacjach swoje „pięć minut” mają również dwie pozostałe turkowskie szkoły średnie, tzn. turkowskie ZST i ZSR w Kaczkach Średnich.

R ekordow y aw an s  
LO w  Turku

Omawiając na niniejszych la
mach kolejne edycje rankingu 
szkól gimnazjalnych wielokrotnie 
zwracaliśmy uwagę na niemal 
całkowite zdominowanie pierw
szej setki szkół przez placówki z 
ośrodków akademickich. Nie ina

czej jest naturalnie i w tegorocz
nej edycji. Wśród stu najwyżej 
sklasyfikowanyh szkół, ponad 90 
proc. stanowią licea z ośrodków 
akademickich, a przysłowiowe 
rodzynki, to placówki prowadzo
ne przez organizacje wyznaniowe 
lub prywatne. Zjawisko to stało się 
szczególnie widoczne w rankingu

liceów ogólnokształcących, któ
ra to klasyfikacja od czterech lat 
jest prowadzona oddzielnie dla 
szkół średnich o profilu technicz
nym. W tym kontekście powody 
do zadowolenia może mieć tur
kowskie LO, które w gronie 2291 
placówek tego typu uplasowało 
się na 321 miejscu w kraju. Wy-

r e j  Do Kacykowa nam nr  nie po drodze
Zdaje się, że zimowa aura do końca 

nie zmroziła przejawów życia publicz
nego w powiecie tureckim. Wszak w 
obwarzankowej gminie doprowadzono 
referendum w sprawie odwołania rady. 
Fakt, okazało się ono nieskuteczne, bo 
frekwencja była zbyt niska. Co niektó
rzy winę za ten stan rzeczy składają 
przede wszystkim na „generała mroza” . 
Pewnie do pewnego stopnia mają rację 
twierdząc, że mroźna aura skłoniła ja
kaś część wyborców do pozostania w 
domu. Choć w większym stopniu przy
czyn referendalnego niepowodzenia 
upatrywałbym po stronie inicjatorów 
tego przedsięwzięcia.

Bo przede wszystkim nie powiod
ło im się doprowadzenie do szerszej 
debaty, w  której bardziej klarownie 
wyłożyliby swoje racje. W polityce 
jest bowiem tak, że nie wystarczy być 
przekonanym do swojego zdania. Do 
swoich racji trzeba jeszcze umieć prze
konać współobywateli. Widziałbym 
jeszcze jeden powód nieskuteczności 
„kanalizacyjnego referendum” . Zda
niem niżej podpisanego stan marnej 
infrastruktury w  gminie należy datować 
znacznie wcześniej niż czas kończącej 
się zaraz kadencji. Bo to zauważalne 
gołym okiem inwestycyjne zapuszcze
nie naszego „obwarzanka” jest rezulta
tem ćwierćwiekowych zaniechań. Rzut 
oka na rozkład frekwencji w niedziel
nym referendum skłania do jeszcze 
jednej refleksji. Otóż porażająco niski 
odsetek w okręgach będących w za
sadzie tylko „sypialniami Turku” jakby 
skłaniał do przemyślenia po raz kolejny 
sensowności istnienia „obwarzanko
wej gm iny” .

Innym przejawem lokalnego życia 
publicznego są docierające do naszej 
redakcji żywe reakcje Czytelników po 
lekturze ubiegłotygodniowego wy
wiadu z prezesem Rychlikiem. Sporą 
część tych reakcji zawarł Marina M. 
Marczewski w swoim liście publiko
wanym w bieżącym numerze Echa. 
Inna sprawa, że nie wszystkie tezy tego 
tekstu można w pełni podzielić. A już 
szczególny sprzeciw budzi twierdze
nie MMM, że wszyscy lansujący wizję 
Turku jako miasta emerytów z którego
ludzie uciekają...... chyba nie do końca
zdają sobie sprawę z tego, jakie szkody

wyrządzają nam wszystkim” . Hola, hola 
Mopanie! Czy za pomocą tej, mocno już 
wyświechtanej frazy, aby nie usiłuje się 
nam bezczelnie wciskać ideologii zado
wolonej z siebie władzy? Bo mam wra
żenie, że tak właśnie się dzieje. Czyżby 
nie miało żadnych podstaw zamiesz
czenie na naszej stronie internetowej 
zegara odliczającego czas do końca 
2017r.? Wszak bez głośnego larum 
w sprawie przesądzonego już kresu 
przemysłu paliwowo-energetycznego 
nadal lokalni decydenci opowiadaliby 
nam niestworzone historie pod tytułem 
„Epoki węgla w  powiecie tureckim ciąg 
dalszy nastąpi” . Gdy burmistrz Czapla 
na jednej z sesji był łaskaw opowiadać 
wyimaginowaną historyjkę o przedsta
wicielce kierownictwa konińskiej PWSZ 
nikt z radnych nawet się nie zająknął. A 
przecież nie trzeba było długo czekać, 
by okazało się, że cała sprawa była hi
storyjką wyssaną z burmistrzowskiego 
palca. Nie to żebym w tej sprawie ocze
kiwał jakichś tam przeprosin. Uchowaj 
Boże. Ale już choćby chwili refleksji i 
zastanowienia jednak należałoby wy
magać od liderów lokalnej klasy poli
tycznej. Tymczasem częstuje się nas 
klepanym niczym pacierz frazesem, 
że publicznie zgłaszane zatroskanie o 
stan miasta ma rzekomo odstraszać 
od Turku potencjalnych inwestorów. 
W tym miejscu radziłbym powtarzać 
niniejsze banialuki np. na spotkaniach 
opłatkowych takiego choćby Teesu. Bo 
jak się dowiaduję, tego typu frazesy w 
tych kręgach mają spore wzięcie. Za to 
realnych przyczyn dość nikłego zainte
resowania potencjalnych inwestorów 
naszym miastem upatrywałbym w 
ochłapach jakie przeznacza się z bu
dżetu, choćby na promocję TSI. A na
wet jestem pewien, że o żadnej promo
cji Strefy z prawdziwego zdarzenia nie 
można mówić, gdy na ten cel, tak jak w 
zeszłym roku wydaje się coś koło 6,6 
tys. zł (słownie: sześć tysięcy sześćset). 
Czy nawet 15 tys. zł, jak zaplanowano 
na rok bieżący. No cóż, zapewne łatwiej 
i przyjemniej jest rozgłaszać niemądre 
frazesiki o szkodliwości zgłaszanych 
publicznie przestróg niż zagłosować 
za obniżką wypasionych diet. Tym bar
dziej, że zaraz na poczekaniu jest haseł- 
ko o demagogii i populizmie.

Poza tym, nie za bardzo rozumiem 
tego całego wydziwiania MMM. Wszak 
chyba nie tak znowu trudno wyciągnąć 
stosowne wnioski z publikowanego co 
roku tzw. raportu Zielonego. Stoi w 
nim czarno na białym, że od lat z sa
mego tylko LO udaje się na studia w 
czterech głównych ośrodkach akade
mickich od 270 do 290 osób. Ile z tej 
liczby wraca? Pięć, dziesięć procent? 
Niechby i dwadzieścia. Ale z pewnością 
nie jest to większy odsetek. W tej sytu
acji łatwo obliczyć, że z każdego rocz
nika młodzieży z powiatu tureckiego (z 
tym, że w  zdecydowanej większości z 
samego miasta) bezpowrotnie tracimy 
minimum 220 osób. Czyli ok. 20 proc. 
wszystkich urodzonych w naszym 
powiecie. W przeciągu pełnego cyklu 
studiów, czyli w  okresie 5 lat daje to 
grubo ponad tysiąc emigrantów. Przy
pominam, z samego tylko liceum. Do 
tego dochodzą alarmistyczne wnioski 
nasuwające się z danych demograficz
nych. Jeśli nasz Autor wyciągnął z tego 
wnioski, to jak w ogóle śmie oburzać 
się na tezę, że w Turku i okolicy mamy 
dwa zjawiska -  depopulacji i starzenia 
się mieszkańców. Chyba trudno temu 
zaprzeczyć? Teraz przyszedł czas, aby 
MMM zdradzić mały sekret. 0  tym dla
czegóż to młodzi po studiach na ogół 
wolą szerokim łukiem omijać Turek? 
Ano dlatego, że konkursy na stanowi
ska w dużej mierze są fikcją, a polityka 
kadrowa w instytucjach publicznych 
bywa często określana mianem zwykłe
go kumoterstwa. Znaczy się posady są 
zarezerwowane dla tzw. krewnych kró
lika i jego znajomych. Myślę, że nasz 
Autor nie wpadnie na pomysł, aby za
przeczyć powyższym ustaleniom. Jeśli 
tak, to odnoszę wrażenie, że Marczew
skiemu chodzi po głowie myśl żeby w 
ogóle dać spokój z rozpisywaniem się 
w tych sprawach. Oczywiście w imię 
nie wyrządzania szkód nam wszystkim 
i nie odstręczania potencjalnych inwe
storów. Mam jednak małe pytanko. 
Mianowicie, czy miasta lub gminy, w 
których stosuje się zasadę „ciszej nad 
tą trum ną” , aby nie zasługują na nie
zbyt pochlebne miano zwykłego „Kacy
kowa” ? Zapewniam jednak, że nam do 
Kacykowa absolutnie nie po drodze.

Andrzej Jarek

starczy bowiem przypomnieć, że 
rok wcześniej byłaTo 404 lokata, 
w 2012r. - 466, a w roku 2011 było 
to 386 miejsce. Tak więc w prze
ciągu ostatnich czterech lat jest 
to najwyższa lokata naszego LO 
w rankingu. Z zestawienia wskaź
ników cząstkowych widać, że na 
tegoroczny awans naszej szkoły 
solidny wpływ miały olimpijskie 
sukcesy turkowskich licealistów. 
W punktacji „szkół olimpijskich” 
LO w Turku sklasyfikowane zo
stało na 170 pozycji w kraju.

W ścisłej c z o łó w c e  lic e ó w  
z m iast p o w ia to w y c h

Tegoroczny sukces szkoły wi
dać jeszcze wyraźniej na tle listy 
wojewódzkiej. Wśród liceów z 
Wielkopolski turkowska szkoła 
plasuje się na 24 miejscu, co w 
porównaniu z rokiem poprzednim 
oznacza awans o 11 lokat. W tym 
kontekście należy zauważyć, że 
wśród wyprzedzających nas lice
ów jest dwanaście szkół z Pozna
nia, a jeśli dodamy podpoznański 
Swarzędz, to nawet 13. Kolejne 7 
wyprzedzających Turek liceów 
lokuje się w byłych 4 miastach 
wojewódzkich Wielkopolski (Ka
lisz - 2, Leszno -  2 Piła -  2, Konin 
-  1) oraz jedna szkoła z Ostrowa 
Wlkp. Zatem szkoły z ośrodków 
o większym potencjale niż Turek. 
Spośród miast porównywalnych z

Turkiem wyprzedzają nas jedynie 
dwa licea -  z Kępna i z Ostrzeszo
wa. Warto przy tym przypomnieć, 
że poprzednio w województwie 
wyprzedzało nas 9 szkół z ośrod
ków porównywalnych z Turkiem.

Nasze LO po raz kolejny upla
sowało się w ścisłej czołówce wo
jewództwa w kategorii szkół olim
pijskich. Wśród wyprzedzających 
nas w Wielkopolsce liceów mamy, 
tak jak przed rokiem, jedynie pięć 
szkół z Poznania i jedną z Kalisza. 
Oznacza to, że pod względem wy
ników w olimpiadach przedmio
towych placówki z pozostałych 
miast turkowskie LO zostawiło 
decydowanie w tyle. Zwłaszcza 
jeśli chodzi o licea z powiatowych 
miast województwa.

Sukces ja k b y  
w b re w  rea lio m

Metodologia stosowana od 
czterech lat przy sporządzaniu 
rankingu liceów w przypadku na
szej szkoły jednoznacznie pokazu
je pewne zjawisko. Na tych łamach 
określiliśmy je mianem -  Wielkie 
nie może być (takie) piękne. Otóż 
na miejsce w rankingu w 30 proc. 
składają się sukcesy uczniów w 
olimpiadach przedmiotowych. 
Pod tym względem, jak już zostało 
zaznaczone, nasze liceum w woje
wództwie ustępuje jedynie 6 tego 
typu szkołom w Wielkopolsce.

Kolejne wygłupy 
radnego Ryszarda 

Bartosika

Szanowni Czytelnicy, po raz 
kolejny radny Ryszard Barto
sik wciska Wam „k it"  w  postaci 
oświadczenia, z którego wynika, 
iż nie przyznawał sobie podwyż
ki, pełniąc funkcję starosty. Lecz 
fakty są następujące - z pro to 
kołu nr XXI/ 2008 z Sesji Rady 
Powiatu Tureckiego III kadencji, 
z dnia 12.06.2008r. wynika, że 
[cytu jem y]: „Przewodniczący
Rady Powiatu zarządził głosowa
nie w sprawie przyjęcia uchwa
ły Rady Powiatu Tureckiego, w 
sprawie ustalenia wynagrodzenia 
miesięcznego Starosty Tureckie
go. Rada Powiatu Tureckiego w 
obecności 16 radnych - przy 9 
głosach „za", 3 głosach „przeciw ”

i 3 głosach „wstrzym ujących się” , 
przyjęła uchwałę nr XXI/155/2008 
w sprawie ustalenia wynagrodzenia 
miesięcznego Starosty Tureckiego. 
Po uzupełnieniu w  ostatnim  punk
cie od dnia 1 czerwca 2008r. Radny 
Zbigniew Bartosik nie wziął udziału 
w  g łosowaniu.”

Takie są fakty, Ryszard Bartosik 
głosował w  swojej sprawie, a po
w inien wyłączyć się z głosowania, 
ponieważ uchwała ta dotyczyła jego 
osoby. Resztę zostawiamy do oce
ny Szanownym Czytelnikom.

Natomiast oświadczenie, że to 
nieprawda, iż na jego dyrektorską 
pensję zrzucają się mieszkańcy b lo
ków. A skąd pochodzą pieniądze na 
wypłaty w  spółce PGKiM? Czy aby 
nie z dochodów między innymi z 
czynszów? Chyba jednak tak.

Z poważaniem 
Andrzej Wojtkowiak 
Aleksander Zielony 

radni Rady Powiatu Tureckiego
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Powyżej przeciętnej wypadamy w 
wynikach matur z przedmiotów 
dodatkowych. To kolejne 40 proc. 
składające się na pozycję rankingo
wą. Najniżej zaś plasujemy się pod 
względem średniego wyniku eg
zaminu maturalnego z przedmio
tów na poziomie podstawowym. 
W tym miejscu łatwo o wniosek, 
że jest to rezultatem zbyt licznych 
roczników przyjmowanych do na
szego LO. Przypomnijmy tylko, 
że od kilku lat maturę w tej szko
le zdaje rocznie 414 uczniów. To 
istny „rekord świata”. Bo średnia 
rocznika wyprzedzających nas 
szkół jest o ponad połowę niższa 
(!!!). I w tym kontekście rankingo
wa pozycja LO z Turku w jeszcze 
większym stopniu zasługuje na 
nader pozytywne odnotowanie. 
Tyle że nie dzięki polityce władz 
lokalnych, ale wprost wbrew stwa
rzanym szkole realiom.

ZST w  Turku n a jle p ie j 
w  kraju  kszta łc i e le k try k ó w  
Ta ostatnia uwaga w jeszcze 

większym stopniu odnosi się do 
Zespołu Szkół Technicznych. W 
tym przypadku może lepiej nale
żałoby mówić o wręcz kolonialnej 
eksploatacji jaką władze powiatu 
uprawiały niezależnie od rządzą
cych nim opcji i barw politycz
nych.

Jak już zostało wspomniane 
od czterech lat prowadzony jest 
oddzielny ranking dla średnich 
szkół technicznych. Z tym, że na 
poziomie całego kraju klasyfiko
wane jest tylko 250 szkół tego 
typu. I w tej klasyfikacji ZST nie 
jest uwzględniane. Szkoła poja
wia się w rankingu średnich szkół 
w województwie i w tegorocznej 
klasyfikacji zajmuje 66 lokatę w 
Wielkopolsce. Przypomnijmy, w 
2013 było to miejsce 89, a w 2012 
-  33. Za to o wyjątkowym błysku 
można mówić w przypadku klasy 
o specjalności elektryk. Otóż w 
tej kategorii ZST w Turku plasuje 
się -  uwaga -  na pierwszym miej
scu w kraju! O więcej niż dobrym 
wyniku można mówić również 
w przypadku mechatroniki. Sło
wem, w obu wspomnianych spe
cjalnościach szkoła przygotowuje 
fachowców o bardzo wysokich 
kwalifikacjach.

S zac u n ek  d la  
m e c h a n iz a to ró w  ro ln ictw a  

z ZSR w  K a c zka c h  
Warto też wspomnieć o Zespo

le Szkół Rolniczych w Kaczkach 
Średnich. Wprawdzie placówka nie 
została uwzględniona w żadnym z 
rankingów, ale pod jednym wzglę
dem można mówić o znaczącym 
jej sukcesie. Otóż w specjalności 
mechanizacja rolnictwa uzyskany 
przez szkołę wynik z egzaminu 
zawodowego plasuje ją na ósmym 
miejscu w kraju. Informacja ta jest 
tym bardziej godna odnotowania 
w sytuacji rozpoczynającego się 
właśnie naboru do szkól średnich 
przyszłych absolwentów gimna
zjów. Co generalnie odnosi się do 
wszystkich trzech szkół średnich 
w naszym powiecie. Tym bardziej, 
że z powyższego widać mocne 
atuty, którymi dysponują nasze 
szkoły ponadgimnazjalne. Atuty, 
które mogą i powinny być mą
drze wykorzystane w rywalizacji 
o przyszłych absolwentów gimna
zjów. A nikomu chyba nie trzeba 
przypominać, że w realiach niżu 
demograficznego jest to sprawa z 
natury, wręcz gardłowej.

AJ

Referendum w gminie Turek nieważne

Nie udało się referendum w gminie Turek. Do urn w minioną niedzielę, 26 stycznia, poszło 1736 osób, czyli nieco ponad 25 
procent uprawnionych do głosowania. -Ale nie zmarnujemy tego potencjału, który udało nam się zgromadzić podczas akcji in
formacyjnej przed referendum -  zapewnia Michał Kocik, rzecznik inicjatywy referendalnej w gminie Turek. -Radni niech wiedzą, 
że będą czuć nasz oddech na swoich plecach.

Kilkaset plakatów, sześć tysię
cy ulotek, 20 banerów, siedem 
spotkań i dziesiątki kilometrów 
przebytych dróg i rozmów. A jed
nak mieszkańcy gminy Turek, w 
większości, uznali, że bić się nie 

| ma o co. -Termin referendum i 
j pogoda nam nie sprzyjała -  zazna- 
| cza Kocik, i podkreśla, że decyzja 
j o referendum zapadła tuż przed 

Świętami Zmarłych, później z kolei 
w kalendarzu wypada 15 listopada, 
Święta Bożego Narodzenia. -Tak 
naprawdę akcję informacyjną roz
poczęliśmy dopiero po święcie Trzech 
Króli, mieliśmy trzy tygodnie.

Tu znów na przeszkodzie stanę
ła pogoda. -Kiedy w ubiegłą niedzie
lę zwoływaliśmy spotkanie w Kali
nowej padał zamarzający deszcz, 
przyszło zaledwie kilka osób. Ludzie 
bali się wychodzić z domów - dodaje 
Andrzej Wojtkowiak, radny powia
towy i sprzymierzeniec inicjatywy 
referendalnej.

-Dzisiaj zmógł nas śnieg i mróz 
-  w gminie przecież niemało jest 
miejscowości takich, jak Budy Słod
kowskie, skąd dojechać w taką po
godę jest trudno. Na pewno do urn 
właśnie z tego względu nie poszły 

j osoby starsze, które glosować zazwy- 
j czaj chodzą -  mówił Kocik.

W niedzielny wieczór, 26 stycz- 
| nia, w barze w Słodkowie obaj cze- 
| kali na jakiekolwiek informacje o 
j frekwencji. Bo to właśnie frekwen- 
! cja stanowiła klucz do sukcesu re

ferendum.
Uprawnionych do głosowania 

w całej 'obwarzankowej gminie Tu
rek były w tym referendum łącznie 
6883 osoby, by można było je uznać 
za ważne, w niedzielę musiałyby 
zagłosować 2052 osoby (trzy piąte 
tych, którzy uczestniczyli w ostat
nich wyborach samorządowych). 
Ale za odwołaniem rady swój głos 
zdecydowało się oddać tylko 1736 
osób. W tym większość, bo 98,3 
proc., była „za” odwołaniem rady 
gminy. Ale 64 osoby powiedziały 
temu pomysłowi „nie”.

Wynika z tego, że inicjatorom 
referendum udało się przekonać 

i około 830 osób, bo należałoby 
chyba odjąć od uczestników tych, 
którzy złożyli swoje podpisy pod 

| referendalnym wnioskiem. A 
przypomnijmy, było ich blisko 900 
osób.

-Wykonaliśmy plan w 80 procen
tach. Jest więc z tego jakiś pożytek. 
Ważna jest każda osoba, w której 
obudziliśmy świadomość. Jeśli ona 
świadomie pójdzie głosować jesio
nią, to już jest nasz sukces -  podkre
śla Michał Kocik. Andrzej Wojtko
wiak zastanawia się, że być może 
uczestnictwo w wyborach nie jest 
mocną stroną mieszkańców gminy 
Turek. W ostatnich wyborach sa
morządowych do urn poszło 3419 
osób, a więc trochę ponad 53 proc.

-Wiele miejscowości stanowi typową trzy czwarte mieszkańców gminy wyborach, nie dopuszczę do tego, by
sypialnię Turku -  przyznaje Wójt- Turek, nie idąc do urn, powiedzia- frekwencja była tak mała, jak w tą
kowiak. A tych jednak bardzo trud- la „tak” dla działań tej rady. I  to niedzielę -  podsumował przewodni-
no zaktywizować i zainteresować może cieszyć nas. Mogę tylko powie- czący Kończak.
problemami gminy, w której wszak dzieć, że kiedy ja będę startował w ika

Wyniki niedzielnego glosowania oraz frekwencja w poszczególnych obwodach wyborczych

Adres Liczba
uprawnionych

Liczba kart 
wydanych i 
wysłanych 
pakietów 

wyborczych

Liczba
kart

ważnych
Frekwencja

Liczba
głosów

ważnych
% głosów 
ważnych

Liczba
głosów

na
„TAK”

%
„TAK”

Szkoła Podstawowa, 
Chlebów 15 916 211 211 23,03% 207 98,10% 199 96,14%

Szkoła Podstawowa, 
Kaczki Średnie 63, 881 258 258 29,28% 257 99,61% 244 94,94%

Zespół Szkolno- 
Przedszkolny, 
Słodków 21

1 510 395 395 26,16% 394 99,75% 380 96,45%

Bursa Szkolna, al. 
Józefa Piłsudskiego 5 1 562 305 305 19,53% 304 99,67% 296 97,37%

Szkoła Podstawowa, 
Żuki 92 443 192 192 43,34% 189 98,44% 188 99,47%

Szkoła Podstawowa, 
ul.Jaśminowa 3, 

Turkowice
682 137 137 20,09% 137 100,00% 132 96,35%

Szkoła Podstawowa, 
Cisew 55 889 238 238 26,77% 237 99,58% 233 98,31%

P o d su m o w an ie 6 883 1 736 1 736 25,22% 1 725 99,37% 1 672 96,93%

jedynie śpią, pracując w mieście i REKLAMA 
tam korzystając z miejskich przed
szkoli, szkół i sklepów. A może 
w tym przypadku związanie ich z 
gminą jest w ogóle niemożliwe.

Podczas wieczornego spotkania 
w Słodkowie nie można było unik
nąć pytań o czytelność przekazu 
autorów inicjatywy referendalnej.
Zwłaszcza w zestawieniu do paź
dziernikowych akcji i happenin
gów sprzed urzędu gminy, kiedy w 
rękach były nie tylko transparen
ty, ale nawet taczki. O ile strategia 
ciszy obrana przez przeciwników 
była naturalna, to po drugiej stronie 
zabrakło jednoznacznych dekla
racji poparcia przez osoby znane i 
uznawane w lokalnej społeczności.
Żadna z obecnych na scenie poli
tycznej partii czy parapartii, takich 
jak choćby Towarzystwo Samorzą
dowe, nie opowiedziała się po żad
nej ze stron. Być może z czasem 
mieszkańcy spostrzegli, że to nie 
jest ich wojna.

-Uważam jednak, że nasza ini
cjatywa była zaczynem do budowa
nia społeczeństwa obywatelskiego, 
uczestniczącego w życiu swojej 
gminy -  jest przekonany Michał 
Kocik. -Dlatego chciałbym podzię
kować wszystkim, którzy ją wsparli, 
a przede wszystkim tym, którzy za
angażowali swój czas.

Przewodniczący rady Edward 
Kończak uważa, że społeczeństwo 
tej gminy wykazało się dużą doj
rzałością. -W niektórych obwodach 
wyborczych frekwencja może cieszyć 
inicjatorów referendum. Ale jednak
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Między wierszami Komunikatu Ryszarda Bartosika

W niniejszym wydaniu publikujemy lakoniczny komunikat autorstwa Ryszarda Bartosika o zapadłym w miniony piątek 
(24 stycznia) wyroku sądowym. Z treści tegoż komunikatu dowiadujemy się, że Władysław Karski został uznany winnym 
zniesławienia w związku z przekazaniem opinii publicznej nieprawdziwych informacji związanych z pracą zawodową Ry
szarda Bartosika. Owe nieprawdziwe informacje zostały przekazane przez oskarżonego na konferencji prasowej w dniu 4 
października 2013r. W świetle tej lapidarnej, by nie rzec enigmatycznej treści nie sposób nie postawić kilku pytań -  Ale 
o co w tym wszystkim chodzi? O jakich to nieprawdziwych informacjach jest mowa, czego konkretnie one dotyczą i jakie 
zarzuty zostały oskarżonemu postawione?

Akt I, czyli burza zaczyna  
się od dyrektorskiego awansu

Próbując odpowiedzieć na posta
wione wyżej pytania na wstępie po
kusimy się o krótkie kalendarium. 
1 tak, 1 października 2013r. powód, 
czyli Ryszard Bartosik, obejmuje 
stanowisko dyrektora Biura Za
rządu, Administracji i Zamówień 
Publicznych w Przedsiębiorstwie 
Gospodarki Komunalnej i Mieszka
niowej wTurku. Tego samego dnia 
informacja o tym fakcie ukazuje się 
na stronach lokalnego portalu inter
netowego i za sprawą tej publikacji 
strona ta notuje rekordową w histo
rii liczbę odsłon i wpisywanych pod 
tekstem komentarzy internautów. 
Wypada zaraz zaznaczyć, że w zde
cydowanej większości treść tych 
komentarzy zarówno pod adresem 
samego awansowanego, jak i PG- 
KiM trudno uznać za przychylne. 
Mówiąc eufemistycznie. A określa
jąc rzecz całą bardziej żartobliwie, 
to można by powiedzieć, że w ciągu 
kilku dni na głównych bohaterach 
całego zamieszania zostało „powie
szonych” więcej psów niż kiedykol
wiek było w miejskim schronisku 
dla zwierząt. Słowem, w przygniata
jącej części internauci skrytykowali 
sam fakt powołania nowego stano
wiska dyrektorskiego w PGKiM, i 
w nie mniejszym stopniu awanso
wanie na nie Ryszarda Bartosika. 
Internetowy vox populi w powyż
szych kwestiach był miażdżący.

Akt II, czyli konferencja  
i zarzuty

4 października ub. r. Władysław 
Karski i Romuald Antosik zwołują 
w tej kwestii konferencję prasową. 
W jej trakcie ten pierwszy skupił się 
na piętnowaniu Ryszarda Bartosika 
a swoją wypowiedź o dyrektor
skim awansie politycznego opo
nenta podsumował słowami: „Ten, 
który poucza i mówi o moralności 
właśnie sam się skompromitował”. 
W zamieszczonej na niniejszych 
łamach relacji z tej konferencji wy
raziliśmy opinię, że wprawdzie wy
powiedź Karskiego trudno uznać 
za szczyt politycznego rozumu, to 
jednocześnie uznaliśmy ją ponie
kąd za zrozumiałą. A to pamiętając, 
że był on niemal co tydzień bezpar
donowo gromiony przez Ryszarda 
Bartosika. Nic zatem dziwnego, 
że w tej sytuacji na usta aż cisnęło 
się określenie o trybunie ludowym, 
który próbował stroić się w szaty 
zwykłego „świętoszka”.

Trudno było jednak zakładać, że 
będzie to świętoszkowatość gotowa 
przekroczyć nawet sądowe progi. 
A jednak. 8 października Ryszard 
Bartosik na adres Sądu Rejonowe
go w Turku kieruje akt oskarżenia 
przeciwko Władysławowi Karskie
mu. Oskarża on w nim Karskiego 
o popełnienie przestępstwa z osła
wionego art. 212 kk przez podanie

do publicznej wiadomości niepraw
dziwej informacji na temat „mojej 
pracy zawodowej i objęcia stano
wiska w PGKiM Sp. z o.o. wTurku 
o treści: Na dodatek stanowisko 
sztucznie stworzone i bez jakie
gokolwiek naboru czy konkur
su. Zdałoby się powiedzieć po 
znajomości. Wstyd i hańba oraz 
Sięgnięcie po pieniądze miesz
kańców na swoje wynagrodze
nie eliminuje go jako lokalnego 
polityka. Jest przejawem pazer
ności, chciwości i obłudy. Żą
damy od pana Ryszarda Barto
sika złożenia mandatu radnego 
powiatowego i wycofania się z 
życia politycznego.

Akt III, czyli wątpliwości 
Nie uczestnicząc w rozpra

wach, ani też nie dysponując 
uzasadnieniem wyroku by
łoby rzeczą ze wszech miar 
nieuczciwą i niestosowną ko
mentować piątkowe orzeczenie 
sądowe. Ale już do przytoczo
nych wyżej treści oskarżenia od
nieść się wypada. Tym bardziej 
w kontekście mocno zagadkowo 
brzmiącego „Komunikatu” autor
stwa Ryszarda Bartosika. Na 
początek uwaga natury bardziej 
ogólnej. Otóż, mając na wzglę
dzie całość treści stawianych Kar
skiemu zarzutów trudno nie wyra
zić zdziwienia, co tak konkretnie 
nasz powód uznał za zniesławiające 
jego osobę, że postanowił aż zaan
gażować wymiar sprawiedliwości? 
Bo czy na jego dyrektorskie sta
nowisko był jakikolwiek nabór lub 
konkurs? O tego typu fakcie raczej 
nic nie wiadomo. A może chodzi o 
stwierdzenie, że było to stanowisko 
stworzone „sztucznie”? W tekście 
opublikowanym na łamach Echa 
Turku 8 października potrzebę po
wołania w Spółce takiego stanowi
ska rzecznik PGKiM uzasadnia m. 
in. tym, że „Chcąc utrzymać rolę 
lidera na lokalnym rynku usług 
komunalnych, Spółka musi reago
wać na dynamicznie zmieniające 
się okoliczności funkcjonowania 
tej branży, rosnącą konkurencję, 
zmiany przepisów”. Tyle że dalej 
wyszczególnione są kompetencje 
wchodzące w zakres obowiązków 
trzeciego dyrektora PGKiM. Nale
żą do nich m. in.: „sprawy przetar
gów, konkursów, zakupów, nego
cjacji cenowych, reprezentowania 
spółki na zewnątrz, itd.”

Z powyższego zakresu obowiąz
ków wręcz nasuwa się sugestia, że 
kandydatów na funkcję odpowie
dzialną za ich realizację należałoby 
raczej szukać wśród prawników, in
żynierów lub ewentualnie ekonomi
stów. Czy zatem za wielce uprawnio
ne nie należy uznać wątpliwości, gdy 
funkcja taka obsadzana jest przez 
absolwenta politologii ukończonej w 
trybie zaocznym? Wątpliwości tym

Epilog
Mówiąc półżartem, to aż zacho

dzi obawa, że głównym źródłem 
tak postawionego pytania może być 
iście patologiczna gruboskórność 
pytającego. Z drugiej jednak strony, 
czy Ryszarda Bartosika można aby 
uznać za symbol polityka o jakoś 
szczególnie wyrafinowanej wrażli
wości, który w polemicznym ferwo
rze waży słowa? Którym kieruje tro
ska o to, aby w niczym nie uchybić 
czci i dobremu samopoczuciu swo
ich politycznych oponentów? Śmie
my powątpiewać. Chyba, że w jego 
przypadku zaszła jakaś daleko idąca 
przemiana duchowa. Np. na skutek 
dyrektorskiego awansu. Dlatego 
tym bardziej należy żałować, że nie 
rozwiał wszelkich powyżej zgłoszo
nych wątpliwości np. na konferencji 
prasowej. Okazana przezeń wstrze

mięźliwość w zwołaniu 
takiej konferencji 

prasowej może bu
dzić uzasadnione 
pytania w sytua
cji, gdy zapraszał 

media z dalece 
mniej istotnych 
powodów.

bardziej uzasadnione, że w przypad
ku Ryszarda Bartosika nie mówimy 
o jakimś przypadkowym politologu 
„z ulicy”, ale o pierwszoplanowej po
staci powiatowych struktur wiodą
cej siły politycznej za jaką w regionie 
nie bez powodu uchodzi PiS. A traf 
chce, że ta formacja jest żelaznym 
aliantem politycznym obozu rzą
dzącego miastem. Miasto zaś jest 
jak raz właścicielem PGKiM. W tej 
sytuacji wręcz trudno sobie wyobra
zić, aby dyrektorski awans Ryszar
da Bartosika nie budził pewnych 
wątpliwości, a nawet podejrzeń, co 
do pełnej przejrzystości procedur w 
podnoszonej sprawie. Ale co też jest 
w tych wątpliwościach i podejrze
niach zniesławiającego pewnie na 
zawsze pozostanie słodką tajemnicą 
powoda.

Akt IV, czyli z czeg o  
żyjq politycy  

(jeśli nie sq rentieram i)
Choć może za główny kamień 

obrazy i zniesławienia R. Bartosik 
uważa formulę autorstwa Karskie
go, że wraz z objęciem dyrektor
skiego stanowiska sięgnął po pie
niądze mieszkańców?

Można zgodzić się z opinią, że 
pod względem politycznym tego 
typu wyrzut dla jego adresata nie 
wygląda zbyt ładnie i sympatycznie. 
To fakt Ąle w tym miejscu aż ciśnie 
się pytanie -  Ilu polityków w jakiejś 
formie nie sięga po pieniądze oby
wateli? Wszak od dawien dawna 
wiadomo, że aby w ogóle żyć dla 
polityki, na ogół wypada z tejże po-

Komunikat
Informuję, iż w  dniu 24.01.2014 r. wicestarosta turecki Władysław Kar

ski został uznany w innym zniesławienia w związku z przekazaniem opinii 
publicznej nieprawdziwych informacji związanych z moją pracą zawodową. 
Wyrok zapadł w Sądzie Rejonowym w Turku. Nieprawdziwe informacje zo
stały przekazane na konferencji prasowej zorganizowanej przez Władysława 
Karskiego w dniu 4 października 2013 roku. Władysław Karski został zobo
wiązany do zwrotu kosztów sądowych oraz dokonania wpłaty kwoty 2 000 
złotych na organizację społeczną. Wyrok jest nieprawomocny.

Ryszard Bartosik

Utyki żyć. Za wyjątkiem takich np. 
rentierów. O ile jednak wiadomo 
Ryszard Bartosik rentierem nie jest, 
a nawet rencistą. Zatem, aby żyć dla 
poUtyki, czym chyba nie poczuje 
się zniesławiony, pan Ryszard jakoś 
musi się starać, żeby z poUtyki żyć. 
I tyle. A że fotel starosty na razie nie 
wakuje, to padło na PGKiM? Ale 
żeby o to się zaraz obrażać i czuć 
się zniesławionym? Doprawdy nie 
sposób zrozumieć. Zwłaszcza w 
kontekście pubUcznej wypowiedzi 
na miejskiej sesji prezesa Wypióra, 
który przyznał, że koszty ogólne 
stanowią coś między 30 a 40 proc. 
kosztów PGKiM. Nie sposób zatem 
nie zgodzić się z tezą, że mieszkań
cy Turku w rachunkach, choćby za 
wodę czy ścieki w jakimś tam stop
niu jednak składają się na dyrektor
ską gażę Ryszarda Bartosika. CzyU, 
chcąc nie chcąc, odbierając swoją 
miesięczną wypłatę, jakoś tam chy
ba sięga po pieniądze mieszkańców. 
Zaś problem ten wydaje się przesą
dzać fakt, że w przypadku usług 
wodno-kanalizacyjnych PGKiM 
działa na terenie Turku w warun
kach monopolu quasi naturalnego. 
Jak by rzeki pewien klasyk -  Jest 
to oczywista oczywistość. Tyle że 
znów trudność sprawia problem 
-  Co w tym wszystkim może znie
sławiać naszego poUtyka?

A w tym przypadku akurat wolał 
poprzestać na lakonicznym komuni- 
kaciku swoją klarownością przypo
minającym wyrocznię Pytyjską. W 
tym miejscu aż wypadałoby wzdryg
nąć się na samą myśl, że właśnie o to 
chodziło. Bo przecież nie może być, 
aby poUtykowi w rodzaju R. Barto
sika miało zależeć na ukrywaniu 
jakichś mniej wygodnych dlań fak
tów. Wolimy już wyłącznie na karb 
niezręczności jego pióra złożyć fakt, 
że poprzestał na króciuteńkim poin
formowaniu o uznaniu Karskiego 
winnym zniesławienia. A może stał 
za tym całkiem inny powód? Tzn.. 
połączenie objęcia dyrektorskiego 
fotela w PGKiM ze zniesławieniem 
Ryszard Bartosik był łaskaw zosta
wić już inteligencji i domyślności PT 
Czytelników i mediów. Jeśli w grę 
wchodziłaby ta ostatnia przyczyna, 
to niniejszym powinniśmy solennie 
przeprosić PT Czytelników i oczywi
ście pana Ryszarda, że nie pojęliśmy 
tego wyrafinowania, i po prostacku, 
a rozwlekle rzecz cała tak obszernie 
została powyżej omówiona.

Ale tak to bywa, gdy pokłada się 
zbytnią ufność w inteligencję lo
kalnych pismaków. Dlatego może 
lepiej byłoby sięgnąć po ulubioną 
formę kontaktu z mediami, czyli 
zwołać konferencję prasową?

Andrzej Jarek
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Z takiego obrotu sprawy nie jest 
zadowolony Przewodniczący Zarządu 
Związku Komunalnego Gmin „Czyste 
Miasto, Czysta Gmina” , Daniel Tylak, 
który wyraził swoje rozczarowanie pod
czas XVI posiedzenia Związku, którego 
członkiem jest nasze miasto. Według 
Tylaka takie działania na pewno nie 
wpłyną na poprawę efektywności wy
korzystania własnej instalacji, jaką jest 
Zakład Unieszkodliwiania Odpadów 
Komunalnych (ZUOK) w Orlim Stawie. 
Dla mieszkańców Turku oznacza to, że 
przez najbliższe trzy i pół roku ceny nie 
ulegną zmianie.

Zakład Unieszkodliwiania Odpadów 
Komunalnych „Orli Staw” , znajdujący 
się na terenie gm. Ceków (powiat ka-

biorca decyduje gdzie i jak przetwo
rzyć śmieci.

Turek w yro dnym  
synem  O rleg o  Stawu

Sprawa ogłoszonego w grudniu 
ubiegłego roku przetargu na odbiór i 
zagospodarowanie turkowskich śmie
ci okazała się być na tyle znacząca, 
że przewodniczący poświęcił jej dużą 
cześć swojego sprawozdania. Człon
kowie Zarządu Związku byli zasko
czeni decyzją o ogłoszeniu przetargu, 
w którym burmistrz Czapla decyduje 
się oddać śmieci na okres 3 lat, na pół 
roku przed zakończeniem kontraktu. 
- Zanim podejmie się ten temat, po
winno wyciągnąć się wnioski w minio
nego okresu. O opinię nie pytano się 
również Związku. Nasz zarząd jeszcze 
w grudniu spotkał się z burmistrzem 
Czaplą i przedstawicielami rady mia
sta, w celu wypracowania konsensusu

WSZYSTKO W JEDNYM MIEJSCU
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GOTÓWKOWE
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Bank BPH Spółka Akcyjna z siedzibą ul. płk. jana Patubickiego 2.80-175 Gdańsk.
Pośrednik kredytowy jest upoważniony do zawiercnia w  imieniu Banku BPH SA umów o kredyt konsumencki 
oferowany przez Bank BPH SA oraz umów niezbędnych do ustanowienia prawnego zabezpieczenia, a także 
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kredytowy jest upoważniony do udzielania dalszych pełnomocnictw osobom pozostającym z nim w stosunku pracy 
oraz innym osobom z nim współpracującym w ramach ziecenia lub innego podobnego stosunku.

B a n k  BPH Po p ro s tu  fa i r

Czy śmieci w Turku mogą być tańsze? Możliwe że tak, ale nie przekonany się o tym przez 
najbliższe 3 i pół roku. Na 6 miesięcy przed zakończeniem obowiązującego kontraktu na 
odbiór i zagospodarowanie śmieci, ogłoszono kolejny przetarg. Ponownie wygrało go kon
sorcjum PGKiM z EKO-GAB, które będzie zajmować się turkowskimi śmieciami aż do 30 
czerwca 2017 r. Innych ofert nie złożono.

liski) to miejsce, do którego przywożo
ne są śmieci głównie z terenu 22 gmin 
będących członkami Związku Komu
nalnego Gmin „Czyste Miasto, Czysta 
Gmina” , w  którym znajduje się również 
miasto Turek. Tam też 24 stycznia br. 
odbyło się XVI posiedzenie Związku. 
Głównym celem spotkania było przy
jęcie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
na lata 2014-2018 i Planu finansowego 
na 2014 rok, co też ostatecznie zdecy
dowaną większością głosów zrobiono.

Jednak z perspektywy naszego 
miasta inna sprawa podjęta podczas 
zgromadzenia miała znacznie większą 
wagę.

Zbyt m a ło  c e n n y c h  śm ieci 
trafia  d o  insta lacji

Już na samym początku zebrani 
nie usłyszeli optymistycznych wie
ści. Podczas swojego sprawozdania 
Przewodniczący Zarządu Związku, 
Daniel Tylak, poinformował o tym, że 
w dniu 14 stycznia dokonano wstęp
nej oceny skutków wdrażania nowego 
systemu gospodarowania odpadami 
komunalnymi w gminach członkow
skich Związku po 1 lipca 2013 r. - Z  
ocen wynika, że zarówno wielkość 
strumienia dostarczanych do ZUOK 
odpadów, jak również ich morfologia 
[skład -  przyp. M.D.], nie sprzyja po
prawie efektywności wykorzystania 
naszej ins ta la c ji-podkreślił Tylak.

W dalszej części zebrania Tylak po
informował, że rośnie udział ze sprze
daży odpadów surowcowych, jednak 
wciąż tylko połowa „wartościowych 
śmieci” trafia do Orlego Stawu, gdyż 
firm y przewozowe sprzedają je na 
własną rękę. Dlatego też Zarząd Związ
ku proponuje, aby gminy nakazały wy
konawcom, by ci przewozili cały stru
mień śmieci (zarówno zmieszanych, 
jak i posortowanych) do Orlego Sta
wu. Zaleca się przy tym organizowanie 
przetargów jedynie na odbiór śmieci.

Jak czytamy w Rzeczypospoli
tej (23 stycznia br., nr 18) „Trybunał 
Sprawiedliwości Unii Europejskiej 
orzekł, że samorządy mogą nałożyć 
na przedsiębiorstwo prowadzące od
biór odpadów na jej terenie obowiązek 
transportowania zmieszanych odpa
dów komunalnych do odpowiedniej 
i najbliższej instalacji przetwarzania” . 
Inaczej jest, gdy gmina organizuje 
przetarg na odbiór i zagospodarowa
nie odpadów. Wówczas to przedsię-

-  mówi Tylak, dodając, że po spot
kaniu wydawało się, że obie strony 
się zrozumiały. - Dzisiaj już wiemy, 
że podpisanie przez pana burmistrza 
kontraktu na odbieranie i  zagospo
darowanie odpadów komunalnych z 
terenu miasta na najbliższe trzy lata, tj. 
do 1 lipca 2017 roku, na pewno nie 
wpłynie na poprawę efektywności wy
korzystania własnej instalacji -  pod
kreśla w  sprawozdaniu z działalności 
Zarządu Tylak. Dla Przewodniczącego 
istotnym też było objęcie w  przetargu 
nieruchomości niezamieszkałych, co 
jego zdaniem wpłynęłoby na obniżenie 
stawek śmieciowych.

W roli adwokata władz Turku wcielił 
się obecny na zgromadzeniu Marian 
Mirosław Marczewski. - Wyrok Trybu
nału Konstytucyjnego spowodował, że 
nie możemy wykonywać żadnego ru
chu, nie możemy podejmować uchwał 
dotyczących wysokości „podatku 
śmieciowego” - MMM próbował tłu
maczyć decyzję burmistrza ostatnimi 
werdyktami sądu najwyższej instancji.
- Z  jednej strony chcemy, aby jak naj
więcej odpadów trafiało tutaj, z drugiej 
strony chcemy obniżenie tego podatku. 
Problem w tym, że burmistrz ogła
szając ten przetarg nie podjął decyzji 
o tym, żeby odbierać także odpady z 
lokali niezamieszkałych. Choć jestem 
przekonany, że to nie do końca jest 
prawda, bo te śmieci, także z tych lokali 
niezamieszkałych, trafiają do Orlego 
Stawu - odparł Marczewski.

W odpowiedzi Tylak wyjaśnił, że 
zbyt pośpieszne przeprowadzenie 
przetargu na odbiór i zagospodarowa
nie śmieci, a w konsekwencji podpisa
nie umowy z konsorcjum na 3 lata, nie 
ułatwia synchronizacji działań z inny
mi gminami będącymi w  Związku, co 
skomplikuje ustalenie odpowiednich 
stawek śmieciowych. - Turek, jako

jedna z siedmiu gmin, gdzie kontrakty 
kończą się w lipcu, pierwsza podeszła 
do tematu zorganizowania przetargu 
na odbiór i zagospodarowanie odpa
dów- podkreślił przewodniczący.

W sprawie interpretacji wyroku 
Trybunału Konstytucyjnego popro
szono o głos obecnego na sali radcę 
prawnego.

C e n y  śm ieci m ożna  
zm niejszyć

Obecny na obradach jurysta wyjaś
nił, że Trybunał Konstytucyjny poddał 
wątpliwości fakt, iż ustawodawca da
jąc uprawnienia do ustalenia wysoko
ści stawki śmieciowych radzie gminy, 
doprowadził do tzw. pominięcia pra
wodawczego. Oznacza to, że powinien 
on wskazać w ustawie górną granicę, 
do jakiej rada może decydować o tej 
opłacie. W świetle tego, nie ma bez
względnego zakazu ustalania cen, co 
oznacza, że można je też zmniejszać. 
Kolejne wątpliwości sądu wzbudził 
zapis o tzw. zwolenianach przedmio
towych i dopłatach. TK zaznaczył, że 
takie rzeczy są dopuszczalne, ale usta
wodawca musi doprecyzować zasady 
ich ustalania.

Marianowi Marczewskiemu taka 
odpowiedź nie wystarczyła. - Mam tu 
opinię, która mówi, że rada gminy do 
czasu ustalenia przez ustawodawcę 
wysokości granicy górnej stawki, nie 
może podejmować uchwał dotyczą
cych zmniejszenia tej stawki. Mimo 
tego że burmistrz zawarł tę umowę 
na 3 lata, najważniejsze jest, że mamy 
zapewnienie, że stawka śmieciowa nie 
będzie wzrastać.

Przytoczone przez Marczewskie
go argumenty zostały szybko zbite. 
Radca prawny zwrócił uwagę na fakt, 
że gminy, którym kończy się okres 
kontraktowania, byłyby w sytuacji 
bez wyjścia. - Jeżeli, tak jak w przy

padku Turku, kończyłby się okres 
kontaktowania, a stwierdzilibyśmy, 
że zapis jest niekonstytucyjny i nie 
daje w chwili obecnej radzie prawa do 
podejmowania uchwały, to doszłoby 
do sytuacji, że nie mogłaby zapaść

Agencja Pocztowa świadczy
wszystkie usługi z wyjątkiem awizo. 
-  W naszej placówce można przede 
wszystkim opłacić rachunki, wysiać 
listy (zwykle, priorytetowe, poleco
ne), nadać paczki (krajowe, zagra
niczne), zlecać przekazy pieniężne. 
Prowadzimy również sprzedaż
wszystkich produktów pocztowych, 
takich jak koperty, znaczki -  mówi 
Joanna Łukaszewska, agent pocztowy.

Placówka w Turku posiada w swo
jej ofercie także usługi dodatkowe, ta
kie jak: skanowanie, drukowanie (wy
druki kolorowe i czarno-białe), faks,

ksero, nagrywanie i przegrywanie 
płyt. W związku z licznymi sugestia
mi klientów, do punktu wprowadzono 
także sprzedaż produktów i prasy. -  W 
naszej agencji znajdziecie Państwo

uchwała o ustaleniu stawki i  wyborze 
wykonawcy. Albo trzeba by było robić 
to według stawki, która dotychczas 
obowiązywała - odpowiedział radca, 
ostatecznie zamykając dyskusję.

Marcin Derucki

akcesoria komputerowe (myszki, 
klawiatury, pendrive) materiały 
biurowe (zeszyty, kalendarze, dłu
gopisy, notatniki), słodycze, a nawet 
zabawki. Oczywiście, wszystkie te 
produkty' oferujemy w naprawdę 
atrakcyjnych cenach. Dodatkowo w 
naszej placówce posiadamy duży wy
bór tytułów prasowych -  informuje 
Agnieszka Eger, właścicielka Agencji 
Pocztowej. -  Z usług naszej placów
ki korzystają cale rodziny. Personel 
chętnie służy pomocą, często zdarza 
nam się zamawiać także określo
ne produkty na specjalne życzenie

klienta. Kilka tygodni temu wpro
wadziliśmy kącik dla dzieci -  dodaje 
Joanna Łukaszewska. W czasie, kiedy 
rodzice opłacają rachunki czy wysyła
ją  list, maluch zajęty jest zabawą. AP

Agencja Pocztowa Turek,
ul. Polskiej Organizacji Wojskowej 3a, 

te l. 63 220-60-09  
Czynne od poniedziałku do piątku: 

od godziny 9.00 do 17.00 oraz w soboty od 9.00 do 13.00.

Artykuł sponsorowany

Realizują potrzeby każdego klienta

l i ł A l a f a i  w a  * i m l t | i  I

To chyba jedyna taka w Polsce, w której rodzice spokojnie wy
ślą list czy opłacą rachunki, a dziecko nie będzie się nudziło -  tak 
można opisać filię Poczty Polskiej w Turku przy ulicy Polskiej Or
ganizacji Wojskowej 3a.



-Teraz koncert życzeń dla babci 
i dziadka. Zdrowia, szczęścia i sło
dyczy, wnuczek wam dzisiaj życzy! 
To nie koniec życzeń jeszcze, eme
rytury życzę wam większej. Tymi 
słowami mały Jasio złożył życze
nia dziadkom i babciom goszczą

cym w przykońskim przedszkolu 
z okazji dni ich świta.

Przedszkolaki podkreślały, że 
21 i 22 stycznia, to dla nich naj
piękniejsze dni w roku. Dzieci za
prosiły dziadków, aby w sposób 
bardzo uroczysty podziękować

Czteroletnia Antosia z babcią i dziadkiem, którzy czytają treść ży
czeń na wykonanych przez wnuczkę laurkach.

im za ich ciepło i okazywaną mi- ście wyraźnie wzruszeni gromko własnoręcznie wykonane upo- 
łość. Przedstawiły też program oklaskiwali ich popisy. minki. Na zakończenie wnuczę-
artystyczny składający się z Po części artystycznej dzieci ta zaprosiły gości do wspólnego 
wierszy, piosenek i tańców. Go- wręczyły babciom i dziadkom tańca i poczęstunku. (art)

Dla przedszkolaków z Przykony, dni babci i dziadka są najpiękniejszymi w roku.

Świętowanie w Wyszynie

Odświętnie ubrane maluchy deklamowały wiersze.

artystyczny dla kochanych 
dziadków. Wierszyki i pio
senki dały gościom chwile 
wzruszenia i radości, bo ma
luchy w występy wkładają 
całe serca. Później zafundo
wano im jeszcze wspólny po
częstunek i zabawy. To spot
kanie na długo pozostanie 
w pamięci uczestników im
prezy. -To oni zawsze dobrze 
doradzają i o wnuków dbają.

Wielkie święto polskich senio
rów, bo warto o NICH zawsze 
pamiętać, kiedy są i kiedy już 
ich nie ma. Te słowa nam 
wszystkim są znane, Babcia 
i Dziaduś to słowa Kochane 
-  tradycyjnie dla siebie wier
szem podsumowuje imprezę 
kronikarz Andrzej Burszew- 
ski, także dziadek, Ani i Ksa
werego.

boxa

W Przykonie

Liczy się 
profilaktyka

Starszy aspirant Krzysztof
Kowalczyk -  dzielnicowy na 
gminę Przykona z Komisa

riatu Policji w Dobrej, nie ustaje w 
działaniach mających na celu bez
pieczne dotarcie dzieci do szkoły 
i ich powrót do domu. Tym razem 
udał się do Szkoły Podstawowej w 
Przykonie, gdzie obdarował dzieci 
klas 1-3 odblaskowymi znaczkami 
do przywieszenia na tornistrach, 
ufundowanymi przez przykoński 
samorząd. Towarzyszył mu przo
downik Pyrek, czyli maskotka wiel
kopolskiej policji. Dzieci serdecznie 
przyjęły gościa, a jedna z dziewczy
nek obchodząca tego dnia imieniny

prosiła, aby poczęstował się cukier
kiem. Pan dzielnicowy złożył jej ser
deczne życzenia, ale podziękował 
za cukierka, twierdząc, że nie jada 
słodyczy.

Wójt Mirosław Broniszewski po
wiedział nam, że dzieci do szkół w 
gminie Przykona w większości są 
dowożone, przez co poziom bezpie
czeństwa w drodze do i ze szkoły 
jest duży. Niemniej w akcji pana Ko
walczyka liczy się przede wszystkim 
profilaktyka. Dzieci zdobywają wie
dzę konieczną do poruszania się po 
drogach i przyswajają sobie, co na
leży zrobić, aby być widocznym dla 
innych użytkowników drogi, (art) Dziewczynka zapragnęła poczęstować dzielnicowego imieninowym cukierkiem. -ł~
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Dla cisewskich Babć i Dziadków

Dla babć i dziadków wiersze, piosenki, przebieranki, koloro
we kwiaty z papieru, ale co najważniejsze -  miłość i zaangażo
wanie. Dumni ze swoich wnuków i wnuczek mogą być seniorzy 
mieszkający w Cisewie. Mieli szansę oglądać młodych artystów 
w akcji podczas środowiskowego Dnia Babci i Dziadka.

f

%
Wspólną imprezę dla seniorów 

z okazji ich święta obchodzonego 
21 i 22 stycznia przygotowano w 
miniony czwartek w świetlicy wiej
skiej w Cisewie. Mimo że budynek 
odnowiony i okazały w rozmiarach 
z ledwością pomieścił wszystkich 
zaproszonych gości. Aby zobaczyć 
występy wnucząt przybyło tam oko
ło 120 babć i dziadków, a i młodych 
artystów było siedemdziesięcioro. 
Wiersze, piosenki, inscenizacje, 
życzenia i upominki -  podarowały 
swoim najbliższym przedszkolaki, 
uczniowie zerówki oraz klas 1-3 ci- 
sewskiej podstawówki.

Seniorów nie usadzono przy 
pustych stołach, o poczęstunek 
zadbali rodzice. Zamiast jednak 
zajadać słodkości, oczy publiczno
ści skierowane były wprost na sce
nę. Zaangażowanie dzieciaków w 
deklamowane wiersze i śpiewane 
piosenki było ogromne, co bardzo 
cieszyło zgromadzonych. Każdy 
występ kończył się salwami śmie
chu i gromkimi brawami.

Gościem specjalnym imprezy 
był wójt gminy Turek, Karol Mi
kołajczyk.

Część artystyczną wraz z ma
luchami przygotowywały wycho
wawczynie: Małgorzata Lament 
(przedszkole, 3 i 4- łatki), Karolina 
Zając (zerówka,5 i 6- łatki), Aga
ta Dłoniak (kl. 1), Iwona Toda- 
Ogrodowczyk (kl. 2) i Katarzyna Świetlica wiejska w Cisewie z ledwością pomieściła wszystkich seniorów, rodziców i małych artystów.

Kossowska (kl.3).Nad całością 
czuwała Iwona Wituła, przewodni
cząca Rady Rodziców Szkoły Pod
stawowej w Cisewie. -Dziękuję ro
dzicom, którzy aktywnie włączyli się 
w organizację i przebieg tej ważnej 
uroczystości, a wszystkim seniorom 
składam najlepsze życzenia -  mówi 
Iwona Wituła.

boxa

Nawet najmłodsze dzieciaki przygotowały 
dla swoich babć i dziadków wierszyki i pio
senki, wręczyły im także kolorowe kwiatki.

W Zespole Szkół Rolniczych w Kaczkach Średnich przeprowadzono akcję honorowego 
krwiodawstwa. Tym razem z powodu awarii serwera, udało się utoczyć tylko 23 litry życiodaj
nego płynu. Pobrano także próbki krwi od potencjalnych dawców szpiku kostnego. Akcja zo
stała bardzo dobrze zorganizowana przez szkołę, co potwierdzili członkowie ekipy z Centrum 
Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa w Kaliszu.

taka jest dużym przedsięwzięciem 
logistycznym, komplikującym 
nieco rytm życia szkoły. On także 
wystąpił z inicjatywą, żeby oprócz 
uczniów, nauczycieli i pracowni
ków szkoły przyciągnąć do akcji 
rodziców uczniów.

W ubiegłym roku punkt pobie
rania krwi zorganizowano w szkol
nej hali sportowej. Tym razem z 
obawy przed zimnem, na ten cel 
wyznaczono jedną z największych 
izb lekcyjnych. Ustawiono tutaj 
sześć stanowisk. Obsługę stano
wiło ośmioro pracowników CKiK 
w Kaliszu. W sąsiedniej klasie od
dający krew mogli odpocząć przy 
kawie, herbacie, pączkach i jab
łkach, ufundowanych przez szko
łę. Pracownicy Centrum chwali 
bardzo dobre zorganizowanie ak
cji. Zadbano także o komfort ich 
pracy. Dwie uczennice dbały, aby 
mogli się napić i co nieco zjeść.

Chętnych do oddania krwi było 
75 osób, w tym dziesięciu nauczy
cieli i kilkoro rodziców. Weryfika
cja była bardzo szczegółowa. Kilka 
osób z powodu złych wyników, a

Dziewczęta dbały o dobre samopoczucie pracowników Centrum 
Krwiodawstwa.

jeden uczeń ponieważ zapomniał 
wziąć dowodu osobistego, mu
siało odłożyć dzielenie się swoją 
krwią na inny termin. W efekcie 
zakwalifikowano 62 osoby. Do 
czasu kiedy padł serwer, udało 
się oddać krew 51 osobom. Od
dali oni 23 litry krwi. Jedenastu 
osobom podziękowano. Poinfor
mowano nas także, że pobrano do 
badania próbki od chcących zo
stać honorowymi dawcami szpiku 
kostnego.

Uczeń Adam Karbowy już 
po raz drugi oddawał honorowo 
krew. Powiedział nam, że nie 
czuje przy tym żadnego dyskom
fortu. Kilka minut na wygodnej 
leżance i po wszystkim, a satys
fakcja z dobrze spełnionego obo
wiązku pozostaje. Adam jeżeli 
będzie taka możliwość, chciałby 
oddawać krew regularnie. Każdy 
z krwiodawców otrzymał też bu
telkę coca coli, siedem czekolad i 
promocyjny gadżet. (art)

Zespół Szkół Rolniczych w 
Kaczkach Średnich nawiązał 
współpracę z Centrum Krwiodaw
stwa i Krwiolecznictwa w Kaliszu. 
Efektem tego była akcja hono
rowego oddawania krwi w paź
dzierniku ubiegłego roku. Wtedy 
młodzież i dorośli oddali 25 litrów

życiodajnego płynu. W styczniu 
tego roku Centrum samo wy
szło z inicjatywą przeprowadze
nia kolejnej akcji. Powodem jest 
brak krwi w zasobach Centrum. 
Dyrektor szkoły Sławomir Koso- 
budzki przychylnie odpowiedział 
na prośbę Centrum, choć akcja

Adam Karbowy (na pierwszym planie) podobnie jak wielu jego 
szkolnych kolegów chciałby oddawać krew regularnie._______________
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Podsumował też ubiegły rok, w 
którym przyznano dwutysięczne 
stypendium z Funduszu Stypen
dialnego. W sumie wspomożono 
już 2019 uczniów gimnazjalistów, 
uczniów szkół ponadgimnazjal- 
nych i studentów. Z tego 608 
trafiło do uczniów w powiecie 
tureckim, co zdaniem senatora 
jest przejawem aktywności samo
rządów i hojności ofiarodawców. 
Mówił też o organizowanym co
rocznie konkursie wiedzy o samo
rządzie terytorialnym, który swój 
debiut miał przed trzema laty w 
Tuliszkowie.

Noworoczne spotkanie Towarzystwa Samorządowego

W Zajeździe „Staropolski” w Olszówce pod Przykoną odby
to się noworoczne spotkanie członków Towarzystwa Samorzą
dowego. Wzięto w nim udział 140 osób, w tym wiele znanych 
postaci niepojawiających się od dłuższego czasu na forum 
publicznym. Spotkanie miało charakter integracyjny, o lokal
nej polityce mówiono jedynie w kuluarach. Zbierano pieniądze 
dla wdowy i dzieci po mieszkańcu gminy Przykona, który zgi
nął podczas czyszczenia komina elektrowni w Kozienicach.

Coroczne spotkania Towarzy
stwa Samorządowego odbywają 
się w kolejnych gminach. W tym 
roku zdecydowano się zorganizo
wać je w gminie Przykona, a kon
kretnie w Zajeździe „Staropolski” 
w Olszówce.

Silni w  Turku 
i czte rech  g m in ach  

Tradycyjnie przyjechała tutaj 
silna reprezentacja gminy Kawę
czyn z wójtem Janem Nowakiem 
na czele. Najsilniejsza jednak była 
tym razem reprezentacja miasta 
Turek, a w niej burmistrz Zdzisław 
Czapla oraz tak znane postaci, jak 
Krystyna Baranowska i Wacław 
Bednarek, które od dłuższego 
czasu nie udzielały się na forum 
publicznym. Artystyczną repre
zentację tureckiego TS tworzyli 
poeta Lech Lament i muzyk Pa
weł Grabara. Silna ekipa przybyła 
także z gminy Turek. Na jej czele 
wójt Karol Mikołajczyk i Ireneusz 
Kolęda - były przewodniczący 
Rady Gminy. Na czele tuliszkow
skiej reprezentacji stali weterani 
TS, Marian Selewski i Zenon Ma
tuszewski -  były burmistrz. W

ski, Mirosław Broniszewski -  wójt 
gminy Przykona oraz Mariusz 
Haraśny z Olszówki -  niepełno
sprawny, którego Towarzystwo 
wsparło finansowo przy zakupie 
specjalistycznego wózka. Zasko
czeniem mogła być obecność 
wójta Broniszewskiego stojącego 
na czele konkurencyjnego do TS, 
Porozumienia Samorządowego 
Rozwój i Przyszłość. Prezes po
wiatowej struktury TS, Mirosław 
Mękarski, powiedział mi, że nie 
należy w tym szukać politycznych 
podtekstów, ponieważ zaproszo
no wójta jako włodarza gminy, na 
terenie której odbywa się spotka
nie. Nie było Romana Marciniaka 
-  wicewójta gminy Przykona. Za
pytaliśmy, czy został wyrzucony 
z TS? Prezes Mękarski tłumaczył 
się niedopatrzeniem podczas wy
syłania sms-ów z zaproszeniami i 
obiecał w drodze pokuty, posypać 
głowę popiołem.

Potrafią iść wspólnie  
W roli gospodarzy spotkania 

wystąpili: Agnieszka Jarek -  kie
rowniczka biura TS i Krzysztof 
Kałużny -  radny Gminy Przyko

Mariusz Haraśny witany u drzwi przez prezesa Mękarskiego i 
Krzysztofa Kałużnego.

na. Powitali przybyłych, a pani 
Agnieszka wezwała mieszkańców 
gminy Turek do wzięcia udziału 
w referendum. Chwaliła też wójta 
Broniszewskiego za osiągnięcia w 
rozwoju gminy Przykona.

Mirosław Mękarski powie
dział, że to już szóste spotkanie 
noworoczne TS. Wyraził przeko
nanie, że będzie ono organizacją 
wielopokoleniową: -Nie możemy 
zapominać o osobach wkraczają
cych w dorosłe życie, jaki i łych za

awansowanych wiekowo. Potrajimy 
chwycić się za ręce i iść wspólnie w 
przyszłość.

Senator Ireneusz Niewiarow
ski -  prezes TS przypomniał, że 
Towarzystwo wywodzi się z komi
tetów obywatelskich. Powiedział, 
że wybory samorządowe 2014 
roku są dla jego członków dużym 
wyzwaniem. -Ten rok trzeba prze
pracować tak, żeby efekty wyborcze 
były lepsze niż cztery lata temu 
-  mówił.

Liczy na  trzy m a n d a ty
Chwilą ciszy uczczono pamięć 

członków, którzy odeszli na za
wsze z szeregów TS w minionym 
roku, w tym Piotra Schulza, by
łego burmistrza Dobrej i staro
sty tureckiego. Ksiądz Grzegorz 
Ograbisz -  proboszcz parafii Psa
ry podziękował za zaproszenie i 
powiedział, że jeszcze pół roku 
wcześniej nie podejrzewał, że 
będzie uczestniczył w spotkaniu, 
w tak zaszczytnym gronie osób. 
Odczytał fragment Ewangelii o 
narodzeniu Jezusa, a na koniec 
zaintonował kolędę „Wśród noc
nej ciszy”, którą wszyscy odśpie
wali. Następnie łamano się opłat
kiem i składano sobie życzenia.

O lokalnej polityce, a szczegól
nie wyborach samorządowych, 
dyskutowano w kuluarach. Naj
bardziej podekscytowani byli 
działacze z gminy Turek, dla 
których referendum miało stać 
się miernikiem ich popularności. 
Bardzo pozytywnie nastawieni 
byli tuliszkowianie, a szczególnie 
Zenon Matuszewski. Powiedział 
mi, że TS w ich okręgu wybor
czym ma szansę nawet na trzy 
mandaty do Rady Powiatu. Zdzi
sław Kurzawa z gminy Turek był 
bardziej wstrzemięźliwy w ocenie,

Nie obyło się bez wspólnego kolędowania. W obozie gminy Turek toczyły się rozmowy o zbliżającym się referendum.

malanowskiej ekipie dostrzegłem 
między innymi Michała Harasne- 
go byłego sekretarza gminy, An
drzeja Sobczaka byłego zastępcę 
wójta i Bożenę Kołek -  sołtyskę 
Dziadowie Folwarku. Pozostałe 
gminy były bardzo skromnie, albo 
w ogóle niereprezentowane. Z 
gminy Dobra dostrzegłem tylko 
dwie osoby, to znaczy radnego 
Piotra Kicińskiego i Krzysztofa 
Adamiaka. Przykonę oprócz dwój
ki gospodarzy spotkania reprezen
tował PiS-owski „teesiak”, czyli 
Ryszard Papierkowski.

Konkurent 
w  roli gosp o d arza  

Było też kilku gości, a wśród 
nich senator Ireneusz Niewiarow-

Czy obecność wśród działaczy TSu wójta Przykony Mirosława Broniszewskiego może budzić zdziwie
nie? Mirosław Mękarski zapewniał, że to obecność czysto kurtuazyjna. Gminę Przykona na opłatkowym 
spotkaniu TS-u reprezentował też PiS-owski „teesiak”, czyli Ryszard Papierkowski.

ponieważ jak powiedział, dużo 
zależało będzie od TS w gminie 
Władysławów, a tam działalność 
jakby zamarła. Do końca niewy
jaśniona jest sytuacja w gminie 
Kawęczyn. Najsilniejsze koło TS 
zwarło na nowo szeregi, ale przy 
układaniu list kandydatów może 
ponoć dojść do konfliktu.

W trakcie spotkania zbierano 
do ufundowanej przez kawęczyń
skie koło TS umy, pieniądze na 
wsparcie dla Sylwii Nity z gminy 
Przykona, która straciła męża w 
wypadku podczas czyszczenia ko
mina elektrowni w Kozienicach, a 
teraz przyszło jej samotnie wycho
wywać dzieci.

Andrzej R. Tyczyno
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Olimpijka ze szkoły w Kaczkach

Monika Darul, uczennica trzeciej klasy Technikum Hote
larstwa w Kaczkach Średnich, zajęła drugie miejsce w eta
pie okręgowym Olimpiady Wiedzy Hotelarskiej. Tym samym 
zakwalifikowała się do finału krajowego, który odbędzie się 
wiosną w Kołobrzegu.

Monika Darul jest mieszkan
ką Kamionki w gminie Włady
sławów. Jak nam powiedziała, 
planowała pójść do liceum ogól
nokształcącego. Odwiodła ją 
od tego mama sugerując, żeby 
wybrała konkretny, związany ze 
swoimi zainteresowaniami kieru
nek nauczania. Jako że Monika 
lubi historię i geografię, zdecy
dowała się na związane z tury
styką Technikum Hotelarstwa 
w Zespole Szkół Rolniczych w 
Kaczkach Średnich. Obecnie jest 
już w trzeciej klasie. W ubiegłym

roku miała praktyki w turkow- 
skim hotelu „Koloseum”, co jak 
twierdzi przekonało ją o słuszno
ści wyboru kierunku szkoły.

W tym roku wzięła udział w 
szkolnych eliminacjach Olimpia
dy Wiedzy Hotelarskiej. Wygrała 
je i zakwalifikowała się do etapu 
okręgowego w Poznaniu. Tam, 
15 stycznia 2014 roku, stanęła 
do rywalizacji z reprezentantami 
szkól z Wielkopolski i wojewódz
twa kujawsko-pomorskiego. Do 
rozwiązania był test składający 
się z osiemdziesięciu pytań. Mo

Monika Darul finalistka Olim
piady Wiedzy Hotelarskiej.

nika wypadła znakomicie, kwali
fikując się do finału krajowego. 
Nieznacznie lepsza od niej była 
tylko reprezentantka Techni

I jeszcze raz podziękowania za Wielką Orkiestrę Świątecznej Pomocy

W ubiegłym tygodniu na ła- wanie. W bardzo dużej liczbie słowiową cegiełkę na zbiórkę i 
mach Echa Turku ukazały się wymienionych zabrakło jednej z pracę w przygotowaniu 22. Fina- 
podziękowania skierowane od turkowskich szkół -  Szkoły Pod- łu WOŚP w Turku. Za to „omi- 
organizatorów finału WOŚP w stawowej nr 5, której uczniowie, nięcie” społeczności „Piątki” 
Turku do osób, instytucji, firm, rodzice i nauczyciele tak samo, przepraszamy 
które wsparły jego przygoto- jak pozostali dołożyli swą przy- Redakcja

kum Hotelarstwa z Bydgoszczy. 
W rankingu sporządzonym na 
podstawie wyników etapu okrę
gowego, Monika Darul plasuje 
się na czwartym miejscu w kra
ju. Jej ambicją jest co najmniej 
utrzymanie rankingowej pozycji, 
co zwolniłoby ja z konieczności 
zdawania końcowych egzami
nów zawodowych, a może nawet 
gwarantowany wstęp na którąś z 
uczelni.

Finał centralny Olimpiady 
odbędzie w dniach 8- 11.04.2014 
r. w Kołobrzegu. Monika wraz 
z 33 finalistami z całego kraju 
walczyła będzie o tytuł „Mistrza 
Hotelarstwa”. Tym razem oprócz 
testu, będą dwa zadania na sta
nowiskach pracy w obiekcie ho
telarskim. Sławomir Kosobudz- 
ki -  dyrektor ZSR w Kaczkach 
powiedział nam, że szkoła zrobi

wszystko, by jak najlepiej swoją 
uczennicę przygotować do fina
łu. Zamierza starać się między in
nymi o staż dla Moniki w jednym 
z najlepszych hoteli w Uniejowie. 
Jej szkolnym opiekunem jest Ka
tarzyna Grzelakowska - nauczy
cielka przedmiotów zawodowych 
w Technikum Hotelarstwa.

Monikę zapytaliśmy o jej ma
rzenia osobiste i zawodowe. Po 
skończeniu szkoły w Kaczkach 
chciałaby kontynuować naukę 
na zbliżonym kierunku studiów. 
Później chciałaby znaleźć dobrze 
płatną pracę w luksusowym ho
telu na terenie Polski. Następnie 
pragnęłaby założyć rodzinę. Jej 
najskrytszym, na dodatek ekstre
malnym, marzeniem jest skok na 
spadochronie i to tylko dlatego, 
żeby przełamać strach przed wy
sokością. (art)
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Rzęsiste oklaski, których widzowie nie szczędzili tańczącym wypada potraktować za wyraz uznania zarówno dla samych wykonawców, jak i 
wspomnianych już choreografek.

się do swoich koleżanek i kolegów 
zauważyli m. in.: - Studniówka jest 
swoistą cezurą w podróży przez krai
nę wiedzy. Przypominając zaś, że za 
sto dni przyjdzie im zmierzyć się 
z wyzwaniem w postaci egzaminu 
dojrzałości, to jednocześnie życzyli 
szampańskiej zabawy studniówko- 
wej w sobotnią noc. W powitalnym 
wystąpieniu wspomnianej pary

warto odnotować dość intrygujący 
fragment. A mianowicie, podzięko
wania pod adresem dyrektora Ma
riusza Seńko „za trud w tworzeniu 
nowego wizerunku szkoły”. Bo też 
istotnie, placówka ta w tak wielu 
obszarach uległa na tyle istotnym 
przemianom, że stało się to za
uważalne nie tylko dla kogoś, kto 
w jej murach spędził cztery lata.

Nie zabrakło również podzięko
wań pod adresem nauczycieli i wy
chowawców, a szczególnie ciepłe 
słowa prowadzący część oficjalną 
skierowali pod adresem rodziców 
uczniów.

Nim  p a d ła
s a k ra m e n ta ln a  fo rm u łka
Na wyjątkowość studniówko- 

wego balu zwrócił uwagę w swoim

okolicznościowym wystąpieniu 
wspomniany wyżej dyrektor Seń
ko, gdy zauważał -  Ten moment 
nie powtórzy się już nigdy. Przypo
mniał jednocześnie, że to dopiero 
początek drogi w dorosłe życie 
przyszłych maturzystów.

Nawiązując zaś do poprawiają
cego się wizerunku szkoły z dumą 
zaznaczył, że ubiegłorbczni absol-

Zgodnie z przyjętą tradycją ważiP1,1 
dyrektor Mariusz Seńko”.
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W sobotni wieczór, na sto jeden dni przed maturą uczniowie turkowskiego Zespołu Szkół Technicznych bawili się w Zajeździe Staropolskim ni 
balu studniówkowym. Jeśli przyjmuje się, że studniówka stanowi pewien istotny symbol w życiu młodego człowieka, to w przypadku 250 uczniów 
wydarzenie było symbolicznym przedsionkiem, po którym czeka ich już wkroczenie w dojrzałość.

J e d n a  m ło d z ie ż  c h o ć  
z d w ó c h  roczn ikó w

Dwa fakty przesądzają o tym, 
że Zajazd Staropolski w podtur- 
kowskiej Olszówce już od kilku lat 
jest niezmiennym miejscem balów 
studniówkowych dla młodzieży z 
miejscowych szkół średnich. Pierw
szym z tych faktów jest znacząca 
liczebność naszych szkół średnich, 
a drugim, że jedynym lokalem o na 
tyle stosownych rozmiarach, by po
mieścić wszystkich gości miejsco
wych studniówek jest wspomniany 
lokal. Wspomniane realia naturalnie 
dotyczą także kolejnych roczników 
ZST. W tym roku liczba przyszłych 
abiturientów tej szkoły wynosi 250. 
W porównaniu z miejscowym LO 
specyfiką ZST okazuje się fakt, że 
dla przyszłych abiturientów tej 
szkoły nauka trwa nie trzy, a cztery 
lata. Stąd główni bohaterowie balu 
studniówkowego w większości, bo 
aż z dziewięciu klas, przyszli na 
świat w roku 1994, a tylko z jednej 
to przedstawiciele rocznika 1995.

Z a u w a ża ln a  zm ia n a  
w izerunku szkoły  

Przybyłych na sobotnią Stu
dniówkę 2014 oficjalnie powita
ła para ich kolegów, czyli Marta 
Szulc i Konrad Stasiak. Zwracając

Dźwięki Poloneza poza wzruszeniami i podniosłym nastrojem każdorazowo rodzą rozliczne refleksje. Nie inaczej było w przypadkiu studniów
kowego Poloneza w wykonaniu uczniów ZST.

egz
teg

wenci technikum elektrycznego z 
ZST osiągnęli najlepszy wynik w 
kraju na swoim egzaminie zawo
dowym. Po nim z życzeniami dla 
bohaterów sobotniej studniówki 
pospieszył starosta Bartosik. Z 
kolei przedstawicielka komitetu 
organizacyjnego studniówki Kata
rzyna Piotrowska nie omieszkała 
podziękować paniom przygotowu
jącym młodzież do tradycyjnego 
poloneza. Jak można było się za 
chwilę przekonać te podziękowa
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Wedle ugruntowanego przekonania czerwień studniówkowych podwiązek ma zapewnić powodzenie na 
- cgzaminie maturalnym. Widać że młode damy z turkowskiej szkoły technicznej są przekonane o skuteczności 

fego zabiegu.

5 nia dla Urszuli Mokrowieckiej i 
r Edyty Staszak były uzasadnione.
- Bowiem w tym momencie przy- 
t szedł czas na wypowiedzenie 
i Przez dyrektora Seńko słów nie- 
ź małże sakramentalnych -  Polone- 
i za czas zacząć!

Polonez n a g ro d zo n y  
i rzęsistymi o k la sk a m i

Niezależnie od wzruszeń i na- 
i stroju podniosłości jakie nieod- 
i miennie wzbudzają takty nasze-
- So tańca narodowego w każdym

przypadku rodzą rozmaite, często 
odmienne w treści, refleksje. Stu- 
dniówkowy polonez w wykonaniu 
młodzieży z ZST od razu skłonił 
do myśli, że w tego typu szkole 
pewnie nie jest tak łatwo skrzyk
nąć młodzież gotową do poświę
cenia wielu godzin na ćwiczenia 
i próby niezbędne przed było nie 
było, publicznym wykonaniem po
loneza. A wynika to przecież nie 
tyle z jakiejś specjalnie okazywa
nej niechęci czy braku zaintereso

wania. W przypadku uczniów ZST 
są to choćby odbywane przez nich 
praktyki zawodowe. Wspomnieć 
należy również o odmiennej od 
takiego np. LO proporcji między 
płciami uczniów. Ale też powinna 
brana być pod uwagę mniejsza 
liczba spośród których można 
dokonywać naboru odpowiednich 
kandydatów do poloneza. W tym 
kontekście sporą siłą przekonywa
nia musiały wykazać się Urszula

Stałym punktem studniówek są wyrazy podziękowania dla klasowych 
wychowawców.

Mokrowiecka i Edyta 
Staszak, że udało im się 
ostatecznie przekonać 
aż 32 uczniów, którzy 
poddali się trwającemu 
od października reżimo
wi polonezowej nauki. A 
efekty wspólnego trudu 
było widać w sobotę na 
parkiecie. Z uwagi na to, 
że studniówkowego po
loneza tańczyło w tym 
przypadku szesnaście 
par można było bardziej 
szczegółowo przyjrzeć 
się detalom wykonania. 
Rzęsiste oklaski, któ
rych widzowie nie szczę
dzili tańczącym wypada 
potraktować za wyraz 
uznania zarówno dla 
samych wykonawców, 
jak i wspomnianych już 
choreografek.

Gdy już przebrzmiały 
ostatnie dźwięki polone
za dla studniówkowych 
gości rozpoczęła się nie
zapomniana noc, z któ
rej wspomnień niejeden 
z nich czerpać będzie 
przez cale życie.

AJ

Urszula Mokrowiecka i Edyta Staszak 
zasłużenie odbierały gratulacje za przygoto
wanie młodzieży do wykonania poloneza.

i11-' "1 momentem sobotniej studniówki była sytuacja, gdy „poloneza wodził

REKLAMA

w w w .peugeot.pl

ZDOBĄDŹ PEUGEOT Z ROCZNIKA 2013
W OLIMPIJSKIM STYLU!
PEUGEOT 208 W  KREDYCIE UBEZPIECZENIE 
JUZ OD 8  6 S 0  ZŁ. 4  X  25% 2,99%

P E  U G  E O T T o t a c . Wersja prezentowana na zdjęciu różni się od wersji dostępnej w  ofercie. Ceno dotyczy 3-drzwiowego Peugeot 208 1,0 VTi 68 KM w  kredycie 4 x 25%. Stawka 2,99% dotyczy 
ubezpieczenia komunikacyjnego OC/AC/NNW w  TUiR Allianz SA lub PZU SA. Oferta jest skierowana do wszystkich klientów indywidualnych oraz firm posiadających w  swoim parku nie więcej niż 
20 pojazdów. Zwyżki lub rozszerzenia zakresu są dodatkowo płatne przez klienta. Informacje nie stanowią oferty w  rozumieniu art. 66 k.c. Oferta ważna do 31 stycznia 2014 r. Szczegóły oferty w  salonie 
Peugeot. Szczegótowe informacje dotyczące zużycia paliwa w  cyklu mieszanym, emisji C 0 2oraz odzysku i recyklingu samochodów wycofanych z eksploatacji na www.peugeot.pl.

T A K A  O FER T A  T YLK O  R A Z  W  RO KU
Teroz osobowe modele Peugeot z rocznika 2013 w niezwykle atrakcyjnej ofercie. Na przykład Peugeot 208 już od 8 650 zt w kredycie A x 25% i z pakietem 
ubezpieczenia 2,99%. Warto się pospieszyć. Liczba samochodów ograniczona. Szczegóły w salonie Peugeot. Zapraszamy.

PEUGEOT 208

M O TtO N  6 6 M O T IO N  P t e U G S O T

DOBRE RABATY NA DOBRY POCZĄTEK
Firma CARDOM Sp. z o.o. zaprasza do jedynego w Koninie Autoryzowanego Salonu i Serwisu Peugeot. 

Cardom Sp. z o.o. 6 2 -5 1 0  K o n in , u l.S p ó łd z ie lc ó w  5, t e l .  6 3 -2 4 1 - 3 7 - 4 0
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Nie miał sobie równych zespół Tura 1921 Turek w ro
zegranym w zeszły weekend turnieju Malanów Cup U-16. 
Podopieczni Dawida Jóźwiaka wygrali wszystkie mecze, nie 
stracili bramki, a w finale rozbili Orła Kawęczyn 9:0. -  Nie 
boję się o to, że chłopakom uderzy sodówka. Już moja w 
tym rola, żeby nie lekceważyli rywali -  mówi z uśmiechem 
opiekun drużyny.

Pierwsza edycja Malanów 
Cup U-16 została zorganizowa
na przez malanowski OSiR przy 
współpracy z lokalnym klubem 
Grom. I choć do turnieju zgłosi
ły się tylko trzy kluby (Tur 1921 
Turek, Grom Malanów i Orzeł 
Kawęczyn), to każdy z nich wy
stawił po dwa zespoły.

Pierwszy zespół Tura zachwy
cał swoją grą już od początku. W 
meczu otwarcia turkowianom 
przyszło się zmierzyć z najtrud
niejszym rywalem -  Orłem Ka
węczyn. Po dwóch bramkach 
Beniamina Trzepacza udało 
się jednak wygrać. -  A później 
było już z górki -  mówi Dawid 
Jóźwiak. W drugim grupowym 
meczu Tur pokonał drugi zespół 
Gromu Malanów 6:0, w półfinale 
-  swoich kolegów z drugiego ze

społu 6:0, a w finale młodzi turko- 
wianie znów wygrali z Kawęczy
nem, tym razem aż 9:0.

Po tak efektownej wygranej 
mogą powstawać obawy przed 
zbytnią pewnością siebie wśród 
piłkarzy. Uspokaja je jednak tre
ner Jóźwiak. -  Już moja w tym 
rola, żeby chłopakom się w gło
wie nie przewróciło.- Na trenin
gach czy kolejnych sparingach 
będę powtarzał, że żadnego 
rywala lekceważyć nie wolno 
-  mówi. -  Zresztą, także w Ma
lanowie nie było widać zbytnie
go rozluźnienia. Kiedy chłopcy 
prowadzili kilkoma bramkami, to 
dalej grali odpowiedzialnie. Nie 
było głupich strat, bezmyślności, 
która mogłaby się skończyć stra
tą bramki -  dodaje.

Choć liga startuje dopiero na

początku kwietnia, piłkarze Tura 
już rozpoczęli przygotowania do 
swoich rozgrywek. Na razie spo
ro planów krzyżuje jednak pogo
da. -  Na razie trenujemy głównie 
w hali w Turku i Słodkowie oraz 
w siłowni -  mówi Jóźwiak. Jak 
sam zauważa, gra na śniegu nie 
ma żadnego sensu. Za dużo w 
tym przypadkowości, za duże też 
ryzyko nabawienia się urazu.

Klub ma zaplanowanych tak

że kilka sparingów z wymagają
cymi przeciwnikami. Tur mierzy 
się chociażby z Wartą Sieradz, 
Górnikiem Konin czy Olimpią 
Koło, które grają w ligach wo
jewódzkich, a także z juniorami 
starszymi ze Sparty Konin i unie- 
jowskich Term. dac

Kolejność turnieju 
Malanów Cup U-16  

l.T u r 1921 Turek I 
2 .0 rzeł Kawęczyn I

3 .  Grom Malanów I
4 . Tur 1921 Turek II
5 . Grom Malanów II
6 .0 rzeł Kawęczyn II 
Nagrody indywidualne: 

Najlepszy strzelec: Mi
chał Szwedzki (Tur 1921 
Turek I -  10 bramek)
Najlepszy bramkarz: Mateusz 
Pawlak (Tur 1921 Turek I) 
Najlepszy zawodnik: Zbigniew 
Kowalski (Grom Malanów I)

Przygotowania do rundy wiosennej sezonu 2013/2014 rozpoczęli piłkarze „Orła” Ka
węczyn. Jako że zima i mróz, na razie zajęcia odbywają się pod dachem. W lutym i marcu 
zaplanowano cztery sparingi. Piłkarze wyjadą też na obóz sportowy w Głuchołazach.

Początek sezonu był obiecu
jący dla seniorów „Orła”, stąd 
też sugerowano wójtowi Janowi 
Nowakowi, aby zaczął myśleć 
o dodatkowych pieniądzach 
koniecznych po awansie do ligi 
okręgowej. Wójt, będący realistą 
odpowiedział wówczas, że na to 
przyjdzie czas jak będzie awans. 
Miał rację, ponieważ wraz z 
pierwszą euforią opadły również 
wyniki. Rundę wiosenną „Orzeł” 
rozpocznie na siódmym miejscu 
z trzynastoma punktami straty 
do lidera. Teoretyczne szanse 
na awans są nadal, choć trudno 
w to uwierzyć. Niemniej wszy
scy kibice życzą kawęczyńskim

piłkarzom by sprostali temu za
daniu.

Jako że zima trzyma, juniorzy 
i orlicy trenują w sali sportowej 
przy Zespole Szkół w Kawęczy
nie, a seniorzy wyjeżdżają na tre
ningi do hali w Liskowie. Oprócz 
przygotowań pod dachem oraz 
na otwartych boiskach (jeżeli 
pozwoli na to aura) zaplanowano 
pięć meczów sparingowych. Trzy 
z nich rozegrane zostaną przy 
sztucznym oświetleniu na pełno
wymiarowym boisku o sztucznej 
nawierzchni w Sieradzu:

- 9 lutego o godz. 17.00 z Pe
likanem Nowy Karolew (kalska 
B klasa)

- 16 lutego o godz. 19.00 z 
Yictorią Szadek (sieradzka A 
klasa)

- 23 lutego o godz. 17.00 z Or
kanem Buczek (sieradzka liga 
okręgowa).

W dniu 23 marca Orzeł zmie
rzy się ze swoim A-klasowym ry
walem, czyli Kasztelanią II Bru
dzew. Mecz rozegrany zostanie 
na boisku w Brudzewie.

W dniach od pierwszego do 
trzeciego marca, planowany jest 
obóz sportowy w Głuchołazach 
województwo opolskie, na styku 
Gór Opawskich i Podgórza Su
deckiego.

(art)

Sta b,y Wî stCDi 
m łodziko.W; ygf Słupcy
W Słupcy odbył się Halo

wy Turniej Młodzików 
Młodszych. Wśród 

ośmiu drużyn, biorących w nim 
udział, dwie reprezentowały po
wiat turecki: Tur 1921 Turek i 
Wicher Dobra.

Drużyny w fazie wstępnej 
walczyły w grupach. Wicher po
konał w swojej Górnika II Konin 
1:0 oraz uległ KP Słupca 0:2 i LKS 
Ślesin 1:2. Jeszcze słabiej spisał 
się Tur, remisując z Górnikiem 
Kłodawa 1:1 oraz przegrywając 

"po 0:1 z Górnikiem Konin i KP II

Słupca. Dobrzanie zajęli w swojej 
grupie trzecie miejsce, wyprze
dzając tylko Górnika II Konin, a 
Tur zakończył rywalizację gru
pową na ostatnim miejscu. Tym 
samym obie drużyny odpadły z 
dalszej fazy rywalizacji. Warto 
tutaj przypomnieć, że w swojej 
lidze młodzików młodszych KO- 
ZPN, Tur z trzema zwycięstwa
mi i trzema remisami, zajmuje 
po rundzie jesiennej szóste miej
sce, a Wicher, który wszystkie 
mecze przegrał jest czerwoną 
latarnią tabeli rozgrywek. W słu

peckim turnieju dobrzan sklasy
fikowano na szóstym miejscu, a 
turkowian na siódmym.

(art)

Turkowianka w plebiscycie sportowym

Trzynastoletnia Gabriela Kolenda jest na co dzień uczen
nicą Szkoły Podstawowej nr 1 w Turku, w wolnym czasie 
uprawia karate. Mimo młodego wieku ma na swoim koncie 
wiele osiągnięć. Ma szansę na kolejne - mistrzyni Polski 
Juniorów znalazła się w plebiscycie na najlepszego sportowca 
2013 Radia Konin.

Każdy z nas może wes
przeć zawodniczkę ky- 
okushin wysyłając sms’a 
z jej numerem. Gabrielę 
Kolenda wytypowano 
do plebiscytu nie bez 
powodu. Dziewczynka 
jest medalistką turniejów 
ogólnopolskich. Tylko w 
ubiegłym roku na jej kon
cie zapisały się kolejne 
tytuły: Mistrzyni Wielko
polski w Walkach i Kata 
(Poznań), Mistrzyni Pol
ski Zachodniej w Walkach 
(Malanów), Mistrzyni Pol
ski Juniorów w Walkach 
Kontaktowych i Wicemi- 
strzyni w Kata (Kalisz), 
była też zawodniczką 
drużyny Mistrzów Polski 
w Walkach i Kata (Mielec 
2012, Kalisz 2013).

Trenuje od 4 lat w Klubie 
Sportów i Sztuk Walk w Turku, 
w sekcji Kyokushin Karate od 4 
lat pod okiem Dariusza Jasiakie- 
wicza (4 dan)_____________

Na zawodniczkę można gło
sować, wysyłając SMS o treści 
RK.11 na numer 7 1 0 5 1 . 
Koszt wysłania wiadomości to 
1,23 zł brutto. boxa

X X X I
PLEBISCYT
NA SPORTOWCA REGIONU KONIŃSKIEGO 

2013 .

SPORTOWIEC REGIONU KONIŃSKIEGO:

Im ię  i n a z w is k o :  

A d re s :
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Zmiany organizacyjne 
w Nadleśnictwie Turek
Z początkiem nowego roku 

nastąpiły zmiany w podziale 
administracyjnym obszaru 

nadzorowanego przez Nadleśnic
two Turek. Zniknęły dwa leśnictwa: 
Słomów oraz Tuliszków.

Przez ostatnich dziesięć lat teren 
administrowany przez Nadleśnic
two Turek podzielony był na 14 
leśnictw. Od nowego roku uległy 
likwidacji dwa leśnictwa: Słomów 
oiaz Tuliszków. Obszary leśne li
kwidowanych leśnictw (w zarządzie 
Nadleśnictwa Turek) zostały przyłą
czone do sąsiednich leśnictw.

-Z racji tego, że Nadleśnictwo 
Turek, w wyniku porozumień zawar
tych ze starostami, sprawuje nadzór 
nad prowadzeniem gospodarki leśnej 
w lasach niestanowiących własności 
Skarbu Państwa na obszarze powia

tu tureckiego oraz gminy Uniejów 
powiatu poddębickiego, mieszkańcy 
niektórych miejscowości mogą od
czuć zmiany polegające na tym, że w 
razie potrzeby będą kontaktować się z 
innym leśniczym i będą musiały udać 
się do innej, niż dotychczas leśniczów
ki, położonej w innej miejscowości - 
informuje Danuta Lewandowska, 
nadleśniczy Nadleśnictwa Turek. 
-W związku z powyższym przedsta
wiam Państwu nowy podział na 
leśnictwa Nadleśnictwa Turek oraz 
wykaz miejscowości obsługiwanych 
przez poszczególne leśnictwa.

Nadleśniczy przypomina, że w 
ramach obowiązujących przepisów, 
leśniczowie nieodpłatnie służą fa
chowym doradztwem prywatnym 
właścicielom lasów. Zapraszamy do 
kontaktów z leśniczymi, opn ika

OGŁOSZENIE 0 LICYTACJI NIERUCHOMOŚCI
Komornik Sądowy przy Sądzie Rejonowym w Turku mający kancelarię 
W Turku przy ul. Kolska Szosa 28 pok. nr 1, 62-700 Turek (tel. 63 278- 
43-33 , 63 214-12-29) ogłasza, że: dnia 26-02-2014 o godz. 10:45 W 
budynku Sądu Rejonowego w Turku mającego siedzibę przy ul. Legionów 
Polskich 4 w sali nr 21, odbędzie się pierwsza licytacja nieruchomości 
należącej do: Robert Majtka, Anita Majtka 
położonej: 62-731 Przykona, Bądków II, 
dla której Sąd Rejonowy w Turku Wydział Ksiąg Wieczystych 
prowadzi księgę wieczystą nr KW [NKW: KN1 T/000443 70/3J. 
Przedmiotem licytacji jest nieruchomość gruntowa zabudowana oraz 
niezabudowana, położona w miejscowości Bądków Drugi gm. Przykona 
, na działkach oznaczonych w ewidencji gruntów i budynków numerami 
ewidencyjnymi 197,198 o łącznej powierzchni 1,4600 ha. Na wydzie
lonej części działki nr 198 o pow.3.613,00 m2 znajduje się budynek 
mieszkalny o pow. użytkowej 167,68 m2 oraz garaż o pow. zabudowy 
40,00 m2. Nieruchomość ogrodzona i zagospodarowana, doprowadzone 
wszystkie media. Na pozostałej części działki nr 198 oraz na działce nr 
197 o łącznej powierzchni 1,0987 ha znajdują się grunty niezabudowane, 
przeznaczone pod uprawy połowę.
Suma oszacowania wynosi 440.060,00 zł, zaś cena wywołania jest równa 
3/4 sumy oszacowania i wynosi 330.045,00 zł.
Licytant przystępujący do przetargu zobowiązany jest złożyć rękojmię 
w wysokości 1/10 sumy
oszacowania, tj. 44.006,00 zl w gotówce lub na rachunek bankowy kan
celarii komornika w PKO BP S.A nr 54 1020 2762 0000 1102 0026 8250. 
Zgodnie z przepisem art.976 § 1 kpc w przetargu nie mogą uczestniczyć 
osoby, które mogą nabyć nieruchomość tylko za zezwoleniem organu 
państwowego, a zezwolenia tego nie przedstawiły oraz inne osoby wy
mienione w tym artykule. 3/sk

OGŁOSZENIE 0 LICYTACJI NIERUCHOMOŚCI
Komornik Sądowy przy Sądzie Rejonowym w Turku Andrzej Grabowski 
mający kancelarię w Turku przy ul. Kolska Szosa 28 pok. nr 1, 62-700 
Turek (tel. 63 278-43-33,63 214-12-29) ogłasza, że: dnia 26-02-2014 
o godz. 10:30 w budynku Sądu Rejonowego w Turku mającego siedzibę 
przy ul. Legionów Polskich 4 w sali nr 21, odbędzie się pierwsza licytacja 
nieruchomości
należącej do: Krzysztof Ryjo, Anna Ryjo 
położonej: 62-720 Brudzew, Podłużyce 2
dla której Sąd Rejonowy w Turku Wydział Ksiąg Wieczystych 
prowadzi księgę wieczystą nr KW [NKW. KN1T/00044381/3]. 
Przedmiotem licytacji jest nieruchomość gruntowa zabudowana, poło
żona w miejscowości Podłużyce nr 2 obręb Kozubów gmina Brudzew, 
na działce oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków nr ewidencyj
nym 38/1 o powierzchni 0,4206 ha. Nieruchomość zabudowana jest 
budynkiem mieszkalnym o pow. użytkowej 66,00 m2, budynkiem go
spodarczym o pow. zabudowy 25,50 m2 oraz garażem o pow. zabudowy 
25,40 m2. Nieruchomość nie ogrodzona i częściowo zagospodarowana, 
doprowadzone wszystkie media.
Suma oszacowania wynosi 58.670,00 zl, zaś cena wywołania jest równa 
3/4 sumy oszacowania i wynosi 44.002,50 zł.
Licytant przystępujący do przetargu zobowiązany jest złożyć rękojmię 
w wysokości 1/10 sumy oszacowania, tj. 5.867,00 zł w gotówce lub na 
rachunek kancelarii komornika w PKO BP S.A nr 54 1020 2762 0000 
1102 0026 8250.
Zgodnie z przepisem art.976 §1 kpc W przetargu nie mogą uczestniczyć 
osoby, które mogą nabyć nieruchomość tylko za zezwoleniem organu 
państwowego, a zezwolenia tego nie przedstawiły oraz inne osoby wy
mienione w tym artykule.

Leśnictwo Leśniczy Nadzoruje gospodarkę leśną w lasach innych własności (np.: prywatnych) 
położonych w miejscowościach

Leśnictwo Brudzew
Tarnowa 1, 62-720 Brudzew 
tel. (63) 280-30-01:604-492-138

Paweł
Moszczyński

Gmina Brudzew: Bierzmo, Bratuszyn, Brudzew, Brudzyń, Cichów, Chrząblice, Głowy, 
Janiszew, Janów, Kolnica, Kwiatków, Marulew, Olimpia, Tarnowa.

Leśnictwo Czarny Las
Ewinów 40,62-731 Przykona 
tel. (63) 280-30-14; 604-491-482

Wojciech
Rusek

Gmina Dobra: Dąbrowica, Dąbrowica Kol., Januszówka, Józefów, Kaczka, Mikulice, 
Młyny Piekarskie, Moczyła, Stawki, Stefanów, Szymany, Ugory, Zagaj, Żeronice. Gmina 
Przykona: Bądków I, Bądków II, Boleszczyn, Gąsin, Kaczki Plastrowe, Laski, Olszówka, 
Przykona, Roaów, Smulsko, Wichertów. Gmina Turek: Kaczki Średnie, Wietchinin, Żuki.

Leśnictwo Krwony
Krwony 35,62-720 Brudzew 
tel. (63) 280-30-04; 604-489-670

Paweł
Stroiwąs

Gmina Brudzew: Bogdałów, Bogdałów Kol., Dąbrowa, Krwony, Kozubów, Koźmin, 
Kuźnica Janiszewska. Gmina Przykona: Aleksandrów, Gajówka, Jakubka, Józefina, 
Młyniska, Paulinów, Posoka, Psary, Radyczyny, Radyczyny Kol., Sarbice, Zimotki. Gmina 
Turek: Pecherzew, Chlebów, Kalinowa, Korytków, Warenka.

Leśnictwo Linne
Linne 53/2,62-730 Dobra 
tel. (63) 280-30-05; 604-489-601

Przemysław
Plichta

Gmina Dobra: Chrapczew, Czajków, Czyste, Dąbrowa, Długa Wieś, Kościanki, Linne, Łęg 
Piekarski, Miłkowice, Ostrówek, Piekary, Potworów, Rzechta, Rzymsko, Rzymsko BG, 
Skęczniew, Strachocice, Strachocice Kol., Wola Piekarska, Zborów. Gmina Kawęczyn: 
Chocim, Ciemień, Głuchów, Kawęczyn, Kowale Pańskie, Kowale Pańskie Kol., Marcinów, 
Marianów Wieś, Mileiów, Okraolica, Siedliska, Tokary I, Tokary II, Wojciechów, Żdżary.

Leśnictwo Uniejów
Zieleń 23A, 99-210 Uniejów 
tel. (63) 280-30-08; 606-942-996

Witold
Ochapski

Uniejów-miasto. Gmina Uniejów: Brzeziny, Bizozówka, Czekaj, Czepów, Człopy, Felicjanów, 
Góry, Hipolitów, Kozanki Wielkie, Kuczki, Lekaszyn, Lęg Baliński, Orzeszków, Oizeszków Kol., 
Ostrowsko, Pęgów, Rożniatów, Rożniatów Kol., Spycimieiz, Spycimierz Kol., Stanisławów, 
Wielenin, Wielenin Kol., Wieścice, Wilamów, Wola Przedmiejska, Zaborów, Zieleń. Gmina 
Pizykona: Dąbrową, Ewinów, Trzymsze. Gmina Świnice Warckie: Stęplew, Tollów.

Leśnictwo Cisew
Cisew 97,62-700 Turek
tel. (63) 280-30-09; 604-487-923

Jacek
Trocha

Gmina Malanów: Celestyny, Czachulec Stary, Grąbków, Malanów, Miłaczew, 
Miłaczewek, Młyny Miłaczewskie, Poroże, Rachowa, Targówka, Żdżenice. Gmina 
Kawęczyn: Będziechów, Czachulec Nowy, Dziewiątka, Dzieżbotki, Leśnictwo, 
Marcjanów, Marianów Kol., Młodzianów, Nowy Świat, Skarżyn, Skarżyn Kol., 
Stanisława. Gmina Turek: Cisew, Kowale Ksieże, Turkowice.

Leśnictwo Grzymiszew
Grzymiszew 3A, 62-740 Tuliszków 
tel. (63) 280-30-11:604-487-418

Lech
Janczak

Gmina Tuliszków: Wróblina, Zadworna, Sarbicko, Gadowskie Hol., Nowy Świat, 
Krępa, Kiszewy, Dryja, Wielopole, Ogorzelczyn. Tuliszków -  miasto.

Leśnictwo Imiełków
Imiełków 25 ,62-740 Tuliszków 
tel. (63) 280-30-12; 604-487-295

Waldemar
Połatyński Gmina Tuliszków: Piętno.

Leśnictwo Kotwasice
Kotwasice 3 ,62 -709  Malanów 
tel. (63) 280-30-13; 604-487-276

Krzysztof
Szczap

Gmina Malanów: Bibianna, Brody, Dziadowice, Dziadowice Folwark, Feliksów, 
Kotwasice, Zygmuntówek. Gmina Tuliszków: Smaszew.

Leśnictwo Wrząca
Wrząca 28/1 ,62-700 Turek 
tel. (63) 280-30-16; 604-486-829

Arkadiusz
Misiak

Gmina Tuliszków: Grzymiszew, Ruda. Gmina Turek: Albertów, Grabieniec, Obrzębin, 
Słodków Kol., Budy Słodkowskie, Wrząca.

Leśnictwo Wyszyna Wyszyna, ul. 
Kolska 6,62-710 Władysławów tel. 
(63) 280-30-17; 604-486-735

Tomasz
Pawlicki

Gmina Tuliszków: Grabowiec, Tarnowa. Gmina Władysławów: Beznazwa, Chylin, 
Głogowa, Jabłonna, Kuny, Leonia, Milinów, Natalia, Przyborów, Russocice, Skarbki, 
Stawki, Stefania, Tarnowski Młyn, Wyszyna.

Leśnictwo Zdrojki
Obrębizna 5A, 62-700 Turek 
tel. (63) 280-30-18; 604-486-724

Tadeusz
Rosiak

Gmina Brudzew: Izabelin, Wincentów. Gmina Turek: Dzierżązna, Obrzębin, Szadów 
Księży, Szadów Pański. Turek -  miasto. Gmina Władysławów: Felicjanów, 
Małoszyna, Mariantów, Międzylesie, Polichno.

OGŁOSZENIE 0 LICYTACJI NIERUCHOMOŚCI
Komornik Sądowy przy Sądzie Rejonowym w Turku mający kancelarię W Turku przy ul. Kolska Szosa 28
pok. nr 1, 62-700 Turek (tel. 63 278-43-33 , 63 214-12-29) ogłasza, że: dnia 26-02-2014 o godz. 10:15 W
budynku Sądu Rejonowego w Turku mającego siedzibę przy ul. Legionów Polskich 4 w sali nr 21, odbędzie
się pierwsza licytacja nieruchomości
należącej do: Kazimierz Przysło,Halina Przysło
położonej: 62-700 Turek, ul.Uniejowska 22A
dla której Sąd Rejonowy w Turku Wydział Ksiąg Wieczystych
prowadzi księgę wieczystą nr KW 8388 [NKW: KN1 T/00008388/8J.
Przedmiotem licytacji jest nieruchomość gluntowa,zabudowana, położona w miejscowości Turek, przy ul. 
Uniejowskiej 22A obręb Turek B, na działkach oznaczonych w ewidencji gruntów i budynków numerami 
ewidencyjnymi 510/2,516/2,518/2,528/2 o łącznej powierzchni 0,0808 ha. Nieruchomość zabudowana jest 
budynkiem mieszkalnym o powierzchni użytkowej 120,30 m2 ( w/g pomiarów z natury). Nieruchomość 
ogrodzona i zagospodarowana , doprowadzone wszystkie media.
Suma oszacowania wynosi 198.860,00 zł, zaś cena wywołania jest równa 3/4 sumy oszacowania i wynosi 
149.145,00 zł.
Licytant przystępujący do przetargu zobowiązany jest złożyć rękojmię w wysokości 1/10 sumy 
oszacowania, tj. 19.886,OOzł w gotówce lub na rachunek bankowy kancelarii komornika w PKO BP 
S.A nr 54 1020 2762 0000 1102 0026 8250. W dziale 111 księgi wieczystej ustanowionej dla w/w nieruchomo
ści KN1T/00008388/8 widnieje ostrzeżenie o toczącym się postępowaniu o ustanowienie służebności drogi 
koniecznej przez działki nr 516/2,518/2,528/2 na rzecz każdoczesnego właściciela nieruchomości położonej 
w Turku przy ul. Uniejowskiej 22, objętej księgą wieczystą KW 8389, w skład której wchodzą działki nr 
516/1,518/1,528/1
Zgodnie z przepisem alt.976 § 1 kpc w przetargu nie mogą uczestniczyć osoby, które mogą nabyć nieruchomość 
tylko za zezwoleniem organu państwowego, a zezwolenia tego nie przedstawiły oraz inne osoby wymienione 
w tym artykule. 3/sk

o p e r a t o r

Zawiadamia, że w zwiqzku z pracami eksploatacyjnymi nastqpi 
przerwa w dostawie energii elektrycznej w następujqcych 
miejscowościach woj. wielkopolskiego i łódzkiego:

► g m . M a la n ó w  - M ły n y  M ila cz e w s k ie  60171 - w  g o d z in a c h . 0 9 :0 0 -1 4 :0 0 , w  d n iu  2 8 .0 1 .2 0 1 4
► gm . M a la n ó w - C is e w  M a ły  6 0 2 4 0  - w  g o d z in a c h . 0 9 :0 0 -1 2 :0 0 , w  d n iu  2 8 .0 1 .2 0 1 4
► gm . D ą b ie  - Z a le s ie  6 0 6 5 5  - w  g o d z in a c h . 0 9 :0 0 -1 4 :0 0 , w  d n iu  2 8 .0 1 .2 0 1 4
► gm . B ru d z e w  - D ą b ro w a  6 0 2 0 5  - w  g o d z in a c h . 0 8 :0 0 -1 4 :0 0 , w  d n iu  2 9 .0 1 .2 0 1 4
► gm . D ą b ie  - L u to m iró w  6 0 7 7 9  - w  g o d z in a c h . 0 9 :0 0 -1 4 :0 0 , w  d n iu  2 9 .0 1 .2 0 1 4
► gm . D o b ra  -  C z a jk ó w  6 0 8 8 0  - w  g o d z in a c h . 0 9 :0 0 -1 4 :0 0 , w  d n iu  3 1 .0 1 .2 0 1 4
► gm . U n ie jó w  - O s tro w s k o  6 0 8 7 8  - w  g o d z in a c h . 0 9 :0 0 -1 2 :0 0 , w  d n iu  3 1 .0 1 .2 0 1 4
► gm . D ą b ie  -  C h ru ś c in  6 0 6 8 7  - w  g o d z in a c h . 1 2 :0 0 -1 3 :0 0 , w  d n iu  3 1 .0 1 .2 0 1 4
► gm . T u re k  - T u rk o w ic e  6 0 8 0 6  - w  g o d z in a c h . 0 8 :0 0 -1 2 :0 0 , w  d n iu  0 5 .0 2 .2 0 1 4
► gm . U n ie jó w  -  S p ic im ie rz  6 0 7 9 4  - w  g o d z in a c h . 0 9 :0 0 -1 1 :0 0 , w  d n iu  0 7 .0 2 .2 0 1 4
► gm . D o b ra  - D o b ra  6 0 5 7 4 , 6 0 5 7 1 ,6 1 1 7 9 , 6 0 8 4 6  - w  g o d z in a c h . 0 8 :0 0 -1 1 :3 0 , w  d n iu  0 3 .0 2 .2 0 1 4
► gm . D o b ra  - M ik u lic e  6 0 3 6 6  - w  g o d z in a c h . 0 8 :0 0 -1 5 :0 0 , w  d n iu  0 3 .0 2 .2 0 1 4

E N E R G A - O P E R A T O R  S A  O d d z i a ł  w  K a l i s z u ,  R e j o n  D y s t r y b u c j i  w  T u r k u  
62-700 T u r e k ,  u l .  G ó r n i c z a  14, t e l .  63 289 76 00, f a x  63 289 76 20,
T e l e f o n i c z n e  B i u r o  O b s ł u g i  K l i e n t a :  801 200 100; P o g o t o w i e  E n e r g e t y c z n e :  991 
r z d . t u r e k @ k a l i s z . e n e r g a . p l  w w w . e n e r g a - o p e r a t o r . p l

mailto:rzd.turek@kalisz.energa.pl
http://www.energa-operator.pl
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Tuliszkowscy policjanci mieli czym się chwalić

Wiele pochwał spłynęło na policjantów tuliszkowskiego komisariatu, którzy podsumowali pierwszy rok funkcjonowania w nowym systemie organizacyj
nym. Choć, jak mówił komendant powiatowy Grzegorz Gibaszek, liczby nie zawsze oddają pracę policji, to jednak wynika z nich, że Komisariat Policji w 
Tuliszkowie osiągnął zakładane przed rokiem cele: zmniejszenie liczby przestępstw, zwiększenie wykrywalności i polepszenie dostępności mieszkańców 
do policji. Na uwagę na pewno zasługują przedsięwzięcia społeczne, jakie przeprowadzili policjanci -  wiele z nich poza godzinami pracy. I pewnie jedynym 
zgrzytem mogą być dane dotyczące pouczeń, których policjanci udzielili zero, czyli wcale. Co zresztą sprowokowało pytanie: dlaczego?

Kiedy przed rokiem w styczniu 
w Tuliszkowie podsumowywano 
rok 2012, funkcjonariusze pracowali 
w nowej strukturze organizacyjnej 
zaledwie dwa miesiące. Zakładano 
wówczas, że zmiany mają służyć 
przede wszystkim zwiększeniu do
stępności policji dla miesz
kańców przez wysianie 
ich w teren i zmniejszenie 
liczby policjantów za biur
kami. To miało nie tylko 
zwiększyć skuteczność po- 
lkji, ale także poprawić jej 
wizerunek -  o czym przy
pomniał w czwartek, Da
riusz Jasiakiewicz, komen
dant Komisariatu Policji w 
Tuliszkowie. Na spotkanie 
podsumowujące rok pracy 
policjantów, oprócz funk- 
q'onariuszy sprawujących 
służbę, przybyli także komendant 
powiatowy Grzegorz Gibaszek oraz 
władze Tuliszkowa i przedstawiciele 
miejscowego samorządu. Nie było 
reprezentantów gminy Władysła
wów, której teren podlega także pod 
tuliszkowski komisariat Właśnie 
we Władysławowie działa zespół 
prewencji. Łącznie w Komisariacie 
w Tuliszkowie pracuje: komendant, 
asystent dochodzeniowy (4 etaty), 
w tym jeden pracownik operacyjny 
i sześciu dzielnicowych, ośmiu poli
cjantów prewenq'i, pracownik admi
nistracji i na pół etatu sprzątaczka 

Jasiakiewicz przypomniał, cze
mu miała służyć reorganizacja -  
najważniejszym jej celem wydaje 
się być zwiększenie dostępności 
policjantów dla społeczeństwa, czy
li zmniejszenie ich liczby za biur
kiem, a zwiększenie na ulicach. A 
przez to usprawnienie działania 
i zwiększenie jego skuteczności. 
Czy w przypadku Tuliszkowa to 
się udało? Zdaniem komendanta 
powiatowego policji Grzegorza Gi- 
baszka można mówić o sukcesie, o 
czym świadczą statystyki.

M niej zgłoszeń, 
w ięce j prow adzonych spraw

Łącznie w ubiegłym roku w obu 
gminach policjantom zgłoszono 
198 przestępstw (w 2012 roku było 
ich 216). Przy czym ostateczna 
liczba stwierdzonych przestępstw

wyniosła 327, z których udało się 
wykryć 307, a więc wykrywalność 
wyniosła przed rokiem 93,8 proc. 
do 91,9 proc. w roku 2012. Spada  
przestępczość, spadła też ilość wszczę
tych spraw, ale wzrosła wykrywalność 
- mówił komendant komisariatu 
Dariusz Jasiakiewicz. W ubiegłym 
roku policjanci pracowali nad 241 
przestępstwami o charakterze kry
minalnym (powiadomień o takich 
przestępstwach było w ubiegłym 
roku 91, a przed dwoma la ty -110). 
Z nich sukcesem zakończyło się 
221 spraw. -To jest efekt dobrej pracy 
funkcjonariuszy dochodzeniowośled- 
czych, jak policjantów dzielnicowych. 
Widać bomem, że liczba wykrytych 
przestępstw jest większa niż tych zgła
szanych przez obywateli -  podkreślał 
komendant Jasiakiewicz.

Przestępstw o najcięższym wy
miarze gatunkowym -  przeciwko 
życiu w ubiegłym roku zgłoszo
no pięć. Przy czym potwierdziły 
się jedynie dwa (podczas gdy rok 
wcześniej było ich osiem). Oba 
przypadki zakończyły się skiero
waniem sprawy do sądu. -I tu osią

gnęliśmy wykrywalność stu procent. 
Taki wskaźnik jest dla nas priory
tetem -  zapewnił D. Jasiakiewicz. 
-Pracujemy też prewencyjnie, by 
takich zdarzeń było jak najmniej. I  
to się chyba udaje. liczną grupa są 
kradzieże -  tych wszczęto w 2013

-  37, stwierdzono ich 58, a wykryto 
46. - Wykrywalność wyniosła zatem 
79,3 proc. - podkreśla komendant

Tak jak przed rokiem nie było 
przestępstw o charakterze rozbój
niczym: -To z kolei efekt większej 
liczby policjantów na ulicach, rów
nież pieszych patroli -  wyjaśniał ko
mendant komisariatu.

Będq ła p a ć  dilerów
Priorytetem dla policjantów, jak 

zapewniał Jasiakiewicz, jest opa
nowanie sytuacji w kategorii prze
stępstw narkotykowych. Nie jest 
przecież tajemnicą, że Tuliszków, 
leżący przy ważnym krajowym 
trakcie jest miejscem w tej materii 
dość specyficznym. Przed rokiem 
udało się wszcząć trzy sprawy nar
kotykowe, choć stwierdzono aż 140 
zdarzeń, związanych z tymi prze
stępstwami. Porównanie daje nam 
liczba takich zdarzeń w roku 2012
-  było ich 108. -Te liczby nie świad
czą wcale o jakimś bardzo poważnym 
problemie, a raczej o dobrej pracy 
naszych policjantów dochodzeniowo- 
śledczych. Pod tymi liczbami kryją 
się przypadki posiadania i zażywania

substancji psychotropowych. Nad tym 
zagadnieniem zamierzamy w tym 
roku jeszcze bardziej popracować. 
Głównym naszym celem działania 
jest wyłapywanie dilerów, a nie osób, 
które przypadkowo czy jednorazowo 
posiadają zabronione substancje psy

choaktywne.
Ogółem policjanci 

komisariatu policji w 
Tuliszkowie ujawnili 
w 2013 roku 1340 wy
kroczeń, w 2012 roku 
zanotowano ich 991. 
Skierowali 93 wnioski 
do sądu (39 w 2012 
roku), musiała więc też 
zwiększyć się liczba 
mandatów, których na
łożono łącznie 1247 (w 
2012 rolni tylko 615), 
nie udzielono żadnych 

pouczeń. Ich brak zmotywował 
wiceburmistrza Piotra Hryniuka 
do pytania, czy nikt nie zasłużył na 
lżejsze potraktowanie. Odpowiedzi 
podjął się sam komendant Giba
szek, który wyjaśnił, że działanie 
to podyktowane jest rozkazem ko
mendanta głównego. Na podstawie 
dotychczasowych doświadczeń do
szedł on do wniosku, że poprzednie 
lata, w których pouczenia było dość 
często stosowaną przez policjantów 
metodą nie poprawiły stanu bezpie
czeństwa

N a drogach bezpieczniej
Dużym zagrożeniem w ruchu 

drogowym są nietrzeźwi kierowcy i 
to zarówno samochodów, jak i rowe
rów. W 2013 zatrzymano ich aż 86 
(63 w 2012), na wszystkich skiero
wano wnioski do sądu w Turku. Po 
analizie miejsc wynika że najwięcej 
nietrzeźwych zatrzymano w Tulisz
kowie i we Władysławowie oraz 
na odcinku K72 od Kiszewy, przez 
Tuliszków, do Grzymiszewa i na 
drodze powiatowej 403 - Tuliszków 
- Władysławów i Władysławów - Tu
rek. Było 107 (132 w 2012) tak zwa

nych zdarzeń drogowych: 97 kolizji 
drogowych i pięć wypadków, jeden 
śmiertelny (6 w 2012).

Policjanci wśród 
m ieszkańców

Niewątpliwie na wagę zasłu
guje prewencyjna aktywność 
tuliszkowskich funkcjonariuszy, 
zwłaszcza praca z najmłodszymi 
mieszkańcami, która przybiera 
formy sportowych i wiedzowych 
a nawet literackich, turniejów. Jak 
mówił Jasiakiewicz, inspiratora
mi wielu z nich są sami poliq'anci, 
którzy organizują przedsięwzięcia 
poza godzinami pracy. Komen
dant podkreślał dobrą współpracę 
z samorządem Tuliszkowa, który 
w ubiegłym roku nie tylko wsparł 
finansowo remont komisariatu, ale 
także „dołożył” 10 tys. zł na dodat
kowe służby policjantów.

-Dzisiaj widać, że działania pod
jęte przed rokiem były właściwe i 
skutkują nie tylko lepszymi wynika
mi pracy policji, ale także lepszym 
odbiorem społecznym. Żebyście tylko 
utrzymali ten poziom, to wystarczy 
-  mówił burmistrz Grzegorz Cie
sielski. I zapowiedział, że w tym 
roku Rada Miejska zdecydowała 
się wesprzeć policję w zakupie sa
mochodu. -Chociaż teraz trochę ża
łuję, że nie zabezpieczyliśmy pienię
dzy na dodatkowe służby. Być może 
będzie to jeszcze możliwe -  zauwa
żył Ciesielski. Współprace między 
policją a samorządem określił 
jako bardzo dobrą. Co potwierdził 
komendant Gibaszek, uważając 
ją wręcz za wzorcową. Gibaszek 
chwalił swoich podwładnych, i 
to nie tylko tych z Tuliszków: -Co 
prawda samemu chwalić się nie 
wypada, ale jesteśmy, razem z Ro
ninem i Jarocinem, jedną z najlep
szych jednostek w Wielkopolsce -  po
wiedział. I zauważył, że dobremu 
zawsze trudniej utrzymać pozycję, 
dlatego życzył policjantom, by im 
się to udało. ika

Policjanci z komisariatu w Tuliszkowie mają teraz trudne zadanie -  utrzymanie pozio
mu z ubiegłego roku.

Szanowny Panie Redaktorze, z olbrzy
mim zainteresowaniem i nie ukrywaną 
satysfakcją przeczytałem Pański wywiad 
z Prezesem „Profim” Panem Ryszardem 
Rychlikiem. Teraz taka osobista refleksja. 
Był chyba 1994 rok jak pojechałem do 
Dzierżąznej, gdzie w jakimś hangarze fir
ma „Profim” miała swoje początki i gdzie 
kupowałem krzesła czy stoliki. Była to 
moja pierwsza kadencja jako posła i pa
miętam jak z Ryszardem Rychlikiem roz
mawialiśmy o braku telefonicznych połą
czeń kierunkowych do Turku (w obecnych 
czasie zakrawa to na „science M io n ”), co 
strasznie utrudniało prowadzenie jakiego
kolwiek biznesu. Wtedy o „komórkach” 
nikt z nas nie to, że nie marzył, nikt o nich 
po prostu nawet nie słyszał. Moje inter
wencje i działania podjęte z ówczesnym 
burmistrzem Rybackim i przedsiębiorca

mi u Francuzów w Telcomie doprowadziły 
do tego, że uruchomiono połączenia kie
runkowe do Turku, a następnie z nasze
go miasta w świat. Mało kto dzisiaj zdaje 
sobie sprawę z tego, jaka to była dla Turku 
telekomunikacyjna rewolucja.

Minęło dwadzieścia lat i dzisiaj „Pro
fim’’ to nie hangar w Dzierżąznej, lecz no
woczesny zakład, którego marka zdobyła i 
zdobywa dalsze rynki w Europie.

Z Ryszardem Rychlikiem, dla którego 
Leszek Balcerowicz jest „gum” różnimy 
się w wielu kwestiach, natomiast podzi
wiam i szanuję go za sukces jaki osiągnął, 
za to co zrobił dla naszego miasta i regio
nu, tworząc tyle miejsc pracy i rozsławia
jąc Turek.

Cieszę się, że Ryszard Rychlik jedno
znacznie rozprawia się z lansowaną od 
pewnego czasu tezą, która co niezwykle 
smutne i niebezpieczne „trafiła już pod 
strzechy” , tkwi w świadomości wielu 
mieszkańców, że w Turku nic się nie dzie
je, miasto upada, nie ma przysriości, że to 
miasto emerytów, z którego ludzie ucie
kają. Ci, którzy kreują taki obraz naszego

miasta, chyba nie do końca zdają sobie 
sprawę z tego jakie szkody wyrządzają 
nam wszystkim. Jakże łatwo bowiem od- 
stręczyć od tak przedstawianego miasta 
potencjalnych inwestorów, jakże łatwo za
siać w umysłach młodych ludzi postawę, 
że z Turkiem nie ma sensu wiązać swoich 
losów, że do Turku nie ma po co wracać.

Słusznie pyta Ryszard Rychlik, czy ci, 
którzy tutaj pozostali, pracują w wielu za
kładach i instytucjach, zakładają i rozwijają 
swoje firmy, to nieudacznicy. Czy oni są 
gorsi, od tych którzy zmuszeni sytuacją 
wyjechali za granicę czy pozostali w du
żych miastach.

Ciekawie zabrzmiała też teza Ryszarda 
Rychlika, że nieunikniony jest wzrost plac. 
Dobrze byłoby, żeby wyprzedził on infla
cję i wzrost cen na wiele podstawowych 
produktów. Na razie, to rząd podniósł VAT 
i wiele podatków pośrednich, co stanowi 
znaczne obciążenie dla obywateli, w tym 
dla prowadzących własne biznesy, two
rzących miejsca pracy.

W Polsce na szeroką skalę występu
je zjawisko tzw. biednych pracujących.

Są to ci nasi obywatele, którzy pracują 
na umowach śmieciowych lub zarabiają 
najniższą krajową. Jak w takiej sytuacji 
myśleć o założeniu rodziny, dziecku, wła
snym mieszkaniu? Należy mieć nadzieję, 
że te podwyżki, o których mówił prezes 
Rychlik w pierwszej kolejności dotrą do 
pracowników „Profim” i to tych pracują
cych w produkcji, na tzw. stanowiskach 
podstawowych.

Szanowny Panie Redaktorze. Bardzo 
mnie zaskoczyło to, że Prezes Rychlik w 
wywiadzie ani słowem nie wspomniał o 
zbyt wysokich podatkach, „zbójeckiej” 
polityce rządu, utrudnieniach z jakimi 
spotykają się przedsiębiorcy, nękaniu 
kontrolami czy administracji, która miast 
pomagać „rzuca kłody pod nogi”. To dość 
powszechne stwierdzenia wśród tych, 
którzy prowadzą działalność na swój ra
chunek. Nie wiem czy Pan Redaktor o to 
nie pytał, czy też Pan Rychlik nie chciał o 
tym mówić, bo po prostu przystosował 
się do istniejącej rzeczywistości.

Na koniec taka moja osobista refleksja. 
Ryszard Rychlik był aktywnym działaczem

„Solidarności” . Z tego tytułu był także re
presjonowany (totalny idiotyzm byłej SB). 
W 1980 roku wśród 21 postulatów „Soli
darności” na pierwszym miejscu zapisano 
utworzenie niezależnych od partii i praco
dawców wolnych związków zawodowych. 
W „Porozumieniach Sierpniowych", pod
pisanych także w 1980 r. zapisano, że 
należy powołać nowe niezależne związki 
zawodowe, które byłyby autentycznym 
reprezentantem klasy pracującej. Bar
dzo mnie ciekawi, jak w chwili obecnej 
zachowałby się były działacz „Solidarno
ści” , Prezes Rychlik, gdyby w „Profim” 
ktoś zaczął tworzyć związek zawodowy. 
Tak dla ciekawości czytelników „Echo” , 
to 14 punkt postulatów brzmiał „obniżyć 
wiek emerytalny dla kobiet do 50 lat a 
dla mężczyzn do 55 lat”. Z kolei 16 „Po
prawić warunki pracy służby zdrowia, co 
zapewni pełną opiekę medyczną osobom 
pracującym” . Postulat 17 był krótki, ale 
jakże istotny „Skrócić czas oczekiwania 
na mieszkanie” . Zadumałem się nad tym 
wszystkim, a myśli byty niezbyt wesołe.

Marian Mirosław Marczewski
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W tegorocznym numerze drugim Echo Turku opublikowany został list burmistrza Józefa Kaczmarka, w którym odnosi się dó moich artykułów z ubie
głorocznych wydań. Choć burmistrz sugerował, że jest to sprostowanie, to nie spełniało to jego wymogów. Niemniej redakcja zdecydowała się go opub
likować. Mogłem w tym samym numerze ustosunkować się do jego wypowiedzi, ale darzę burmistrza dużym uznaniem za to, że określił drogę rozwoju 
swojej gminy i ją realizuje, dlatego nie chciałem komplikować mu życia. Niemniej, kiedy dowiedziałem się, że artykuły omawiane są na sesji uznałem za 
stosowane odnieść się do tekstu burmistrza.

Poinformowano mnie, że 
podczas sesji padło nawet py
tanie, czy gmina łoży na Echo 
Uniejowa. No cóż, najwyraźniej 
przyzwyczajono się do akcji 
promocyjnych Uniejowa w tele
wizji, radiu i gazetach za duże 
pieniądze. Poza tym burmistrz 
Józef Kaczmarek zaczął kreo
wać rzeczywistość i określić 
standardy jej postrzegania. Kto 
nie podporządkuje się temu, 
staje się wrogiem.

Burmistrz pisze, że „Inicjato
rem nadania spółce Geotermia 
Uniejów imienia Stanisława 
Olasa był gminny samorząd, a 
nie działacze PSL z gminy Unie
jów”. Zgadza się i nigdy nie su
gerowałem nawet, że stoi za 
tym PSL. Pragnę jednak zauwa
żyć, że „gminny samorząd”, to 
według definicji „wyodrębniony 
w strukturze państwa związek 
społeczności lokalnej funkcjo
nujący w randze gminy”. O ile 
wiem, to nie było żadnego refe
rendum, w którym społeczność 
lokalna w tej sprawie się wy
powiadała. Poza tym, działacze 
PSL w gminie Uniejów, nawet 
gdyby pan burm istrz bardzo 
tego nie chciał, też są mieszkań
cami tej gminy, a więc i człon
kami gminnego samorządu. Po 
raz kolejny burmistrz wylewa

swoją niechęć do swoich kole
gów z PSL pisząc, że „głównym 
obiektem ich zainteresowań 
są gminy Poddębice i Zadzim, 
gdzie znajdują się ich decyden
ci”. Choć nie wymienia ich z 
nazwiska wiadomo, że chodzi 
o prezesa powiatowego PSL 
Włodzimierza Owczarka -  wój
ta Zadzimia i Ryszarda Ryttera 
-  starostę poddębickiego, z któ
rymi jest skonfliktowany i już 
na początku kadencji zapowie
dział, że nie będą zapraszani do 
Uniejowa. Burmistrz jest w tym 
bardzo konsekwentny. Tymcza
sem trudno sobie wyobrazić, 
żeby Polskie Stronnictwo Ludo
we na żądanie burm istrza Kacz
marka zmieniło swoje struktu
ry i z powiatu poddębickiego 
przeniosło swoich członków z 
gminy Uniejów, np. do powiatu 
łęczyckiego. Zresztą ta niechęć 
burm istrza do Poddębic i po
wiatu poddębickiego, a nawet 
sugestie o przejściu do powia
tu łęczyckiego, są cokolwiek 
dziwne. Bo przecież nikt inny, 
jak sam burm istrz Kaczmarek 
zabiegał o powstanie tego ma
leńkiego powiatu. Wiem, bo są 
na to świadkowie, co się dzia
ło po deklaracji Rady Miasta i 
Gminy w Uniejowie pozostania 
w powiecie tureckim.

Podkreślam jeszcze raz, że 
w artykule „Olas patronem 
Geotermii Uniejów” nikt nie 
sugerował, że pomysł ten po
chodził od PSL. Owszem, wie
dzieli jak istotną rolę Stanisław 
Olas odegrał w jej powstaniu 
i był przewodniczącym Rady 
Nadzorczej, ale nie śmieli in
gerować w działalność przed
siębiorstwa. Ludowcy z gminy 
Uniejów zastanawiali się nad 
umieszczeniem tablicy pamiąt
kowej np. przy kolegiacie lub 
złożenie wniosku o nazwanie, 
którejś z mających powstać 
nowych ulic na terenach inwe
stycyjnych. Twierdzenie, że nie 
zadeklarowali pomocy w przy
gotowaniach jest co najmniej 
nie na miejscu.

Co do Zbigniewa Stasiaka -  
zastępcy prezesa Zarządu Woje
wódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wod
nej w Łodzi, to jego obecność 
odnotowana została na pro
wadzonej przez Urząd Miasta 
stronie internetowej. Mam też 
niepotwierdzoną informację, że 
pan Stasiak był już w przeddzień 
w Uniejowie i podobno nawet 
spotkał się burm istrzem  Kacz
markiem. W Uniejowie mówi 
się nawet o powodach jego nie
obecności w dniu następnym,

Komenda Powiatowa Policji 
w Poddębicach poinformowa
ła, że otrzymała nowy radiowóz

’5 r
marki KIA CEED, któiy będzie 
przeznaczony do realizacji zadań
w Wydziale Prewencji i Ruchu

Drogowego. Zaznaczono, że 
będzie wykorzystywany do pa
troli na terenie całego powiatu.

Koszt nowego auta 
wyniósł ponad 68 
tysięcy złotych. 
Część pieniędzy, 
w sumie 32.500 zł, 
przekazały samo
rządy lokalne. Naj
bardziej hojna była 
gmina Uniejów, 
która przekazała 
na ten cel 10.000 
złotych. Gminy: 
Poddębice, Wart
kowice i Zadzim 
dały po pięć tysię
cy złotych. Taką 
samą kwotą wspar
ły policję władze 
powiatu poddę
bickiego. Gmina 
Pęczniew dała „tyl
ko” 2500 zł.

Poddębicka drogówka nowym radiowozem patrolowała będzie także gminę Uniejów. (art)

ale nie będę ich przytaczał. 
Stwierdzenie, że WFOŚiGW w 
Łodzi jest udziałowcem Term 
zamiast Geotermii nie wynika 
z mojej niewiedzy, o czym jak 
sądzę pan burm istrz doskonale 
wie, ale ze zwykłego, ludzkiego 
przejęzyczenia.

Burmistrz odnosi się też do 
artykułu z nr 47 „ET”. Twier
dzenie „przedstawiciele wszyst
kich ugrupowań zapraszani są 
na gminne uroczystości” kłóci 
się z jego wypowiedziami wy
głaszanymi publicznie podczas 
sesji Rady Miejskiej. Nie tylko 
politycy, ale także media są 
niemile widziani np. na sesjach 
Rady Miejskiej. Do lata 2013 
roku informowany byłem przez 
Urząd Miejski w Uniejowie o 
sesjach. Później już nie, ponie
waż jak wyjawił mi burm istrz 
w rozmowie telefonicznej we 
wrześniu 2013 roku, obecność 
prasy nie zawsze jest pożądana. 
Dopiero na moją uwagę, że nie 
tylko media, ale społeczeństwo 
gminy powinno być informowa
ne o sesjach Rady, informacje o 
terminie obrad zaczęto zamiesz
czać na stronie internetowej. 
Szkoda, że niezamieszczany 
jest program sesji jak to robią 
inne gminy, by mieszkańcy wie
dzieli w czym rzecz i ewentual
nie mogli zgłosić swoje uwagi. 
Najdziwniejsze jest jednak 
stwierdzenie dotyczące udziału 
w uroczystościach, w tym jak 
domniemam patriotycznych, bo 
o tym traktował mój tekst.

Burmistrz pisze: „(...) wypa
dałoby chociaż, by osoby, któ
re nie otrzymały bezpośrednio 
zaproszenia, a chciałyby wziąć

udział w uroczystości, przynaj
mniej uprzedziły organizatora”. 
Teraz rozumiem, dlaczego poza 
zaproszonymi delegacjami w 
uroczystościach patriotycznych 
bierze udział tak mało miesz
kańców. Nie dostają przecież 
bezpośredniego zaproszenia, 
więc na przykład chcąc uczcić 
pamięć swoich przodków czuli
by się jak natręci.

Szacowny panie burmistrzu, 
nie stwierdziłem, że radni ze 
wsi nie uczestniczyli w uroczy
stości odsłonięci tablicy, tylko 
odniosłem się do napisu na tab
licy, który sugerował, że to nie 
oni stali za jej umieszczeniem 
na budynku Geotermii. Napis 
jednoznacznie mówi o radnych 
miasta Uniejów, a nie np. rad
nych gminy Uniejów, czy rad
nych Rady Miejskiej. Wszak 
nie da się ukryć, że stoi pan na 
czele władz administracyjnych 
gminy miejsko-wiejskiej. Być 
może wstydzi się pan tej wiej- 
skości, bo nawet w Biuletynie 
Informacji Publicznej, rada 
miejska (wskazująca gminę 
miejsko-wiejską) przemianowa
na została na radę miasta. Nie 
wspomnę o Urzędzie Miasta, a 
nie urzędzie miejskim, jak su
gerował rząd w „Instrukcji kan
celaryjnej dla organów gmin i 
związków międzygminnych”.

I kto tu dzieli?
Jeżeli stwierdzenie faktu o 

składaniu przez pana kwiatów 
pod pomnikiem z Ireną No
wacką (SLD) jest złośliwym 
komentarzem, to proszę mi 
wybaczyć, ale chyba żyjemy w 
dwóch innych światach.

Andrzej R. Tyczyno

r

Uniejowska kron ika
p o licy jn a

W poniedziałek, 20 stycz
nia o godzinie 13.40, na 
ulicy Targowej w Uniejowie 

policjanci zauważyli niepew
nie jadącego rowerzystę. Dla
tego zatrzymali cyklistę, po
dejrzewając, że jest chory lub 
nietrzeźwy. Trafili. Po przeba
daniu alkomatem okazało się,

że ten 51-letni mężczyzna ma 
w organizmie ponad 2,5 pro
mila alkoholu. Na dodatek 
miał orzeczony sądowy zakaz 
prowadzenia pojazdów i to do 
listopada 2015 roku. Teraz 
grozi mu kara do 3 lat pozba
wienia wolności.

(art)
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Zimowe ferie w Uniejowie

Twórcze ferie dla dzieci spędzających ferie zimowe w domu, 
przygotowały uniejowskie instytucje kultury. W pierwszym 
tygodniu uczestnicy zajęć tworzyli obrazy i rzeźby o zimowej 
tematyce, uczyli się tańca i gry aktorskiej. Zorganizowano 
też karnawałowy bal kostiumowy i zajęcia sportowe.

Zakończył się pierwszy tydzień 
ferii zimowych w Uniejowie. Dla 
dzieci spędzających je w domu, 
Miejsko-Gminny Ośrodek Kultu- 
•ry i Miejsko-Gminna Biblioteka 
Publiczna, przygotowały ciekawy 
program kulturalno-edukacyjno- 
sportowy pod hasłem „Twórcze 
ferie 2014 -  w moim mieście” 

Ferie rozpoczęły się od spot
kania z policjantem i strażakiem 
pod hasłem „Bezpiecznie o zi
mie”. Panowie instruowali dzieci, 
czego unikać zimą by nie znaleźć 
się w niebezpieczeństwie oraz jak 
postępować, kiedy już do takiej 
sytuacji dojdzie. Pierwszego dnia 

'• odbył się też I Zimowy Turniej 
Sportowy. Konkurencje były nie
omal olimpijskie: zimowa sztafe
ta, skoki narciarskie, przenosze

niu góry śniegu, śniegowe rzuty 
do celu. Dzieci podzielone były 
na dwa zespoły: „Niedźwiedzi 
polarnych” i „Zimowych fok”, to
też prowadzona była kwalifikacja 
drużynowa o puchar „Zimowego 
Mistrza”. Po tych zmaganiach 
przyszedł czas na relaks, czyli 
wspólne oglądanie filmowych 
bajek.

Drugiego dnia gościła w Unie
jowie ekipa telewizji TVP Łódź. 
Odwiedziła także MGOK Nagra
no między innymi jak dzieci ma
lują zimowe bałwanki. Ich prace 
można teraz podziwiać na wysta
wie w holu domu kultury. Obej
rzano także spektakl Teatrzyku 
Małego Aktora przygotowany z 
okazji Dnia Babci i Dziadka.

Trzeci dzień ferii spędzono

Nauka tańca z Anną Włodarską.

pod hasłem „Artystyczne spot
kania o zimie”. Dzieci tworzyły 
z masy solnej zimowe rzeźby. 
Następnie uczestniczyły w Aka
demii Zimowego Grania i Śpie
wania. Były to zabawy muzyczne 
i śpiewanie karaoke.

Czwartek upłynął na zajęciach

tanecznych prowadzonych przez 
Annę Włodarską. W myśl słów 
piosenki „Tańcz, tańcz nie żałuj 
podłogi”, wszyscy bawili się do
skonale. Następnie

w „Teatrze na wesoło”, dzieci 
próbowały swoich sił aktorskich. 
Była zabawa słowem i poznawa

nie aktorskiego warsztatu. Na 
zakończenie tygodnia odbył się 
kostiumowy bal karnawałowy. 
Były przy tym konkursy i zabawy 
oraz wybory kilkorga królowych 
i królów balu. Wybrano także 
najzabawniejszy strój. Nosił go 
Sebastian Galoch. (art)

Podczas balu przeprowadzono szereg konkursów i zabaw. W trakcie przygotowywania masy solnej.

Na czarnych kartkach powstawały białe bałwanki.

Towarzystwo Przyjaciół Uniejowa przygotowuje materiały do książki o roboczym tytule 
„II wojna światowa we wspomnieniach mieszkańców miasta i gminy Uniejów”.

Prezes Stowarzyszenia Urszu
la Urbaniak powiedziała nam, że 
wydanie tej kolejnej już pozycji 
książkowej planowane jest na 
75. rocznicę wybuchy tejże woj
ny, czyli 1 września 2014 roku. 
W książce zostaną wykorzysta
ne zgromadzone już przez TPU 
wspomnienia, które w większo
ści publikowane już były w kwar
talniku „W Uniejowie” oraz te, 
które zebrane zostaną do końca 
stycznia tego roku.

Książka została dokładnie

przemyślana. Znajdą się w nim 
takie rozdziały jak: „W przede
dniu I I  wojny światowej”, „Tra
giczny uniejowski wrzesień”, 
„Żołnierze września”, „Okupa
cyjna rzeczywistość”, „Obozy”, 
„Wysiedlenia”, „Ofiary Katynia”, 
„Przedsmak wolności -  wy
zwolenie”. Są też dwa rozdziały 
współczesne: „Miejsca pamięci 
na terenie gminy Uniejów” oraz 
„Uroczystości patriotyczne”.

-Relacje naocznych świadków 
mają duże znaczenie. Doceniają

to historycy, odnajdując w nich 
często fakty dotychczas nieznane 
- mówi K. Urbaniak. -Także dla 
nas każda relacja ma szczególną 
wartość. Dlatego oczekujemy jesz
cze do końca miesiąca na osoby, 
które zechcą podzielić się swoimi 
wspomnieniami, zdjęciami lub 
dokumentami.

Z Towarzystwem Przyjaciół 
Uniejowa można kontaktować 
się telefonicznie pod numerami: 
63 288 83 39 lub 602 130 270.

(art)
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Szwalnia z długoletnim stażem i stabilną 
pozycją zatrudni szwaczki z doświadczeniem 

zawodowym do szycia prostych wyrobów 
i zapewnia solidne i terminowe wynagrodzenie 

z pełnym ubezpieczeniem

PPH Konfex w  Tu rku, ul. Kolska Szosa 40 
tel. 63 289 19 82, biuro 7:30 -1 5 :3 0

Z8/WK/14

Szwalnia zatrudni na um ow ę o pracę 
pracowników na stanowisko 

mechanik maszyn szwalniczych 
oraz szwaczki z doświadczeniem

United Textiles & Com ponents Sp. z o.o. 
Turek, tel. 63 289 13 00

PRACOWAŁEŚ legalnie 
w Niemczech 2010 - 2013 
- odbierz podatek! Otwórz 
firmę w N iemczech i pracuj 
legalnie! 63 249 15 78. 24k

FIRMA Transportowa „Ale- 
xas” zatrudni kierowców 
(C+E) i mechaników, 63 280 
10 11, biuro@alexas.pl z0|/ika 
ZATRUDNIĘ kierowcę z kat. 
C+E, emeryta, mile widziane 
uprawnienia na ładowarki, 
koparki, spychacze. Okolice 
Turku; 723 064 627. 553wk
ZATRUDNIĘ kierowcę z 
prawem jazdy kat. C+E, na 
trasy zachodnie, weekendy 
w domu; 609 446 555. 566wk 
ZATRUDNIĘ kierowcę z 
kat. D, emeryta lub rencistę, 
praca na miejscu; 514 688

570vvk

L O K A L E
M IE S Z K A N IA

WYNAJMĘ 
1000 m2

w nowo 
budowanej hali 

w Centrum „Bocian" 
(obokJysku)

tel.: 603 888 444

SPRZEDAM m ieszkanie 
3-pokojowe, 62m2, II-piętro, 
Oś. Wyzwolenia 2., garaż w 
boksie nr 10. i działkę ogrod
niczą w POD „Źródełko” ; 
669 376 644.
SPRZEDAM  m ieszkanie 
45m2, ogrzewanie piecowe, 
blok z cegły, 2-piętro, z bal
konem; 600 828 768. 487wk
WYNAJMĘ lokal piętro
wy o pow. 70 mkw., w Kole 
pod działalność handlową, 
N ie z ło m n y c h  16 (obok  
Polo). 63-272-29-57; 663- 
334-443. 1658/kw
DO wynajęcia lokale, piętro: 
12,5m2 i 14m2, działalność: 
biurowa, usługowa, handlo
wa. Turek, Broniewskiego 7.; 
508 185 700.
DO wynajęcia lokal typu 
„Topola” na Oś. Wyzwole
nia, tanio, 16m2, wszystkie 
media; 600 916 935; 63 278 
04 84. 535wt
DO wynajęcia lokal o pow. 
127m2, pomieszczenia so
cjalne, biurowe, c.o., dostęp 
do intemetu, parking. Turek, 
Broniewskiego 7A; 885 477 
270. S38wk

WYNAJMĘ lokal na działal
ność gospodarczą, pow 90m2. 
Turek, Mickiewicza 2; 62 763 
41 55,504 861 336. 42Iwk 
SPR ZED A M  m ieszkanie 
48m2,1-piętro, Oś. Wyzwole
nia 10., cena do uzgodnienia; 
781 402 830.
SPR ZED A M  m ieszkanie 
2-pokojowe na osiedlu Spół
dzielców; 609 553 968. ,,, .
DO w y n a ję c ia  lokal na 
działalność, pow. 120m2 lub 
190m2, osiedle Młodych; 505 
6 '8  562.
SPR ZED A M  m ieszkanie 
60m2, z garażem, III piętro, ul. 
Kolska Szosa; 692 421 265.561wk 
DO wynajęcia garaż muro
wany przy ul. Polnej, zespół 
VI nr 15; 600 656 153. 572i>k

N IE R U C H O M O Ś C I
D O M Y

SIGN0 NIERUCHOMOŚCI
POŚREDNICTWO -  ZARZĄDZANIE -  DORADZTWO

Turek, ul. SZEROKA 12
tel. 63 289 11 00. 503 002 440 

Zapraszamy w godz. 10”-13” i 14”-17“
1. Mieszkania w Turku:
- 2-pok 45,Sm2 Szadkowskiego - 82.000
- 3-pok 48m2 Młodych - 83.000
2. Domy:
- Turek Os.Muchlin - 375.000 
-Turek Zapałczane - 360.000
- Turek Os.Muchlin - 140.000 
-Tu rek- 190.000
- Mariantów - 280.000
- Kowale Pańskie - 269.000
- Chrząblice - 299.000
3. Działki budowlane -  OKAZJA:
- Rzymsko 3,9ha - 70.000
- Zbiornik Przykona 0,5ha - 99.000
- Izabelin 0,63ha - 23.000 
Kawalerka 36m2 do wynajęcia - 800

w w w .s ig n o .c o m .p l

T R A D O
nieruchomości
62-510 Konin, ul. Chopina 23d/8 

pn.-pt. godz. 10.00-17.00 
tel. 63-242-66-33,604-053-500
www.trado-niemchomosci.pl

Dla naszych klientów po
szukujemy: mieszkań, do
mów, gruntów, gospodarstw 
rolnych oraz przyjmiemy 
zlecenia sprżedaży/kupna 
wszystkich rodzajów nieru
chomości, oferujemy także 
pomoc w uzyskaniu kredytu 
:(63)242-66-33.
Wszystkie oferty na: www. 
trado-nieruchomosci.pl ,

SPRZEDAM działkę 96ar, 
uzbrojoną, w Cisewie; 669 
963 384.

62-510 Konin, ul. Noskowskiego 1A 
(budynek SM „ZATORZE") 

godz. 9.00-17.00
tel. 063-240-00-28; 0605-618-289 

www.toknieruchomosci.com.pl

N ieru ch o m o ści
W ięcej o fe rt na www. 
toknieruchomosci.com.pl 
605618289,(63)240 00 28

SPRZEDAMY:
D O M Y

C H R Z Ą B L IC E  G M . 
BRUDZEW, 199.000 zł,
BIBIANNA, 205.000 zł
B R U D Z E W  b u d y n e k  
produkcyjny, sklep, dom,
710.000 zł
CICHÓW , 75.000 zł 
CICHÓW , 500.000 zł 
DOBRA UL. KILIŃSKIE
GO, 245.000 zł 
DOBRA KILIŃSKIEGO,
180.000 zł
LEŚNICTWO 195.000 zł 
OSIEK MAŁY 188.000 zł
TA R N O W A  G M . T U 
LISZKÓW  78.000 zł
TULISZKÓW , 255.000 zł

DZIAŁKI
TARNOWA GM . BRU
DZEW 85000 zł,

MIESZKANIA
WYNAJEM TUREK 
UL. KOLSKA SZOSA 2
pokoje, IV piętro 38k

SPRZEDAM: Dom w miej
scowości Grabieniec o po
wierzchni 90m 2, działka 
lOar. www.agninvest.oto- 
dom.pl - Tel: 884-803-244, 
tel: 661-658-373 Zlg4/I2/DK 
SPRZEDAM działki budow
lane (uzbrojone) o pow. 7 ar w 
Przykonie, przyległe do osiedla 
w Psarach; 693 702 481. 504wk 
SPRZEDAM działkę budow- 
lano-usługowąo pow. 18,60ar, 
uzbrojona. Turek, ul. Szyma
nowskiego; 607 327 438 459wk 
SPRZEDAM grunty orne 
3,36ha w ciągłym użytkowa
niu. Milejów gm. Kawęczyn; 
63 288 63 21. 437wk

SPR ZED A M  działkę bu- 
dowlano-usługową 10,3 lar 
przy ul. Ogińskiego (uzbro
jona, przylegająca do ulicy 
asfaltowej); 606 454 696.459wk 
SPRZEDAM działki budow
lane w Korytkowie, ważna 
decyzja o warunkach zabu
dowy; 509 324 733 52I/ika 
SPRZEDAM działki 10-aro- 
we w Turkowicach, działki 
posiadajądecyzję o warunkach 
zabudowy; 782 596 322. 78wk
SPR ZED A M  działkę bu
dowlaną o pow. 40ar w Ro- 
gowie, gm. Przykona, loka
lizacja przy głównej drodze 
krajowej; 725 619 445. 497wk 
SPRZEDAM grunty w Ob- 
rębiźnie oraz dom w stanie 
surowym , zam kniętym  w 
Slodkowie Kol. (przy torach); 
513 135 616.
S P R Z E D A M  b u d y n e k  
piętrowy, podpiwniczony, 
375m2, z przyległym grun
tem 75m2. Obecnie w budyn
ku działalność najmu (usługi, 
handel). Turek, Broniewskie
go 7.; 508 185 700. 528wk

S P R Z E D A M  10 -aro w e 
działki budowlane położone 
przy ul. Słonecznej w Turku; 
667 216 569. 546wk

SPRZEDAM działkę w Kole 
na Bogumiła, ul. Miłosna. 
690-050-603. 16Ć3/KW

USŁUGI osólne

P Ł O T Y
B E T O N O W E
WIATY GARAŻE

podmurówka do siatki i panela 
• P R O D U K C J A  

• M O N T A Ż
• T R A N S P O R T

Muiti-Bet

603 701 544, 510 123 414

TRANSPORT osobowo- 
-towarowy busami 9-, 12-, 
16-, 20-osobowymi, wy
cieczki, przysięgi, imprezy 
Ż A L U Z JE , R O L E T Y , 
tapicerki drzwiowe, drzwi i 
zamki Gerda, wzmacniane 
drzwi wejściowe, marki
zy, moskitiery, karnisze. 
Pranie żaluzji pionowych. 
Atrakcyjne ceny - sprzedaż 
i montaż. Sklep: ul. 650-le- 
cia 4, tel. 63 2893745, 603 
222 195

C ZY SZ C Z E N IE  dywa
nów i wykładzin, tapicerki 
meblowej oraz samochodo
wej. Tylko w domu klienta. 
Gwarantuję wysoką jakość 
usługi! 609 051 562. 466.

USŁUGI MINIK0PARKĄ
Wykopy pod fundamenty, 
przyłącza kanalizacyjne, 
kablowe, szamba, oczka 
wodne, przydomowe oczyszc
zalnie. Tanio! Tel. 697 673 
661.

D V D -H D  F ilm o w an ie  
„Klaps” . Fotografia we
selna, foto-książki, prze
grywanie z VHS na DVD. 
Wolne terminy na 2014r.; 
509 612 308.

PRANIE i czyszczen ie
dywanów, tapicerek me
blowych i samochodowych. 
Odbiór z domu klienta lub 
w punkcie przy ul. Bro
warnej 6 (14.00 - 16.00); 
667 913 419.

NAPĘDY do bram, domo
fony, alarmy, autoblokady 
niedźwiedźlock. Instalacje: 
alarmowe, domofonowe, 
telefoniczne, teleinforma
tyczne. Turek, Chopina 99.; 
601818 259.

IN S T A L A C JE  ELEK 
TRYCZNE w domkach jed
norodzinnych i obiektach 
przemysłowych, Napędy 
do bram, Alarmy, Kamery, 
Anteny, tel. 697 673 661

P R O D U K C JA  i m ontaż 
siatki ogrodzeniowej, bramy, 
słupki, balustrady. PPHU 
Krzysztof Ochocki, Uniejów 
ul. Norwida 19.; 63 288 89 
97; 608 358 922. 
KAMIENIARSTWO W W W . 

nagrobki-starosta.pl 601- 
360-659. z/s/icw
STUDNIE kopanie, pogłę
bianie, nawadnianie ogrodów. 
www.ogrodyodadoz.pl; 691- 
621-513. 1540/KW

SIA T K A  ogrodzen iow a, 
słupki + m ontaż. P iętno 
80A, gm. Tuliszków; 63 279
217*.
TARTAK - Wilczków. Sku
pujemy drzewa: topola, olcha. 
Sprzedaż drewna budowla
nego z transportem. Robimy 
domki letniskowe i ubikacje; 
721 537 218. 340wk

DACHY - usługi dekarskie, 
pokrycia dachowe, blacha, 
dachówka, orynnowania i 
podbitki dachowe. Konku
rencyjne ceny! Wyceny gratis! 
513 895 492;665 177 9 2 4 . ^
P R O D U K C JA : p a n e li, 
siatki ogrodzeniowej, siat
ki posadzkowej, sztachety 
m etalowe, bramy, słupki. 
Raty! Kaczki Średnie 33A; 
693 426 976. 447\vk

E L E K T R O IN S T A L A -
C JE  w budynkach prze
mysłowych i domach je d 
norodzinnych. M onitoring, 
alarm , ośw ietlen ie  ogro
dów i parkingów. Usuwa
nie usterek 24H. Piotr Ra- 
kociński; 669 515 439.... . 
CYKLINOW ANIE bezpy
łowe, 220V, renowacja sal 
tanecznych, odnawianie scho
dów, układanie parkietu, mo
zaiki, desek; 792 780 578.... . 
BRAMY, ogrodzenia kute, 
poręcze, balustrady, drzwi 
garażowe, szybki termin re
alizacji; 601 258 401. 474wk
TARTAK spalinowy, ob
jazdowy. Cięcie drewna na 
m iejscu u klienta. 63/27- 
22-179,602-124-997 1649/KW 
CYKLINOWANIE i lakie
rowanie podłóg drewnianych 
oraz montaż parkietów i deski 
podłogowej; 667 237 147.539wk 
UDRAŻNIANIE kanaliza
cji, przydomowe oczyszczal- 
nie.882-402-000.

USŁUGI budowlane

R E M O N T Y  - m alow a
nie, gipsowanie, panele, 
płytki, regipsy, staro-tynki; 
725 475 970.

USŁUGI ogólnobudowlane, 
tynki agregatem cementowo- 
-wapienne, gipsowanie; 603 
639 809 (Paweł).

P L A N U JE S Z  rem o n t 
domu? Zrobimy to za Cie
bie! W szystkie prace re
montowe od A do Z! www. 
pidbud.republika.pl; 607 
418 991.

TY N K I maszynowe ce
mentowo - wapienne, niskie 
ceny, szybkie terminy, so
lidne wykonanie; 693 750 
8*3- ____________ 529wk

BUDOW A ogrodow ych 
wędzarni, grilli, wykonamy 
wszystkie projekty; 693 750 
813.

USŁUGI stolarskie w za
kresie produkcji schodów 
i drzwi drewnianych z ma
teriałów własnych i powie
rzonych oraz montaż; 667 
237 147.

TY N K I maszynowe ce- 
mentowo-wapienne, gip
sow e, g ładz ie , so lidne 
w ykonan ie , a trakcy jne  
ceny uzgadniane z klien
tem , dogodne term iny; 
881 779 849.

STYROPIAN, wełna. 500- 
299-603.

BUDOWA domów od pod
staw, remonty, ocieplenia, 
tynki, posadzki, płytki, klin
kier, itp.; 723 878 901. 551wk

BLOCZKI betonowe, pu
staki żużlowe, żwir, pia
sek płukany, suchy beton. 
W ładysławów k/ Turku: 
Żwirownia 604 716 388; 
Betoniarnia 693 025 253; 
www.zawmark.pl_____________________£________ 554wk

SZPACHLOWANIE, ma
lowanie, zabudowy k-g, 
adaptacja poddaszy, ocie
plenia budynków, układa
nie paneli, montaż drzwi i 
okien; 721 501 744.________ ’______  ______ó68\vk

P C -S E R W IS  - napraw a 
komputerów u klienta, usu
wanie wirusów, reinstalacja 
systemu, odzyskiwanie da
nych, konfiguracja i przyspie
szanie. Szybko i solidnie; 534 
033 850.
U D RA ŻN IA N IE zapcha
nej k an alizacji; 696 278 
416'  1 vy • „ t i / i w z i n

P R O JE K T Y  a rch itek to 
niczno-budowlane, kontrole 
obiektów budowlanych, eks
pertyzy techniczne, nadzory 
budowlane, świadectwa ener
getyczne, aranżacje wnętrz; 
504 772 995.
POSADZKI, stropy i funda
menty agregatem, zacieranie 
m echaniczne, nanoszenie 
poziom ów  n iw ela to rem . 
W ypożyczanie agregatu z 
operatorem. Szymczak; 605 
086 208.
T Y N K I m aszynow e ce- 
mentowo-wapienne, wyko
nywane z mieszanki: żwir, 
cement, wapno. Szymczak; 
605 086 208. 307wk

W YKONAM  m alowanie, 
g ipsow anie , tynki deko
racy jn e , p ły tk i, reg ipsy , 
elew acje, przeróbki elek
tryczne i hydrauliczne; 725 
199 951l y y  y J l '  305wk

TYNKI maszynowe cemen- 
tow o-w apienne naturalne 
(cement + wapno + piasek), 
gładzie szpachlowe; 663 150 
197 387wk

BUDOWA domów, garaży, 
ocieplania budynków, do- 
cieplania poddaszy, stropy, 
klinkier oraz deskowanie, 
papowanie dachów. 609-168- 
746.

Przewozy osobowe do
N ie m ie c , Holandii i Belgii

Wyjazd codziennie.
Zabieramy i podwozimy pod dom. 
Możliwość zabrania większego bagażu.

PROMOCJA! 
piqty kurs 50%, a  10 GRATIS.

m

mailto:biuro@alexas.pl
http://www.signo.com.pl
http://www.trado-niemchomosci.pl
http://www.toknieruchomosci.com.pl
http://www.agninvest.oto-dom.pl
http://www.agninvest.oto-dom.pl
http://www.ogrodyodadoz.pl
http://www.zawmark.pl
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KOLEKTORY
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O statn ie  m iesią ce  dotacji!

REM ONTY, wykańczanie 
w nętrz, łaz ienk i, podda
sza, docieplenia, zabudowy, 
płytki, gipsowanie, m alo
wanie, solidne wykonanie, 
duże dośw iadczenie; 668 
300 771.
TYNKI - gładzie gipsowe- 
-posadzki maszynowo. 600- 
704-139.
P R O JE K T Y  budow lane, 
sprzedaż i adaptacja projek
tów typowych, kierowanie 
budową; www.bud-projekt. 

' turek.pl; 695 667 318. 448wk 
BUDOWA domów, krycie 
dachów, prace w ykończe
niowe: malowanie, szpachlo
wanie, płytki i panele. Usłu
gi ładowarką teleskopową; 
609 735 591.
BU D O W A  d om ów  pod 
klucz, remonty, odnaw ia
nie, inne prace budowlane; 
606 249 227.
USŁUGI hydrauliczne kom
pleksowo; 696 278 416. z4/WK/I4 
MALOWANIE 5 zł/mkw.,sz- 
pachlowanie 8 zł/mkw., płytki, 
panele. 609-939-139. |647/KW
USŁUGI ogólnobudowlane, 
ocieplenia budynków, zabu
dowa poddaszy, podwieszane 
sufity, gipsowanie, malowa
nie, itp., wolne terminy; 607 
242 521j i  i . 527wk
CIEŚLA - pokrycia dacho
we, budowa od podstaw; 601 
212 280. 533wk

R O LN ICZE

^  sprzedam ^

SPRZEDAM 
maszyny rolnicze:
- ciągniki od6 0KMdoi60KM
- prasy rolujące
- rozrzutniki obornika
- agregaty uprawowe
- siewniki

Tel. 510 148 842 
510 148 840 
725 408 002

kupię

DANPOL
ZDZIECHOWA

Maciory 
• -  Knury
Odbiór z gospodarstwa 

Płatność gotówką 
lub szybki przelew

Tel. 608 439125 
Tel. 60 9  218 648

K U PIĘ  drewno: sosna, 
topola, olcha, itp.; 693 173
535.________________ ^

BYDŁO - kupię każde rzeź
ne, gotówka, odbiór z gospo
darstwa; 785 569 688. 344wk 
KUPIĘ ciągnik C-360, C-330 
oraz inne ursusy, MF 255, wło- 
dimirec, zetory, przyczepy rol
nicze, kombajn ziemniaczany, 
ładowacz, rozrzutnik oraz inne 
sprzęty. 666-188-459. |ffl7/KW

BROWARNE młóto i wapno 
nawozowo-magnezowe; 508 
382 106
ŚRUTA rzepakowa, sojowa, 
pasze, otręby, koncentraty, 
dodatki paszowe z dowozem; 
508 382 106
AGRI-PLANT - kwalifiko
wany materiał siewny kuku
rydzy Pioneer, Saaten Union, 
Limagrain, Syngenta, Maisa- 
dour, hodowle polskie; 508 
382 107,438 293 505 z09/ika 
PŁUGI obrotowe, zagrabiar- 
ki, przegrabiarki do siana, 
agregaty uprawowe, rozrzut
niki, rozsiewacze do nawozu 
i inne m aszyny rolnicze; 
697 158 226. 492wk

BECZKA do paliwa 1000 
1., kukurydzianka Urzędo
wa (3.200zł), przyczepka 
dwukółka (1.800zł), roztrzą- 
sacz 2 (700zł) i zgrabiarka 7 
(2.000zł) do siana, rotacyjna 
(3.700zł); 601 759 877. 503wk
LUCERNA - kostka, prze
kładnia rozrzutnika, obu
dowy łożysk i inne części, 
dw ukołówka ciągnikowa; 
721 740 924. 500wk

SPRZEDAM jałówki cielne. 
609-363-226.
U RSU S C-330 z Turem
2- sekcyjnym , silnik 1600
mtg; 62 751 30 46. 542wk
SŁO M A , sianokiszonka, 
120x120, pszenica jara do 
siewu, Orkan, rozrzutnik 
1-osiowy; 783 512 852.530wk 
SIANO - kostka; 609 188 
334.
SIEWNIK Poznaniak II SO- 
43, stan bdb., użytkowany 
w małym  gospodarstw ie, 
2.700zł; 693 457 394. 550wk 
R O ZR ZU TN IK  obornika 
1-osiowy, 1988r. oryginalny 
lakier, stan bdb., 5.500zł, 
pierwszy właściciel; 667 106
240.
PRZYCZEPA 4,5 t., wywrót 
x3, po remoncie, z nadstawka
mi, zarejestrowana, stan bdb., 
10.300zł; 697 213 615. S62wk 
SIEW NIK Poznaniak, pług
3- skibowy grudziądzki, roz
rzutnik 1-osiowy, nowy typ; 
661599 054.
PRZYCZEPA D47, wywrot
ka na 3-strony, 4,5 t., zareje
strowana; 695 653 380. J71wk 
M A R C H EW  i ziem niaki 
jadalne, możliwość dowozu; 
606 494 597.

GARAŻE Blaszane BRAMY Garażowe 
KOJCE dla Psów

Najniższo G I N Y  
Różne wymiary 
Transport i montaż 
O R A fii cały K R A J
Dogodne RATY 
wwvy-Nonstal-garaze.pl 
61-812-54-69; 63-278-62-25; 65-619-34-15 
54-233-81-41; 54-421-00-45; 509-574-644; 509-058-388
I l.a i A » aaW . h ■ ,m u     ■     

TUR samopoziomujący, na 
euro ramce, sterowany dżoj
stikiem, mocowania Ursus i 
Zetor, stan bdb. + widły do 
balotów, 9.900zł; 697 213 
615. 562wk

SIANOKISZONKA w balo
tach 120x120; 609 157 069.574wk 
SŁOMA w balach; 63 28941
8 8 -  560wk

JAŁÓW KA na wycieleniu, 
termin 03.02.2014r.; 605 931
9 9 0 -  559wk

ZIEMNIAKI jadalne Wine- 
ty; 784 467 608.

RÓŻNE

TELEFONYkomórkowe nowe 
i używane, bez abonamentu i 
rachunków, akcesoria do telefo
nów, ładowarki, baterie, panele, 
uchwyty. Turek, ul. Mickiewicza 
6, tel. 694 356 062. z43/dk

TELEFONY KOMÓRKO
WE -  serwis, odblokowywanie, 
PLmenu, skup, sprzedaż, wy
miana, komis. Turek, ul. Mickie
wicza 6, tel. 694 356 062 z43/DK 
TELEFO N Y  komórkowe, 
nowe i używane. Skup, sprze
daż, wymiana. Serwis: odblo
kowywanie, PLmenu, akce
soria. Dobra, ul. Kilińskiego 
32.; 603 368 787. zl5/WK,,4
BEZPŁATNIE odbiorę sta
ry, zepsuty, niepotrzebny 
sprzęt AGD lub inny złom; 
695 676 420.
BEZPŁATNY odbiór sprzę
tu AGD, RTV, komputerów, 
tonerów i wszelkiego rodzaju 
złomu, dojazd i odbiór gratis; 
782 590 072.

►  kupię <4

TARTAK kupi drewno: so
sna, olcha, brzoza, akacja i 
inne; 785 999 792. z]0/WKyl4

^  sprzedam ^

OLEJ opalowy i napędowy 
z dowozem pod wskazany adres 

oferuje firma
HiU “DIESEL” Gatka Tomasz 

63289 1249; 603 130 383; 691 083 754

GARAŻE blaszane
od 1500 zł, BRAMY 

GARAŻOWE, UCHYLNE 
TANIE płoty i ogrodzenia

RATY, tel./fax 062 733 88 30, 
0607 680 103. z is /k w

D R E W N O  k o m in k o w e  
- opałow e: ak ac ja , dąb, 
buk, brzoza, olcha, sosna. 
Drewno gotowe do palenia, 
transport gratis; 603 649 
714

• Garaże 
blaszane

-wzmocnione
• Bramy

garażowe

C P [ ? ® c £ ] Q 0 G ® D C t ó  
Dowóz, montaż GRATIS -cały kraj

tel. 63 2228105. 616101339. 
512245075. 696753588

E n E E D B E B

DREWNO opałowe drobne 
i grube, sosnowe i dębowe, z 
dowozem na miejsce i rozła
dunkiem; 661 082 163. 463wk 
DREWNO kominkowe: dąb, 
akacja, jesion, brzoza, olcha 
oraz sosna opałowa. Zapew
niamy transport i układanie u 
klienta; 693 485 467. z5/WK/|4 
DREWNO kominkowe: ol
cha, brzoza, dąb, akacja oraz 
opałowe sosnowe, dowóz 
i układanie gratis; 782 110
9 4 7  . 543wk

USŁUGI FINANSOW E

ATIZ
POŻYCZKI GOTÓWKOWE

NA TELEFON 
SZYBKA WYPŁATA

TEL. 63 245 22 66 
KOM. 600 280 855

BIURO Ubezpieczeniowe w 
Turku, Kolska Szosa 28 /pok. 
13/ Roman Łaszcz - zaprasza 
do kontynuowania i zawiera
nia nowych ubezpieczeń; 604 
213 656.

PO ŻY CZK I gotówkowe 
w domu u klienta; 784 933 
209:723 844 762. zll/WK/14

KREDYTY bez sprawdza
nia w BIK-u do 5.000zł, 
pod zastaw  samochodu, 
hipoteczne, konsolidacyj
ne; 63 256 04 04; 601 388
826._______________ a**

PO Ż Y C Z K I chwilówki 
na dowolny cel, minimum 
formalności, szybka decy
zja; 63 256 04 04; 601 388 
826.

K W

OSK K ursy Zawodowe
Z. Kurzawa Turek ul.Mi
lewskiego 10, tel. (63) 289 
40 03, 697 463 005 pro
wadzi kursy: - na prawo 
jazdy wszystkich kategorii 
(egzaminy w Koninie i w 
Sieradzu)- - wózki jezdnio
we ROZPOCZĘCIE DN. 
29 .01 .2014r. (ŚRODA) 
GODZ. 17.00 - maszyny 
budowlane i drogowe - 
kwalifikacja wstępna przy
spieszona - (Promocja!) - 
szkolenia okresowe kierow
ców - spawalnicze - ADR 
- HDS i podnośniki koszo
we - i inne kursy Badania 
psychologiczne kierowców 
i inne dn 01.02.2014 r. (So
bota) od godziny 8 ^

BOSCH
Service

K a s a c ja  
p o ja z d ó w  
-  re c y k lin g

Skup aut powypadkowych, 
skorodowanych, całych 

oraz motocykli. 
Wydajemy zaświadczenia 
do Wydziału Komunikacji

6 0 1  - 7 4 5 - 3 3 5

SKUP
P O JA Z D Ó W

C IĘ Ż A R O W Y C H

792 - 371-978

LOMBARD. Pożyczki pod 
zastaw (złoto, srebro, telefony, 
laptopy, rtv i inne). Skup złota 
i srebra - najwyższa cena. Tu
rek, ul. Armii Krajowej 28, tel. 
63 278 31 99. z/3ć/i3avk
A G E N C JA  U b ezp iecze
niowa, Kolska Szosa 3 (na 
przeciwko Echa Turku) za
prasza - najniższe składki 20 
Towarzystw do wyboru, także 
nowości - Proama, Liberty 
Direct, Axa Direct. Sprawdź, 
ile możesz zaoszczędzić! 63 
289 33 22; 502 069 699. 469wk 
ALE szybka gotówka - na
wet 7000 zł! Proste zasady, 
bez zbędnych formalności. 
Provident: 600-400-295. (ta
ryfa wg opłat operatora) 30k

TO W A R Z Y S K IE

DWIE namiętne - 24H; 601 
776 392.
SEX SHOP - sklep w Turku 
przy ul. Wąskiej, wejście od ul. 
Kaliskiej i Żeromskiego. 49lwk 
PO G O T O W IE  seksualne 
24h. 885-484-535 
PATRYCJA-nowa w Kole. 
792-180-240.

A U TO  - M O TO

kupię

K A S A C J A
P O J A Z D Ó W

Skup pojazdów  
powypadkowych, 

zniszczonych
W ysław iam y zaświadczenie 
o wycofaniu z eksploatacji

603- 603-742
Z12/KW

KUPIĘ każde auto do 1500zł, 
stan techniczny obojętny. 
693-731-006.

........... JJ....J.."TSTceg
Z Ł O M U J b e z p ie c z n ie !  
Nie daj się nabrać pokręt
nym handlarzom  na lewe 
zaśw iadczen ie  o z łom o
waniu lub fikcyjną umowę 
sprzedaży! Złomuj pojazd 
w profesjonalnej stacji de
montażu w Turku - Słodków 
Kolonia. Płacimy gotówką, 
transport bezpłatny; 63 278 
50 03:601791 974. z2/14/WK 
AUTO-SKUP - złomowanie 
pojazdów, przyjmujemy po
jazdy przeznaczone do kasacji, 
każde auta całe lub rozbite, 
płacimy gotówką, odbieramy 
własnym transportem. Ceków; 
692 938 333.
A U T O Z Ł O M O W A N IE ,
skup aut całych i powypad
kowych, odbiór od klienta. 
Wystawiamy zaświadczenia 
do Wydziału Komunikacji. 
54 -286-54 -88 ; 512-301- 
441. .no-,,,

; ~ r r f .  r i r r - S z c - ^ A  
r I BÓL PLECÓW

NOW OCZESNE I SK UTECZNE LECZENIE

Lek. Andrzej Kroszczyński 
Specjalizacja  w U SA  

Kalisz, ul. Kwiatowa 1 
www.rehab.pl

!r c r r . :  7 - ? 5  T S Z  Z7-5

N A U K A

TANIEC - nauka tańca to
warzyskiego dla par, osób 
samotnych, pierwszy taniec 
dla nowożeńców; 784 089 
970.

Turek, ul. Nowa 16
pn -p t 9 .0 0  -1 8 .0 0  

sobota  10 .00 -1 4 .0 0

tel. 63 278 54 77 
695 035 065

ZEISS

Twój Optyk
dr n.med. okulista

SALON oferuje najwyższej jakości 
soczewki okularowe firmy Carl ZEISS 
w konkurencyjnych cenach

SALON jako partner firmy Carl ZEISS 
zapewnia wysoką jakość oferowanych usług

Promocje na soczewki progresywne!

http://www.bud-projekt
http://www.rehab.pl


ECHO TURKU

A U T O Z Ł O M O  W A N IĘ
pojazdów: powypadkowe, 
całe oraz motocykle. Wy
dajemy zaświadczenia do 
W ydziału  K om unikacji. 
785-193-979.
SKUP wszystkich aut od 
1 OOzł do 2.000zł, dokumen
ty i kasa od ręki; 790 461 
H2.
MASZ pojazd niechciany! 
Skup do 1500zł. 1 problem 
z głowy! 661 493 3 2 7 .53]ivk

^  s p r z e d a m  ^

O PEL Omega B 2.5 V6 
automat, LPG, 1999r., pełna 
opcja, 5.700zł do negocja
cji; 667 237 147.

FIAT Punto II 1.2, 200 lr„ 
czarny, 3-drzwi, 130.000 km, 
bogate wyposażenie, wspo
maganie itd., sprowadzony, 
nieopłacony, 4.200zł; 605 067
2°5-

L E K A R S K IE

S P R Z E D A M  sam ochód 
osobowy Opel Astra Kombi 
1999 r., 2.0 D, cena 6500 
zł. 63/27-22-179, 695-691- 
273 1649/KW
PEUGEOT 307 2.0, 2002r., 
srebrny m etalik, 5-drzwi, 
pełne w yposażenie , stan 
bdb., użytkowany przez ko
bietę; 691 324 012; 603 911 
130-
M E R C E D E S  osobow y, 
1996r., kolor ciemny, stan 
dobry, cena do uzgodnienia; 
665 982 904. 537wk
CLIO - 10r., Scenie - 09r., 
Laguna - 06r., Astra - 08r., 
Golf - 09r., Kangoo - 09r., 
Ceed-08r., 308 - 12r„ Polo- 
08r., Passat - 07r., 407 - 08r., 
Punto - 10r., Audi - 06r., Raf 
- 04r„ C-3 - lir .; 605 258 
3^7. 540wk
OPEL A stra kombi 1.7 D, 
1993r„ 1.3OOzł; 605 255 
112-
KIA P ican to  1.0, 2010r., 
5-drzwi, 47.000 km, książki 
serwisowe, opony zima + 
lato; 515 902 808; 607 960 
7^6 . 563wk
MERCEDES klasy EW211, 
2.2 CDI, 2003r„ skóra, klima- 
tronik 4-strefowy, nawigacja, 
poduszki powietrzne; 782 
•04 259.
FIAT Punto I 1.1 + LPG, 
1997r., srebrny, 5-drzw i, 
1.600zł. Polecam! 605 067 
205.

G A B IN E T  LEK A R SK I
specjalista chorób wewnętrznych 

lek. med. Marcin Kmpa
ECHO SERCA z dopplerem 

doppler tkankowy
E K G ,  W izy ty  dom o w e 
E K G  w  dom u p a cjen ta  

środa, piątek od godz. 16.00 
po rejestracji telefonicznej 

inne terminy po uzgodnieniu 
te l.6 0 5  658117, 

Rejestracja: tel. 667 041 120 
Turek, ul. G orze ln iana  1 

_______(D o m  U s łu g  II p .)  ^ 6 /dki

GABINET
UROLOGICZNY

Lek. A rkad iusz M a tu s ia k
T u re k ,  u l .  C h e łm o ń s k ie g o  2
C z y n n y  c o d z ie n n ie  o d  16.30 

Tel. 693  2 8 )  836
- USG
-  B E Z O P E R A C Y J N E  
k r u s z e n i e  k a m i e n i  w  
r a m a c h  u b e z p i e c z e n i a

L A N K O

28 stycznia 2014 r. 21
GABINET LEKARSKI 

CHIRURGICZNY
LECZENIE ŻYLAKÓW

U SG  ży ł i tętnic
Dariusz Janiak

s p e c ja l is ta  c h ir u r g  
Turek, ul. G orzelniana 1 

(D om  U sług II p.) 
Przyjęcia w  środy, piątki od godz. 1600 

rejestracji tel. 603 399 464 
-USG dopplerowskie żył i tętnic 
-U SG  tętnic szyjnych 
-U SG  brzucha, tarczycy 
-Skleroterapia 
- leczenie owrzodzeń żylnych

1)01/1 Oo

SKLEROTERAPIA
- le c z e n ie  ż y la k ó w

specjalista chirurgii ogólnej
R A D O S Ł A W  S K I B A

www.leczenie.turek.pl
- USG z Dopplerem tętnic szyjnych 

tętnic i żył kończyn dolnych
- leczenie owrzodzeń żylnych
- USG jamy brzusznej
Gabinet Lekarski - przyj.: wt. i  czw. od 16-ej 
Turek, ul. Gorzelniana 1 (Dom Usług) 

Rejestracja: tel. 0503 044 886 ., J

G A B I N E T
STOMATOLOGICZNY
lek. storn. Jarosław Dawicki

Turek, ul. Armii Krajowej 21
tel. 63 278 22 39

czynne: środa w godz. 14.00 - 20.00

GABINETY LEKARSKIE 
SPECJALISTA GINEKOLOG 

POŁOŻNIK Dorota W iesiołek
- badania USG -certyfikat
- sonda dopochwowa
- USG piersi
- krioterapia nadżerek 
Wizyty: czwartek po uzgodnieniu

telefonicznym: 695 423 767
INTERNISTA

SPECJALISTA CHORÓB PŁUC 
K rzysztof W iesiołek

- także badania USG 
Wizyty po uzgodnieniu telefonicz
nym: tel. 600 92 91 06.
T u r e k ,  O s ie d l e  M ir a n d a  13

JAN W IESIOŁEK
specjalista ginekolog -położnik
Przyjmuje w ramach 
umowy z NFZ:

w poniedziałki od 14.00 -18 .00  
środy i czwartki od 8.00 -12 .00

Przyjęcia:
Turek, os. Miranda 13 

tel. 63 278 47 83, 601 498 350
P oza  tym  p rz y ję c ia  pryw atne .

D I A B E T O L O G
Gabinet lekarski

lek. Joanna 
Bartosz-Chm iela

specjalista chorób 
wewnętrznych i diabetologii 

- leczenie cukrzycy i stanów 
przedcukrzycowych, EKG

T u re k , u l. K a lis ka  51 
P rz y ję c ia  w e  w to rk i o d  16°° 

p o  u z g o d n ie n iu  te le fo n ic z n y m .
R ó w n ie ż  in n e  te rm in y  

t e l .  6 9 1  6 5 6  T 6 8

------------------------------ T
PSYCHOTERAPIA mał
żeńska , ro d z in n a , in d y 
w idualna, pedagogiczna. 
M ediacje.Gabinet Psycho- 
logiczny-M arcin Wasiak. 
607-690-341.

„m m "

I

• możliwość dofinansowania z PCPR 
i uzyskania aparatu za darmo

darm ow e badan ie  s łuchu
Turek, ul. Armii Krajowej 21

tel. 63 278 22 39
czynne od pn - pt 9.00 -16.00 M

PRYWATNY
GABINET

KARDIOLOGICZNY
Konin, ul. Poznańska 116 
(dojazd autobusami 52 i 58)

Wykonujemy: echo serca, EKG, 
testy wysiłkowe,

Holter EKG I ciśnieniowy, 
porady kardiologiczne.

USG naczyń obwodowych
(wykonuje

lek. med. Z. Duchniewska)

P rzy jm u ją  lekarze:

Z o fia  D u c h n ie w s k a  -  kard io log 
pon iedz ia łk i od godz. 15.30, 
sobo ty od 9 .00
rej. te le fon iczna : 0607-224-954

S ła w o m ir  K ę p s k i -  kard io log
w torki, czw artk i od godz. 15.30, 
rej. te le fon iczna : 0605-618-205

P a w e ł M ic h a ls k i -  kard io log 
środy, p ią tk i od 15.30, 
rej. te le fon iczna : 0601-180-832

PRYWATNY GABINET OKULISTYCZNY
dr n. m ed . KINGA HADŁA W -D U R SK A

specjalista chorób oczu
Turek, ul. Browarna 20, tel. 63 289 36 85

(wejście od ul. Piłsudskiego przez salon optyczny)

SNZ0Z ul. Braci Marszlów 4, Turek
tel. 726 414141, 63 289 22 66 

i  ̂ www.salus-mikowski.pl
Pełen zakres usług chirurgicznych w ramach NFZ

zabiegi na najwyższej klasy sprzęcie
gastroskopia, rektoskopia, USG - Doppler j. brzusznej, sutka, 

tarczycy,prostaty,naczyń krwionośnych, kriochirurgia, 
laserochirurgia.elektrochirurgia,leczenie owrzodzeń 
żylakowatych,bezbolesne usuwanie żylaków odbytu, 

zabiegi chirurgicze, usuwanie zmian na skórze, 
biopsje, wszycie Esperalu 
CH IR U R G IA  ESTETYCZN A

-------------------------------------------------------------------------żmiiu

PRYWATNA PORADNIA 
CHIRURGICZNA 

P R I M A  M E D
Dr n. med. Andrzej Kręgiel

specjalista chirurg
- leczenie żylaków odbytu
- konsultacje chirurgiczne
- drobne zabiegi chirurgiczne
- kontrole poszpitalne 
-„wszywki" antyalkoholowe
- chirurgia estetyczna

poniedziałki od 18.00 
czwartki od 16.00 

Turek, ul. Folwarczna 1 
tel. 501 03 07 16
www.chirurgiaturek.pl

SPECJALISTYCZNA PRAKTYKA LEKARSKA
lek. med. Przemysław Nowicki

specjalista chirurg; lekarz medycyny estetycznej
kom. 601-897-666; nowicki.przem@gmail.com; www.cho-mes.pl

Gabinet prywatny Z O Z iM P  Med-Alko 
| Konin, ul. Przyjaźni 3, tel. 63-249-13-90 

środa od godz. 15.00
C P O  CHIRURGIA
V_>JL OGÓLNA

Gabinet prywatny Z O Z iM P  Med-Alko 
Konin, ul. Gajow a 7, tel. 63-240-79-34 

czwartek od godz. 9.00 M E S M EDYCYNA
ESTETYCZNA

Adres służbowy: Wojewódzki Szpital Zespolony Oddział Chirurgii Ogólnej i Onkologicznej 
Konin, ul. Szpitalna 45, tel. 63-240-43-31

G A B IN E T  <e >
STOM ATOLOGICZNY
lek. storn. Renata Tatarczuk-Matthyaschk

T u re k , u l. S k rz e tu s k ie g o  3 
(osiedle Zapałczane)
dojazd od ul. Uniejowskiej 

lub Słonecznej
tel. 63 278 49 79 lub 609 219 662
Przyjmuje w ramach kontraktu z  NFZ 

(dorośli, dzieci, protetyka) 
poniedziałek 12 .00-18.00  

wtorek. 8.00 -14.00, środa 8.00 -11.00  
Prywatnie: wtorek, środa 

i piątek od 16.00 do 20.00 
sobota 10.00 do 14.00

L A R Y N G O L O G I A
1. Prof. d r hab. med. Wojciech Golusiński
2. Lek. med. P io tr Pieńkowski
3. D r n. med. Pawet Golusiński

Rejestracja telefoniczna 

telefon stacjonarny 6 3 -2 4 9 -1 3 -1 5  
od poniedziałku do czwartku 15.00-19.00: 

lub telefon komórkowy 6 6 7 -4 4 5 -8 8 2  
od poniedziałku do piątku 10.00-20.00

Konin, ul. Powstańców Wielkopolskich 16

GABINET GINEKOLOGICZNY
spe cja lista  gineko lo g -po łożn ik  

B a r b a r a  S t r u g l i ń s k a
- badania U S G
- sonda d op och w ow a  

Turek, ul. G orze ln ian a  24 
c zw a rtek  od  15.30 i inne 
dni po  u zgodn ien iu  te le - 
fo n ic zn y m  te l. 63 278 40 
35, 609 795 269  Xłl4/DK

REKLAM A Z ECHEM tel. 63 278 53 41 www.echoturku.net.pl

I , L i c m  TUKKUl

G A B IN E T  L E K A R S K I 
A n drze j K A Ł U Ż N Y

specjalista  chirurg
- USG piersi
- leczenie chorób nowotworowych
- USG jamy brzusznej
- laparaskopowe operacje 
woreczka żółciowego

Tel. 697 724  498

REKLAMA 
w  Echo

te l. 63 278 53 41 
Zapraszam y

O F E R U JE M Y  SZ E R O K Ą  G A M Ę  
O K IE N , D R ZW I Z  P C V I A L U M IN IU M  

W R A Z  Z  M O N T A Ż E M

W YPO SA ŻEN IE  
SKLEPÓW I BIUR
URZĄDZENIA chłodnicze

ceny producenta
okres gwarancji 2 lata 

ul. 3 Maja 106 
tel./fax 272-37-68
sklep czynny:10.00 -18.00  
soboty-po uzgodnieniu

I  P r a k t y k a  L e k a r s k a !

d r  n . m e d .
M A R E K  B A K A L A R Z
specjalista ginekolog-położnik

U S G ,  U S G  4 D
Turek, ul. Niepodległości 21

p rzy jm u je :
p o n . ś r. c z w . o d  g o d z . 1 5 .3 0  

s o b o t a  o d  g o d z .  9 .0 0  
Rejestracja: pon. śr. czw. od godz. 14.30 

w w w .g ineko log-tu rek .p l
tel. 063 278 09 44

TYLKO W NASZEJ TECHNOLOGI STOSUJEMY 
PODWYŻSZONĄ SZTYWNOŚĆ OKIEN I DRZWI.

POLECAMY NAJCIEPLEJSZE OKNA NA RYNKU EFORTE SOLAR
JAKOŚĆ ROKU 2012 W KATEGORII EKOLOGIA PRZYZNANEGO PRZEZ GAZETĘ PRAWNĄ.

■ f l H H H H M H  w  M M M M M M

BEZPŁATNIE WYKONAMY POMIAR I PRZEDSTAWIMY OFERTĘ.

W  Sun D 3iU www.sunday-okna.f 
ZdzisilKasiński] tel. 63 280 20 24 

Tu rek , u l. 3 M aja  8 (Dom  S tra ż a k a )

MARKOWE OKNA

O K N A  I D R Z W I
P C V ,  A L U M I N I U M ,  D R E W N O

JE Z IE R S K I
'E OKNA

Dodatkowe RABATY na zimę!!!
AMBERTERM

rewolucja na rynku okien energoosiaędnych

U w = 0 , 5 8 *
'  dotyczy okna referencyjnego o wymiarach 1 2 3 0 x 1 4 8 0 ™

Pakiet 
szybowy
SUNENERGY+

■

UL. KILIŃSKIEGO 109,62-730 DOBRA K. TURKU 
TEL. 63 289 21 65 | FAX 63 279 98 81 
E-MAIL: lanko@lanko.pl www.lanko.pl

DRZWI WEWNĘTRZNE i ZEWNĘTRZNE i P.POZ
wikęd ■“ y sw gsbI I

BALUSTRADY, BRAMY GARAŻOWE, ROLETY K R I5 P O L .
z2/DK

http://www.leczenie.turek.pl
http://www.salus-mikowski.pl
http://www.chirurgiaturek.pl
mailto:nowicki.przem@gmail.com
http://www.cho-mes.pl
http://www.echoturku.net.pl
http://www.ginekolog-turek.pl
http://www.sunday-okna.f
mailto:lanko@lanko.pl
http://www.lanko.pl
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W ię c e j in fo rm a c ji:

tel; 600 254 255; 46 831 0022 
www.eko-watt.pl

W 2014 ROKU

Zestaw dla 4 -6  o s o d  PROMOCJA!!!
Zestawy solarne już od 1 1 z montażem

po dofinansowaniu 45%

FACHOWE DORADZTWO TECHNICZNE, MONTAŻ, SERWIS

UT

PARAPETY, SCHODY 
BLATY KUCHENNE I ŁAZIENKOWE 
DUŻY WYBÓR PŁYTEK GRANITOWYCH

P R O M O C JA
□Za\  S B / a^ D U

Dll i P O  M I  E M  I O .W  A ' H  >Y11 I S ^ C ^ O i T i  K  O .W A ' H  M
P.P.H.U. J & D BEDNAREK Spółka Jawna 

tel. 63 180 3 7 I I 63 278 58 43, 661 301 778

t .  A  t« i

Dynam iczn ie  rozw ija jąca się  firm a  prow adząca dz ia ła lność 
w  zakresie  m iędzynarodow ego transportu  ch łodn iczego 

za tru d n i
osobę na stanowisko:

Kierowca Międzynarodowy C+E
Opis stanowiska:
O bow iązki w yn ika jące z prow adzenia po jazdu ciężarow ego na trasach 
m iędzynarodow ych.
Trasy w  re lacjach: Polska - N iemcy, Benelux, A ng lia , Francja, Dania- Polska.

Wymagania:
• praw o jazdy  kategorii C+E
• w szystk ie niezbędne uprawnienia do zarobkow ego prowadzenia pojazdu ciężarowego
• zaśw iadczenie  o  n iekaralności
• ka rta  k ierow cy
• dyspozycyjność

Oferujemy:
• s ta łą  pracę w  oparciu  o  um owę o pracę
• a trakcyjne w ynagrodzenie

P R O S IM Y  O  K O N T A K T  T E L E F O N IC Z N Y  P O D  N U M E R E M
602-630-671

Zakład MURARSKI
- wykonawstwo RVszard WłodarczVk 
■ usługi koparko-ładowarką JCB
Materiały ogólnobudowlane:
cement, wapno, styropian, kleje, siatki, blachy, folie, system y rynnowe, 
stal zbrojeniowa, płyty karton-gips i OSB. okna i drzwi PCV ...

Skład fabryczny KONBET
Nadproża typu L i strunobetonowe y - n n  S  Z  t  K
- w  . u iA !  j E K O - G F ^ ^ y

zedazylS f e f # 3 ^ nie
w.**® ®  w naj'*PsZ ’

K o s t k a  d r a " * 0 * 8

A LBERTÓ W

W sPr:

lu  rek

Wiodący producent stolarki okiennej i drzwiowej z PCV I ALUMINIUM
poszukuje kandydatów na stanowisko:

SPECJALISTA ds. SPRZEDAŻY
na terenie miasta: 

Chrapczewa/Dobrej k. Turku

Opis stanowiska:
• praca w dziale handlowym w zakładzie produkcyjnym w Chrapczewie,
• sprzedaż produktów wchodzących w skład oferty Grupy PETECKI,
• realizacja założonych planów sprzedaży,
• doradztwo techniczno-handlowe,
• przygotowywanie dokumentacji i ofert handlowych,
• kontrola i analiza transakcji.
Wymagania:
• wykształcenie wyższe,
• minimum 3-letnie doświadczenie handlowe, preferowane branże: budowlana, motoryzacyjna, finansowa,

• bardzo dobra znajomość języka francuskiego -  w ym óg konieczny,
• znajomość języka angielskiego będzie dodatkowym atutem,
• dobra znajomość obsługi pakietu MS Office,
• umiejętność efektywnej organizacji pracy,
• umiejętność prowadzenia negocjacji oraz nawiązywania trwałych relacji z klientami,
• odpowiedzialność, inicjatywa i dyspozycyjność,
• prawo jazdy kategorii B,
• doświadczenie w branży okiennej będzie dodatkowym atutem.
Wybranym kandydatom oferujemy:
• atrakcyjne warunki pracy w nowoczesnej i renomowanej firmie,
• możliwość podnoszenia kwalifikacji i rozwoju zawodowego,
• wynagrodzenie adekwatne do zajmowanego stanowiska i osiąganych wyników pracy,
• niezbędne narzędzia pracy.

Aplikacje zawierające list motywacyjny, CV i aktualne zdjęcie prosimy składać na adres: 
Firma „PETECKI IIWESTMENT", 62-730 Dobra , Chrapczew 26a

i.T E iłT i- iir  i • i-u y łż jT ira .T p rT n
W tytule należy wpisać nr referencyjny: FR/11/2013

Prosimy o zamieszczenie klauzuli: „Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich danych osobowych do celów rekrutacji 
zgodnie z Ustawą z 29.08.97 r. o ochronie danych osobowych (Dz. U. nr 133, poz. 883)".

9/ceg

Któż z nas nie chce zostać czarodzie
jem lub aktorem? Okazja podpatrze
nia i nauczenia się kilku iluzjonistycz- 

nych trików zdarzyła się przedszkolakom z 
Przedszkola Samorządowego nr 7 w Turku. 
A wszystko to dzięki wizycie specjalnego 
gościa - „czarodzieja Damatusa”, czyli Ma
cieja Dudy, iluzjonisty ze „Studia Magie 
Art”, który odwiedził przedszkolaków w 
ubiegłym tygodniu. To postać w świecie ilu
zji dość znana - nagradzany za swoje umie

jętności w Polsce i poza granicami kraju. Za 
pracę z najmłodszymi pan Maciej odzna
czony został cennym „Orderem Przyjaciela 
Dziecka”. Iluzjonista do przedszkola przy
jechał z przedstawieniem „Czarodziejskie 
Igraszki”. Zabawa była wyśmienita, dzieci 
poznały też tajniki niektórych „czarodziej
skich sztuczek”. Wiedzą już więc, że rzeczy 
nie zawsze są takie, jakie je widzimy. By 
dojrzeć ich prawdziwe oblicze, trzeba pa
trzeć dalej niż sięga wzrok. ika

http://www.eko-watt.pl
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Arogancja władysławowskiej władzy,czyli...

j a k
Nie tak dawno gmina Władysławów wystawiła na sprzedaż działki w Międzylesiu. Teoretycznie ziemia była przeznaczona dla chętnych, miały odbyć się 

przetargi, a kasa miała zasilić gminny budżet. W teorii proste i oczywiste, niestety jak już nie raz pokazało życie w gminie Władysławów, co wydaje się 
łatwe - można skomplikować. Kiedy parcele zostały sprzedane, o przetarg, który odbył się lub nie, za pośrednictwem radnego powiatowego Zdzisława 
Wojtkowiaka oraz miejscowego sołtysa, zaczęli dopytywać się zaniepokojeni mieszkańcy. Z powodu przedłużającego się braku odpowiedzi i wyjątkowej 
arogancji, Wojtkowiak zapowiedział bojkot posiedzeń władysławowskiej rady.

D zia łk i c o ra z  ta ń sze ...
Aby zobrazować sytu

ację w Międzylesiu trzeba 
cofnąć się nawet o kilka lat.
W sierpniu 2012 roku rada 
gminy uchwalą wyraziła 
zgodę na sprzedaż ponad 
półhektarowej działki (do
kładnie 0,64 ha) o wartości 
66 tys. zł. -Gdzie i kiedy było 
ogłoszenie o przetargu? Po
nieważ we wrześniu 2013 
roku na tablicy ogłoszeń w 
Międzylesiu ukazało się, że 
wójt informuje iż w paździer
niku odbędzie się drugi prze
targ na tę nieruchomość. W 
tym ogłoszeniu znajdowała 
się też informacja, że 30 lipca 
2013 roku odbył się przetarg 
ustny z wynikiem negatyw
nym i wartość nieruchomo
ści została obniżona o dwa
dzieścia procent -  opowiada 
radny powiatowy Zdzisław 
Wojtkowiak. Jak przyznaje, 
o pierwszym przetargu nikt 
nie słyszał. W październiku 
tego samego roku Urząd 
Gminy we Władysławowie, 
zgodnie z wolą rady, wysta
wił na sprzedaż kolejne par
cele w Międzylesiu. Tym razem 3 
działki o łącznej powierzchni pra
wie hektara, za jedyne 24.179 zł 
wraz z rosnącymi tam drzewami. 
W marcu 2013 roku zaoferowano 
następne, trochę mniejsze, ale też 
za dużo mniejsze pieniądze -  0,56 
hektara chciano oddać za 16.590 
zł. Wtedy ludzie zaczęli gadać... 
„trochę ponad pól hektara za 66 
tys. zł, a hektar za 24 tys.?”

Jak wspomina Wojtkowiak, la
tem sołtys Międzylesia chciał na
wet kupić drewno na opał i zwró
cił się do inspektor w urzędzie z 
pytaniem czy może wyciąć drze
wa na wystawionych na sprze
daż działkach. Chciał zapłacić. 
Powiedziano mu, że owszem, 
musi je tylko pomierzyć. Jednak 
kiedy przyszedł po raz kolejny 
usłyszał, że działki i drzewa już 
sprzedano! Natychmiast też 
„ktoś” drzewa wyciął, jak mówią 
mieszkańcy, aż po korzenie. -Co 
się stało, że w tak szybkim tempie 
sprzedano działki wraz z drzewa
mi? Dlaczego po moich pytaniach 
wjechał sprzęt i zrobiono porządek 
nawet z pniami i korzeniami? 
Co było do ukrycia? -  pytał pod 
koniec grudnia ubiegłego roku 
powiatowy radny. Wśród miesz
kańców zaczęły mnożyć się pyta
nia: kto wziął udział w przetargu, 
kto go przeprowadził, w jaki spo
sób dokonano wyceny działki, 
kiedy wydano pozwolenie na 
wycinkę drzew, itp.? -Proszę o 
podanie składu komisji przetar
gowej z  jej przewodniczącym na 
czele -  dopraszał się wówczas 
Wojtkowiak.

-Czy moje pytania są zbyt trudne i pro
blematyczne, czy może niewygodne? W 
uchwałach jest napisane, że opisane nieru
chomości sprzedane będą w drodze prze
targu, wobec tego pytam: w czym tkwi 
problem, by odpowiedzieć mi jak wyglą
dały te przetargi? - pytał podczas czwart
kowej sesji radny Zdzisław Wojtkowiak. 
Na razie odpowiedzi się nie doczekał.

C h cesz  coś w ie d z ie ć , 
n a jp ie rw  u m ó w  się 

z u rzęd n ik iem
Odpowiedzi się nie doczekał, 

choć właściwie...
W środę, 22 stycznia, czyli 

dzień przed kolejną sesją, dotar
ło do niego pismo o treści dość 
wymownej: „Urząd Gminy Wła
dysławów informuje, że w każ
dy dzień roboczy, w godzinach 
pracy urzędu, ma pan możliwość 
przybycia do niniejszego urzędu, 
pokój 112, w celu zapoznania się 
z dokumentacją prowadzonych 
spraw związanych z realizacją

ALBERTÓW 13
p n - p t  9 -1 7 , s o b .  9 -1 4

teł. 661 51 13 13
e-mail: agma117@wp.pl

PAMELE
promocja!!!

LISTWA
PRZYPODŁOGOWA

PKzm
• wewnętrzne
• zewnętrzne

CKM FCI
• parapety

podjętych przez Radę Gminy 
uchwał w sprawie sprzedaży 
nieruchomości w obrębie Mię
dzylesie”. I dalej: „(...) ze wzglę
dów organizacyjnych proszę o 
telefoniczne uzgodnienie termi
nu przybycia”, tu podany numer 
telefonu kontaktowego. Pod pi
smem podpisała się inspektor do 
spraw gospodarki gruntami, go
spodarki komunalnej i lokalowej, 
Anna Król. W miniony czwartek 
radny powiatowy nie wytrzymał.

-Zadawałem pytania publicznie 
na sesji i mam prawo oczekiwać 
udzielenia mi odpowiedzi również 
tutaj, bądź na piśmie. To jest aro
gancja władzy! Żebym ja miał cho
dzić po biurach i szukać informacji 
na nurtujące mnie pytania?! Czy

ktoś tu jest poważny? -  grzmiał Zdzi
sław Wojtkowiak. Bo i rzeczywiście 
nie jest to ogólnie przyjęte rozwią
zanie, by poruszany podczas obrad 
temat, radni czy sołtysi musieli póź
niej sami drążyć chodząc po poko
jach urzędu. -Uważam, że zamiast 
zajmować się na przykład pisaniem 
artykułów do Głosu Władysławo
wa, należy zająć się składaniem 
wniosków do starostwa o uzyskanie 
środków na utylizację azbestu czy na 
spółkę wodną, bo Władysławów jako 
jedyna gmina takich wniosków nie 
ma! -  trafnie wytykał urzędnikom 
powiatowy radny.

Bojkot p o s ied zeń  rad y  
Jego wystąpienie skończyło 

się „z przytupem”. Radny posta
nowił, że skoro jego uczestnic

two i wypowiedzi podczas sesji 
gminy Władysławów, są dla wło
darzy niewygodne, nie będzie 
już przyjeżdżał na posiedzenia 
Rady Gminy. -Tym samym nie 
będę stwarzał władzom samorzą
du niepotrzebnych kłopotów, choć 
nadal będę pracował dla dobra 
mieszkańców i gminy -  łamiącym , 
się głosem zakończył, zatrzasnął 
aktówkę i wyszedł z sali obrad.

Wokół sprzedaży działek w 
Międzylesiu zrobiło się już jed
nak na tyle głośno, że nawet bez 
obecności jednego czy drugiego 
radnego, włodarze Władysławo
wa i tak będą musieli wyciągnąć 
stosowne dokumenty i wyjaśnić 
wszystkie wątpliwości. Na to cze
kają teraz mieszkańcy. boxa

TYLKO TERAZ  
SAM O C HO DY B 
u j  WYPRZEDAŻY

BEZ VAT
- °  ■T"- '*

TOYOTA

ALUJAYS A - 
BETTER LUAY

„Teraz w Toyocie możemy mieć auto 
z pełnym odpisem VAT i do tego bez wad".

Włodzimierz Zientarski 
AUTO MAGAZYN

✓

A U T O  K A M IŃ S K I Sp. z o .o .
ul. Spółdzielców 15, 62-510 Konin, 
tel. 63 249 17 77, e-mail: 038@toyota.pl

Toyota Avensis -zużyd e  paliwa i emisja CO, (UE 80/1268 z późn. zm.) w  zaleźnośd od wariantu i wersji auta: od 4,5 do 7.01/100 km i od 119 do 170 g/km (cykl mieszany). 
Toyota Auris -  zużyde paliwa i emisja C02 (UE 80/1268 z późn. zm.) w zaleźnośd od wariantu i wersji auta: od 4,2 do 5,91/100 km i od 109 do 138 g/km (cykl mieszany). 
Liczba aut w promocji ograniczona. Szczegóły u Autoryzowanych Dilerów Toyoty. Informacje o działaniach dotyczących odzysku i recyklingu samochodów wycofanych 
z eksploatacji: www.toyota.pl.

mailto:agma117@wp.pl
mailto:038@toyota.pl
http://www.toyota.pl


... Robaszek
córka Anny i Pawła 
ur. 14 stycznia, godz. 22.40 
waga 3720, długość 58 cm

Antoni Twardowski
syn Renaty i Łukasza 
ur. 15 stycznia, godz. 18.30 
waga 3050, długość 51 cm

Kornelia Malesza
córka Marioli i Łukasza 
ur. 20 stycznia, godz. 12.25 
waga 3550, długość 56 cm

Hubert Szychowicz
syn Jolanty i Tomasza 
ur. 20 stycznia, godz. 13.40 
waga 2650. długość 50 cm

Witek Malesza
syn Elizy i Sławomira 
ur. 22 stycznia, godz. 19.10 
waga 3190, długość 52 cm

Maja Wódka
córka Anny i Arkadiusza 
ur. 21 stycznia, godz. 9.20 
waga 4000, długość 56 cm

Daniel Jurkiewicz
syn Malwiny i Dawida 
ur. 23 stycznia, godz. 9.00 
waga 3300, długość 55 cm

Adam Połatyński
syn Sylwii i Artura 
ur. 21 stycznia, godz. 4.35 
waga 3570, długość 55 cm

Martynka Kujawińska
córka Kamili i Krzysztofa 
ur. 23 stycznia, godz. 23.05 
waga 3960, długość 58 cm

Błażej Fischer
syn Magdaleny i Dawida 
ur. 22 stycznia, godz. 5.50 
waga 3300, długość 56 cm

Marysia Bączyńska
córka Alicji i Zbigniewa 
ur. 23 stycznia, godz. 15.05 
waga 3700, długość 58 cm

Blanka Aleksandra Stolarska Antoni Polus
córka Martyny i Tomasza syn Sylwii i Sebastiana
ur. 23 stycznia, godz. 20.45 ur. 25 stycznia, godz. 20.45
waga 3280, długość 53 cm waga 3230, długość 52 cm

Natalia Gros
córka Pauliny i Karola 
ur. 25 stycznia, godz. 16.50 
waga 3300, długość 50 cm

Ś l u b y :
USC Władysławów: Natalia Bartczak i Łukasz Pilarski
Z g o n y :
USC Brudzew: Zygmunt Mruk, Marek Marciniak
USC Dobra: Zofia Wasielczyk, Jan Pawlak, Zenobiusz Jałkie-
wicz
USC Malanów: Kazimiera Wypiór
USC Władysławów: Jan Bartczak, Sabina Zioła, Władysław 
Zieliński

A ,

ECHO TURKU

ZAKŁAD POGRZEBOWY
J e rz y  PACHOLCZYK
UNIEJÓW, TUREK, PLAC SIENKIEWICZA

Tel. 6 3  2 7 8  81  5 7
C A ŁO D O B O W A  O B S Ł U G A  pod nr. tel.: 63 288 85 54, 609 731 454

KOMPLEKSOWA OBSŁUGA POGRZEBU
- WŁASNA SALA IIBIERAŃ I CHŁODNIA
• PRZEWÓZ DO CHŁODNI NIEODPŁATNIE
- MOŻLIWOŚĆ PŁATNOŚCI PO POGRZEBIE
- PRZY KOMPLEKSOWEJ OBSŁUDZE ZNIŻKA W CENIE

ST O L T U R
JAN i M ARIAN M IL L E R

zał. 1898 h

Zakład Usług Pogrzebowych 
Turek, ul. Kolska Szosa 38 A 

tel. (063) 280 26 30 
kom. 0601 409 344

• pełna organizacja i obsługa pogrzebu 
■ w \ J  l y L E D  p • transport zwłok w  kraju i zagranicą

T n f l  U  M y  • największy wybór w  Polsce 
■ l \ V l  P I  11 f  . ceny producenta

Pogrzeb z trumną już od 9 5 0 ,0 0  zł (brutto)
Służymy Państwu pomocą i opieką w tym bardzo trudnym momencie całodobowo

ZAKŁAD POGRZEBOWY CAŁODOBOWY
Radosław Kosmowski 

tel. 605 200 604 tel. 605 114 604
Tuliszków, ul. Poznańska 6; Turek, ul. Łąkowa 4

Usługi pogrzebowe: organizacja i obsługa uroczystości pogrzebowych, 
duży wybór trumien, urny, krzyże, tabliczki, nekrologi, odzież żałobna, 

przewóz zmarłych, oprawa muzyczna uroczystości pogrzebowych, 
wieńce, wigzanki, konkurencyjne ceny, płatność w terminie 

dogodnym dla klienta, życzliwa i fachowa pomoc


